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 Festival čipkárov 
s rekordnou

účasťou
reportáž z Festivalu 
paličkovanej čipky 
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ZO ŽIVOTA ZÁKLADNEJ ŠKOLY

PESTRÝ DEŇ DETÍ

V NAŠEJ ŠKOLE

Pre všetky naše 
deti pripravili ich 
pedagógovia pestrý, 
pohybový, zábavný          
a dobrodružný program.
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FUTBALOVÝ TURNAJ

27.ROČNÍK “MARACANA

CAPU” VYHRAL FC PÍPA

Turnaj sa niesol v 
pohodovej atmosfére 
medzi hráčmi aj 
početným diváckym 
zastúpením. 
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DOSPELÍ FUTBALISTI KRAKOVIAN OBSADILI KONEČNÉ 8.MIESTO

Najvyťaženejšími hráčmi v zápasoch boli Tomáš Mihálik, Pavol Michálek, Erik Spál a Adam Holán.
Najlepším strelcom Šimon Šurín.

Súťažný ročník 2022/23 7. ligy MEVA sa skončil. Tréner Andrísek bilancuje.        strana 16

Folklórne slávnosti oslávili svoje Folklórne slávnosti oslávili svoje 
55. narodeniny55. narodeniny

Zuzana Snohová

Milujem tieto tri dni, kedy 
je kultúrny dom vyzdobený 
a žije folklórom. 55. ročník 
folklórnych slávností nám 
tento rok priniesol veľa 
noviniek. 

Medzi novinky patrili hlavne 
sprievodné podujatia, 
ktoré sa začínali už 

niekoľko hodín pred programom. 
Vytvorili sme novú zónu určenú 
hlavne deťom - gazdovský 
dvor v zadnej časti kultúrneho 
domu. Gazdovský dvor bol plný 
rôznych tradičných aj menej 
tradičných zvieratiek. Okrem 
ovečiek, kozičiek, zajacov, húsok, 
sliepočiek, prepeličiek, tu boli aj 
malé pštrosy. Dravé vtáky a sovy 
predvádzala sokoliarka.
   V tvorivých dielničkách si mohli 
deti pod dohľadom pani učiteliek 
zo školy a škôlky skúsiť rôzne 
techniky a využiť svoju fantáziu 
pri tvorbe a samozrejme si 
svoje výtvory odniesť aj domov.                                     
V sobotu aj v nedeľu bolo pre deti 
pripravené bábkové divadielko 
„Ako sa Jano s drakom porátal“ 
a „Rytier Bajaja“ s tradičnými 
drevenými bábkami marionetami. 
Okrem toho boli na gazdovskom 
dvore pre deti pripravené aj 

rôzne hry, ako preťahovanie 
lanom, závod slimákov, triedenie 
semiačok a lovenie rybičiek. 
Občerstviť ste sa mohli v stánku 
DFS Krakovanček, kde boli 
okrem dobrých koláčov aj ovocné 
limonády.
  Súčasťou gazdovského dvoru 
boli aj výstavy – „Životom v kroji“ 
od Petra Seitlera a „Výstava 
poľnohospodárskeho náradia             
z minulosti“, ktorú pripravil Tomáš 
Kubran.
   Hneď po vstupe do areálu čakalo 
množstvo remeselníkov so svojimi 
výrobkami. Samozrejme nesmelo 
chýbať ani dobré jedlo. Chtelnické 
zemákance s tradičnými aj 
menej tradičnými dobrotami zo 
zemiakového cesta, FS LUSK 
navaril výbornú kapustnicu               
a Jednota dôchodcov ponúkla 
lokše a iné tradičné dobroty. 
Nesmela chýbať ani cigánska                                                  
a pivečko, ktorú zabezpečil 
Čeliga. Koštovsku dobrého vínka 
zaistilo vinárstvo Sabo z Vrbového 
a výbornú kávičku ako aj miešané 
nápoje obľúbená Infúzia. Pre rady 
ste sa mohli zastaviť u známej 
bylinkárky Anny Kopáčovej                  
z Vrbového. Vôňa byliniek naplnila 
celý jej stánok. 
  A keďže myslíme ekologicky, 
novinkou bolo aj asistované 
triedenie odpadu, pri ktorom nám 

pomohli Jakub Havrlent a Matej 
Žák. 
 V priestoroch kultúrneho 
domu boli pripravené výstavy: 
„Z expozície kútnych plachiet 
Kornela Duffeka“, ktorú pripravila 
Mgr. Vladimíra Pribišová                             
z Balneologického múzea 
Imricha Wintera v Piešťanoch. 
Zároveň nám o tejto výstave, ako 
aj o tom čo to kútna plachta je, 
poskytla množstvo informácií                                    
v prednáške v sobotu o 17:00. 
Ďalšou výstavou boli práce detí 
„Ľudové kroje očami detí“, ktorú 
pripravila Mgr. Eva Seitlerová. 
A samozrejme nesmela chýbať 
výstava „Z tradičnej krakovianskej 
izby“ a „Tak išiel čas“ - fotografie 
z uplynulých ročníkov, ktorú 
pripravili Jarmila Kubranová, Lucia 
Kubranová a  Zuzana Snohová. 
    Okrem výstav v kultúrnom dome 
boli pre vás pripravené aj výstavy: 
„Bytové textílie našich babičiek“ 
a „Čo naše ruky upaličkovali“, 
ktoré pripravilo Múzeum za 
krakovskú bránu a OZ Bábence 
pod vedením Danky a Mateja 
Piscových. Počas festivalu boli 
pre vás otvorené aj brány Múzea 
za krakovskú bránu, kde sa pri 
príležitosti Medzinárodného dňa 
čipky konal kurz babkovej čipky 
a spoločné paličkovanie, ako aj ...                      
        ... pokračovanie na str.2

27. ročník “Maracana Capu”
po dlhšej pauze vyhral FC Pípa
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Zhodnotenie jari 
futbalového A-mužstva

 Jarná časť súťaže s názvom  
VII. liga MEVA sa začala 26. 3. 
2023. Prípravu  sme absolvovali 
v domácich tréningových 
podmienkach. Odohrali sme tri 
prípravné zápasy. S Dubovanmi, 
Brestovcom a Radošinou. 
    Tím Krakovian pôsobil naďalej pod 
vedením už menej hrajúceho trénera 
Tomáša Andríska a jeho asistenta 
Petra Gažíka. 
 V tíme nastalo niekoľko zmien. 
Pôsobenie u nás ukončili: Tomáš 
Holán (osobné dôvody), Matúš 
Macháč (žije v Bratislave), Aleš 
Orviský (hosťovanie Hlohovec), 
Róbert Vavrinec (hosťovanie Borovce) 
a Peter Uváček (zranenie).  Šimon 
Šurín - jeden z  najdôležitejších hráčov 
sa pripojil až po siedmom zápase. Bol 
odcestovaný v Austrálii. 
 Posilnil nás Pavol Michálek 
(hosťovanie z Vrbového). Potešilo 
ma postupné zapojenie domácich 
odchovancov, ktorí sa zapojili                     
v priebehu sezóny:  Martin Toplanský 
a Kristián Franko.
   V tíme ešte  pôsobili: Tomáš Mihálik, 
Matúš Macháč, Daniel Stolárik, Andrej 
Toplanský, Matúš Grivalský, Erik 
Spál, Juraj Valo, Tomáš Gažík, Adam 
Holán, Mário Valo, Matej a Šimon 
Pažík, Miloš Potrok, Martin Straka           
a kapitán tímu Matúš Duračka.
   V jarnej  časti  sme  odohrali 13 
zápasov, absolvovali 40 tréningových 
jednotiek. Celkovo sme skončili  na 
8. mieste so ziskom 16 bodov za 4 
víťazstiev a 4 remízy. Nastrieľali sme len 
21 gólov. 7  gólov strelil Šimon Šurín, 
4 Erik Spál, 3 Daniel Stolárik, 2 Šimon 
Pažík, Tomáš Gažík  a po jednom 
Pavol Michálek, Tomáš Andrísek                                                                              
a Miloš Potrok. Vytrápili sme sa hlavne 
s počtom zdravých hráčov. Menší 
káder a viacero zranení spôsobilo, že 
nám museli pomôcť aj hráči zo zálohy. 
Chcel by som poďakovať Michalovi 
Dlhému, Marekovi Urbanovi, Davidovi 
Truhlářovi, Ondrejovi Kubíkovi, Vojtovi 
Kališovi a Martinovi Pavlovičovi, za 
pomoc v niektorých zápasoch, ktoré 
by sme neboli schopní odohrať. 
   Najvyťaženejšími hráčmi v zápasoch 
boli Tomáš Mihálik, Pavol Michálek, 
Erik Spál a Adam Holán.  Vyzdvihujem 
pracovitosť hráčov s najlepšou 
dochádzkou na tréningové jednotky, 
kde z najlepších spomeniem Juraja 
Valu, Pavla Micháleka a Tomáša 
Gažíka.
  V mene trénerov, realizačného tímu 
a hráčov sa chcem poďakovať obci 
Krakovany a vedeniu futbalového 
klubu FK KRAKOVANY, za vytvorené 
tréningové a organizačné podmienky 
na fungovanie futbalového A tímu. 

                                Tomáš ANDRÍSEK

Tradične v prvú júlovú 
sobotu sa konal 
Maracana Cap 2023. 
Vôbec prvý ročník 
sa hral v roku 1993                                           
a vtedy ešte nikto 
netušil, že na myšlienku 
Mira Augustína zavolať 
15 chalanov, rozlosovať 
ich do mužstiev a zahrať 
si turnaj z pasie, vznikne 
tradícia s už  30 ročnou 
históriou.  

A v nasledujúcom roku 
sa mužstvá začali 
vytvárať sami a turnaj 

začal naberať podobné 
kontúry, ako ho poznáme 
dnes.
   V tomto roku sme sa 
všetci tešili na trávnatý 
povrch hracej plochy, aký 
tam doteraz nikdy nebol. 
No skorý ranný dážď rýchlo 
zmenil plány. Otvárací 
zápas v hustom daždi 
odohrali FC Pípa a TMC 
Dutipero s výsledkom 3:0. 
Asi po druhom zápase sa 
hracia plocha zmenila na 
blato. A poobede vyschla 
a hralo sa na hline. Turnaj 
sa hral v základnej časti, 
potom nasledovalo play- 
off. Novinkou bolo, že sa 
hralo v novom formáte                
s počtom hráčov. V prvom 
polčase hrali 4 hráči                                                         
z mužstva, v druhom 

polčase už len 3 hráči                                                        
z mužstva. Víťazom 
základnej časti sa stalo 
mužstvo FC Pípa, keď 
zvíťazilo vo všetkých 
zápasoch. Štvrťfinálové 
zápasy skončili 
nasledovne:
FC Pípa - Dusiči 3:1
TMC Young Boys-Hurican 
3:0
Botafogo - Kapry 1:2
Rýchle kone-TMCDutipero 
1:0
Semifinále:
FC Pípa - Rýchle kone 4:2
MC Young Boys-Kapry 1:1,  
po penaltovom rozstrele 
2:3
zápas o 3. miesto:
TMC Young Boys - Rýchle 
kone 2:0
Finále: FC Pípa - Kapry 1:0
 Finálový zápas mal 
zaujímavý náboj, keď sa 
stretli FC Pípa tradičné 
mužstvo s najväčším 
počtom víťazstiev na 
“Maracana Cape” a Kapry- 
nováčik s mladíckym 
entuziazmom. Skúsenejší si 
to ustrážili a vyhrali. Mladíci 
nabrali skúsenosti.
 Turnaj sa niesol                                      
v pohodovej atmosfére 
medzi hráčmi aj početným 
diváckym zastúpením. 
Je to jedinečná šanca 
postretať ľudí, ktorí sa 

bežne cez rok nestretávajú. 
Zároveň turnaj v obci je už 
etablovaná značka, ktorá 
láka aj divákov. Príjemne 
si posedieť, dať si guláš             
a pivko.
 Treba poďakovať organizá-
torom za organizáciu  
a všetkým, ktorí sa 
zúčastňovali na brigádach 
pred turnajom, a aj na 
upratovaní po turnaji. Aj  
Dobrodenkovi a Žákovi 
Slavovi za výborný guláš. 
Obzvlášť dievčatám                       
z výčapu, bez nich by sme 
boli smädný.
   Tak  zase o rok sa vidíme 
na Maracana Cape.

* * *
Celkové poradie:
1.FC Pípa
2.Kapry
3.TMC Young Boys
4.Rýchle Kone
5.TMC Dutipero
6.Botafogo
7.Dusiči
8.Hurican
9.PSS
Najlepší strelec: Šurin 
Šimon - FC Pípa   12 gólov
Najlepší hráč hlasovaním 
hráčov: Šurin Šimon - FC 
Pípa
Hviezda zápasu, 
bodovanie hráčov                               
v jednotlivých zápasoch: 
Šurin Šimon - FC Pípa

Víťazný tím FC Pípa.                                                         Foto: archív Maracana CapVíťazný tím FC Pípa.                                                         Foto: archív Maracana Cap



Naše farské spolo-
čenstvo v spolupráci 
s Obecným úradom 
v Krakovanoch, 
Poľnohospodárskym 
družstvom, Slovenským 
červeným krížom, 
Hasičským zborom             
a Poľovníckym 
združením pripravilo                                  
a prežilo v nedeľu 11. 
júna 2023 veľmi milú 
akciu, a to posviacku 
kaplnky Najsvätejšej 
Krvi Ježiša Krista. 
Procesia sa uskutočnila 
takmer po 70 rokoch 
a celá akcia sa 
pripravovala takmer 2,5 
roka. 

Hlavná myšlienka 
obnoviť našu 
„kaplonku“  skrsla 

u Michaely Havrlentovej 
ešte v roku 2014 a spolu 
s Danielom Havrlentom 
a bratom Tomášom 
Kubranom sa pustili do 
prvých opráv. Na začiatku 
sa vykonal najväčší kus 
prace a z celkom zničenej                    
a zeleňou zarastenej ruiny sa 
s pomocou Božou opravila 
strecha, múry, podložie 
kaplnky a najbližšie okolie, 
aby kaplnka stála dôstojne 
na oslavu Boha.  
   V roku 2019 sa za pomoci 
Bohu známych ľudí začala 
druhá etapa obnovy a úprav 
kaplnky. Dala sa z dubového 
dreva vyrobiť nová socha 
trpiaceho Pána Ježiša           
v Getsemanskej záhrade, 
urobila sa nová maľovka 
vonkajších aj vnútorných 
stien kaplnky a v interiéri sa 
namaľovala nočná obloha a 
Anjel s kalichom. Vykonali 
sa aj vonkajšie úpravy 
ako skultivovanie trávnika 
okolo kaplnky, vysekanie 
náletových drevín popri 
plote vodojemu, osadila 
sa informačná tabuľa                        
a ďalšie drevené lavičky. 
Postupne sa celé okolie 
kaplnky stávalo útulnejším 
a zároveň vyhľadávaným 
miestom návštev ako oáza 
pokoja. Aj na tomto mieste 
patrí veľká vďaka všetkým,  
ktorí pomáhali akýmkoľvek 
spôsobom pri zorganizovaní 
tejto Bohu milej slávnosti.
  Zostávalo už len túto malú 
religióznu budovu posvätiť. 
Termín posviacky sa posúval 
pre nepriaznivé počasie od 
apríla  a  nakoniec  v  nedeľu
11. júna  2023   po    sviatku

Božieho   Tela   doprial   Pán 
Boh dobré počasie na 
procesiu a samotné 
posvätenie.
   Procesia začala stretnutím 
všetkých účastníkov o 14.00 
hod pri kostole sv. Mikuláša 
v Krakovanoch a odtiaľ sa 
v sprievode putovalo pešo 
ku kaplnke. V sprievode 
boli v krojoch deti aj 
dospelí. Cestou sa sprievod 
modlil bolestný ruženec 
a spievali sa nábožné 
piesne. Zabezpečené 
bolo aj kvalitné ozvučenie,                                  
a tak všetci účastníci mali 
možnosť sa počas celej 
cesty modlitieb aj spevov 
zúčastniť. Starší ľudia boli 
ku kaplnke dovezení autami, 
aby sa aj oni mohli posviacky 
zúčastniť. K posviacke sa tiež 
pri kaplnke pripojili pútnici                                                                     
z Vrbového, Trebatíc, 
Ostrova, návštevníci 
dokonca aj z Piešťan                      
a širšieho okolia a pozvaní 
hostia. 
 O 15.00 hod sa celý 
sprievod pri kaplnke 
stíšil a pomodlil Korunku 
Božieho milosrdenstva. 
Potom náš pán dekan 
Marek Jesenák  spoločne                                                              
s Vrbovským pánom farárom  
Jaroslavom Hanzlíkom  
vykonali posvätenie kaplnky. 
Nasledovali modlitby                        
a litánie ku Kristovej krvi. 
Po posviacke vystúpil Dr. 
Vladimír Krupa, riaditeľ 
Balneologického múzea                    
v Piešťanoch, ktorý 
podrobne poinformoval 
o histórii tohto vzácneho 
miesta. Po oficiálnej časti 
posviacky nasledovalo 
pekné agapé, pohostenie 
s koláčikmi, zákuskami                
a rôznymi dobrotami, ktoré 
pripravili domáce ženičky 
a MsSČK. Starosta obce 
Krakovany, František 
Klinovský sa postaral                                     
o lavičky, pivo a prenosné 
toalety    a      PD Krakovany
o  vínko  a  kávu. Po 360 ks.

oškvarkových pagáčikoch, 
ktoré priniesol Peter   Straka    
sa   len   tak  zaprášilo. O 
dobrú náladu sa postarali 
chrámové spevokoly                 
z  Krakovian a Vrbového. 
  Po takmer 70 rokoch 
od poslednej procesie 
ku kaplnke došlo k jej 
rekonštrukcii a znovu sa 
obnovila tradícia procesie 
k nej. Je krásne, ako sa 
celé spoločenstvo ľudí a 
organizácií v obci spojili, aby 
túto krásnu akciu uskutočnili. 
Hlavné posolstvo celej 
akcie je nasledovné: Aby 
sme nezabúdali na dávne 
tradície našich predkov, 
vážili si posvätné miesta, 
ktoré v prírode vybudovali a 
nachádzali v nich vždy ticho 
a tak potrebný pokoj pre 
našu dušu.
  Pri príležitosti posviacky 
kaplnky sa zriadil 
Transparentný účet                     
a peniaze, ktoré sa vyzbierali 
počas posviacky, alebo 
ľudia dobrej vône poslali 
na účet, budú použité 
na vybudovanie Krížovej 
cesty pri kaplnke, prípadne 
monitorovacej kamery                    
a ďalších drevených lavičiek. 
Dopredu Pán Boh zaplať              
a odmeň každého za všetky 
milodary. 
   Myslíme si, že posviacka 
našej “kaplonky” bola 
vydarená akcia, pri ktorej 
sa spolu ľudia postretávali, 
porozprávali a prežili krásne 
aj duchovné chvíle. Uvidíme, 
čo prinesie budúcnosť, ale 
snahou je aspoň 1-krát do 
roka ku kaplnke putovať. 
Aby táto posviacka a s ňou 
spojená procesia neboli len 
jednorazová akcia. Snahou 
je, aby sa procesia ku 
kaplnke stala pravidelnou 
tradíciou a aby si aj tie deti, 
ktoré posvätenie v roku 
2023 zažili, pamätali na 
tento deň roku Pána 2023, 
11. júna. Ešte raz, BOHU 
VĎAKA VŠETKÝM. 

Meno a priezvisko 
zosnulého

vek

X Marta Ševčíková 72 r.
X Radovan Vadík 46 r.
X Ján Kosa 65 r.
X Radim Krupa 53 r.

  Zberný dvor. V nasledujúcich 
týždňoch by nám mala byť 
naskladnená technika na 
vybavenie zberného dvora. Mali 
by sme obdržať nový traktor zn. 
Zetor 110, nosič kontajnerov, drvič 
haluzoviny, mulčovač a niekoľko 
kontajnerov.
   Keďže sa v uplynulých dňoch 
skončil školský rok, chcel by 
som srdečne poďakovať našim 
učiteľkám Základnej školy ako 
aj Materskej školy za ich úsilie 
a trpezlivú prácu pre našich 
najmenších. Našim deťom prajem 
príjemné prežitie letných prázdnin, 
plných nových zážitkov prežitých 
bez úrazov.

Od posledného čísla Hlasu 
Krakovian v obci zomreli

Pani Marta Ševčíková 
zomrela už v 1.štvrťroku, 
v minulom čísle však 
omylom nebola uvedená, 
za chybu sa čitateľom 
ospravedlňujeme. Všetkým 
pozostalým vyslovujeme 
úprimnú sústrasť!               
                      * * *
 V tom istom období sa 
narodili Jakub Sedlák, 
Ela Sedláková  a Samuel 
Pekarčík. Želáme im veľa 
zdravia a síl!                   -red-

Dobudovanie kanalizačnej siete sa pomaly 
blíži do záverečnej fázy 

Starosta sa prihovára 

Vážení spoluobčania. Máme 
tu prázdninové obdobie a pri 
tejto príležitosti by som vás 
chcel informovať o novinkách 
v našej obci.

Kanalizácia. Dobudovanie 
kanalizačnej siete sa pomaly 
blíži do záverečnej fázy. 

Vyberá sa zásypový kameň, ktorý 
nahradí vrstva 20 cm železobetónu 
a horná vrstva z asfaltu. Chcem sa 
poďakovať všetkým obyvateľom 
našej obce za trpezlivosť pri 
obmedzeniach spojených                                
s dobudovaním kanalizácie.
  Pripájanie sa na kanalizáciu. 
Veľa ľudí sa pýtalo ako to bude 
po skolaudovaní stavby. Žiadosť o 
pripojenie sa môže podať najskôr 
po skolaudovaní stavby. Žiadosť 
sa bude podávať ako oznámenie 
drobnej stavby stavebný úrad                    
a na TAVOS, nakoľko združenie 
odovzdá dielo do užívania práve 
firme TAVOS. V prípade záujmu 
Vám dávame do pozornosti kontakt 
na osobu, ktorá koná vo veci 
pripojenia na miestnu kanalizáciu: 
Jozef Marko,  tel. č.:  +421 917 723 
001, mail: jozefmarko.stavebko@
gmail.com.Informácie môžete 
žiadať koncom júla. 
  Podujatia v obci. Aj v tomto roku 
v posledný júnový víkend sa konali 
Folklórne      slávnosti     Krakovany,

ktoré písali svoj 55. ročník. 
Boli sme svedkami krásnych 
vystúpení folklórnych skupín 
všetkých vekových kategórií. 
Príjemným spestrením programu 
bolo piatkový koncert hudobných 
skupín Borovienka a Slniečko, 
ktoré sa vystúpením postarali 
o skvelý zážitok. Tohtoročné 
Folklórne slávnosti hodnotím ako 
vydarené. Poďakovanie za hladký 
priebeh podujatia patrí všetkým, 
ktorí sa podieľali na nerušenom 
chode akcie. Hlavne organizačnej 
riaditeľke Zuzane Snohovej,   
členkám Červeného kríža, ktoré sa 
v horúčavách postarali o nasýtenie 
všetkých účinkujúcich, ako aj 

personálu zabezpečujúci chod 
akcie.

personálu zabezpečujúcemu chod 
akcie.
 Počas slávností sme u nás 
privítali návštevu z družobnej 
obce Krakovany v Čechách, ktorí 
sa zvítali so svojimi známymi. 
Absolvovali výlet na Čachtický hrad 
a spoločne sme prebrali problémy 
našich samospráv.
   Kultúrny dom. V týchto dňoch 
prebieha kontrola verejného 
obstarávania na vybavenie 
kultúrneho domu. Po jeho ukončení 
naša obec získa techniku na 
osvetlenie a ozvučenie ako aj 
vynovenie interiéru hľadiska vo 
výške 116 tis. eur. Prostriedky by 
sme získali z Ministerstva kultúry. 

František Klinovský
starosta obce Krakovany

Spoločenská kronika
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Procesia a posviacka obnovenej kaplnky
Viera Kališová

             ...dokončenie zo str.2
... prednáška a seminár Danky 
Piscovej o Krakovianskej  
paličkovanej babkovej čipke, 
ktorá bola v roku 2022 zapísaná 
do Reprezentatívneho zoznamu 
nehmotného kultúrneho dedičstva 
Slovenska.
 Program bol takisto bohatý 
a zaujímavý. Začínali sme už 
piatok koncertom „Jubilanti na 
scéne“, kde sa predstavila 30 
ročná Borovienka a 40 ročné 
Slniečko. Sobotňajší program začal 
programom „Za Váhom za Váhom“ 
v ktorom sa predstavili súbory 
Žito a Máj z Piešťan a folklórne 
skupiny Krakovčanka z Krakovian                                                   
a Podhoranka z Lančára. Program 
bol zameraný na vzťahy medzi 
mužmi a ženami - prekáravé spevy 
a strofické tance z Piešťanského 
regiónu. Celé hľadisko si 
spolu zaspievalo v programe 
„Zaspievajme si s Barbarou 
Petrgálovou a ĽH FS Máj“, hrdielka 
divákov sa rozozneli pri piesni 
„Pásol  Jano tri  voly“  z  Krakovian. 

„10 rokov vo svojom Živli“ nás 
FS Živel pod vedením Mgr. Art. 
Jana Michálika previedol menej 
známymi regiónmi Slovenska. „Od 
kolísky pod čepiec“ bol záverečný 
program. Program spracovala 
Jarmila Kubranová a Zuzana 
Snohová a previedol nás 30 ročným 
životom FS LUSK z Krakovian. 
  Ani po skončení programu sa 
ešte nešlo domov, veselo bolo pri 
muzike, javisko sa roztancovalo 
znova s ĽH FS Živel. 
   Program v nedeľu začal už v kostole 
programom „Do kostola v kroji“, 
kedy kostol počas svätej omše ožil 
množstvom krojovaných folkloristov 
a detí z DFS Krakovanček, Fsk 
Krakovčanka a FS Lusk. Spolu 
sme sa preniesli do doby, kedy 
bolo chodenie do kostola v kroji 
súčasťou každodenného života 
našich babičiek a deduškov. 
  Hlavný nedeľný program začal 
programom detských súborov 
„Kto nám pomóže copi zapletat“ 
–  domáci DFS Krakovanček, DFS 
Drienka z Trnavy a DFS Tancovadlo 

z Piešťan.
  Javisko nám roztancoval Alfréd 
Lincke s Katarínou Galbičkovou                  
v školičke tanca pre deti.
   Po vyhlásení výsledkov výtvarnej 
súťaže pokračoval program „Okolo 
Trnavy bohatá rovina“ s folklórnymi 
skupinami Špačinčanka, Cífer                     
a Šulekovo. Záver programu patril 
FS Ekonóm z Bratislavy.  
  Opäť sa skončil ďalší úspešný 
ročník Folklórnych slávností                        
v Krakovanoch. Vždy mi je 
ľúto schovávať výzdobu, ktorá 
skrášľovala kultúrny dom počas 
festivalu. Každý rok sa snažíme 
priniesť niečo nové a zaujímavé, 
aby ste si odniesli domov nielen 
plné brušká ale aj krásne pocity 
a radosť. Aby bolo toto všetko 
možné pripraviť, je treba množstvo 
zapálených ľudí a preto chcem 
poďakovať celému organizačnému 
tímu a všetkým ľuďom ktorí sa 
zapojili do organizácie a prípravy. 
Tešíme sa zase o rok. 
 
         Foto na str.1.: Peter Seitler

Folklórne slávnosti oslávili svoje 55. narodeniny

Koncert kapely Slniečko, ktorá oslavuje 40 rokov pôsobenia.                  Foto: Peter Seitler

Tento výrok asi poznáme všetci.  Keď 
sme mladí, zdraví a vitálni, vek vôbec 
neriešime, leda že by sme si želali nejaké 
tie roky pridať, aby sme si mohli dať 
alkoholický nápoj v bare alebo šoférovať 
a byť nezávislí od rodičov. 

Keď sme starší, telo je unavené a začnú 
prichádzať choroby; vtedy by sme si 
najradšej nejaké tie roky odobrali a zase 

sa cítili mladí a silní. 
  Vek však nezastavíme. Je fajn, ak sa                                  
s každoročným zvyšovaním čísla veku 
zmierime a prijmeme túto skutočnosť. Ideálne 
je, ak je k tomu naše telo vitálne a myseľ čulá. 
   Príkladom toho, že aj vo veku 95 rokov života 
môže mať človek telo a myseľ plné života, je 
naša Katka. Katarína Radoská (na fotografii 
dolu) pochádza z našej obce, narodila sa            
v Strážoch ako predposledná z 9 detí a dnes 
je už posledná žijúca. Vždy mala rada život              
a živo okolo seba a tak ako veľmi mladá odišla 
do Bratislavy. Toto mesto a aj celé Slovensko 
jej učarovali. Žila naplno, ale domov na dedinu 
sa vždy rada vracala. V dome pri Holeške mala 
svojich rodičov a potom aj slobodného brata 
Jožka, s ktorým trávila víkendy. Milovali sme 
rodinné oslavy. Pretože z Bratislavy priniesla 
Katka vždy nielen zaujímavé darčeky, ale 
hlavne „nový vietor“ – názory, aké sme doma 
nepoznali, nové myšlienky, nové prístupy.                                                                             
K deťom sa správala ako k seberovným a tak 
umývať s ňou riady na strážovské hody bola 
pre nás deti výsada a nie utrpenie; tie rozhovory 
s Katkou nás formovali na celý život. A čo boli 
tie zaujímavé darčeky? Keďže mnoho rokov 
pracovala na letisku, boli to skladacie lietadlá 
a neskôr hodnotné knihy, hlavne svetové 
bestsellery. 
   Katka sa vždy zaujímala o život okolo seba, 
žila a stále žije naplno. Dnes jej síce neslúžia 
nohy tak, ako kedysi a tak nemôže prísť 
pozrieť do Strážov na svoju milovanú Holešku 
alebo folklórny festival, ale živo sa zaujíma                            
o to, čo sa deje v obci, ako sa obec zveľaďuje 
a ako sa do jej života zapájajú mladí ľudia. 
Oveľa radšej ako televízor sleduje slovenský 
rozhlas a tak aj vo svojom veku 95 rokov 
má vynikajúci prehľad o dianí v našej krajine,                                                                          
o geopolitickej situácii u nás aj u našich 
susedov, o novo otvorených cyklistických 
chodníkoch, ocenených osobnostiach vedy               
a kultúry, modernizácii školstva... 
   V prípade našej Katky je vek ozaj len číslo. 
Nesťažuje si, že ju niečo bolí alebo že by niečo 
nemohla. Robí to, čo jej telo vládze, myslí 
optimisticky a aktívne sa zaujíma o život okolo 
seba. Život ju proste baví a preto je v jej prípade 
vek iba číslo. Katke prajeme do ďalších rokov 
ešte veľa zdravia a optimizmu a vám všetkým, 
milí čitatelia, nech máte chuť žiť, aby váš vek 
bol ozaj len číslo. 
                                    rodina Kubranová 

Vek je len číslo...



Vážení spoluobčania, 
dovoľte mi, aby som vás 
v mene výboru JDS v 
Krakovanoch informovala 
o našich aktivitách za 
uplynulý štvrťrok. 

13. apríla sa naši členova 
zúčastnili záhradkárskej 
výstavy v Trenčíne. 

Tentokrát sme boli vlakom. 
Pokochali sme sa pohľadom 
na vystavené exponáty, niečo 
kúpili, aj si oddýchli a prežili 
pekný deň.
   20. mája nás JDS Dolný 
Lopašov pozvala na Majáles. 
Z Krakovian nás „plesalo“ 
5 členov, ktorí si pri hudbe 
a občerstvení oddýchli a 
nabrali síl do ďalších dní. 23. 
mája sa 12 našich členov 
vybralo na jednodňový výlet 
autobusom do Kroměříža. Tu 
sme absolvovali prehliadku 
biskupského paláca aj so 
sprievodcom, následne 
sme navštívili miestnu 
cukráreň s výrobou čokolády                               
a vychutnali sme si výbornú 
kávičku a nakúpili nejaké 
sladkosti pre naše vnúčatá. 
Následne sme sa presunuli 
do Vizovíc, kde sme nazreli 
do obchodu s liehovinami.                                                  
V Luhačoviciach sme si potom 
prezreli kúpeľný areál. Mali 
sme výborného šoféra, ktorý 
bol aj našim sprievodcom. 
Vždy nás dobre nasmeroval 
a niečo podstatné aj povedal. 
Ďakujeme a určite ešte s vami 
niečo podnikneme.
   Nedá mi nepripomenúť (aj 
keď to nebola naša akcia), ale 
patrí sa poďakovať za pekné 
popoludnie – posedenie ku 
Dňu matiek (v nedeľu 14.5.). 
Milý program mali naše 
detičky, bolo aj pohostenie           
a občerstvenie, dobrá hudba 
a na záver pekná ruža. 
    Na našom májovom stretnutí 
sme preberali účasť na výlete 
do Košíc, aj prípravy na 
folklórne slávnosti. Rozdelili 
sme si, kto a kedy bude 
predávať v našom stánku 
na slávnostiach, kto napečie 
koláče a všetko, čo k tomu 
patrí.  Nasledovné stretnutie 
sme kvôli slávnostiam 
naplánovali o týždeň skôr.
    2.-4. júna sme  absolvovali

vlakový výlet do Košíc, na 
ktorý sme a už veľmi tešili. 
O všetko sa postarala pani 
Sedláková, za čo jej pekne 
ďakujeme. Všetko prebehlo 
na jednotku. Všetkých 16 
členov bolo spokojných, mali 
sme výborného sprievodcu. 
Navštívili sme mnoho 
pamiatok – od košického 
zlatého pokladu až po 
katedrálu sv. Alžbety. Tu sme 
výlet ukončili sv. omšou. Dlho 
budeme spomínať a čo sme 
nestihli – snáď nabudúce.
   24.-25. júna sa mala naša 
JDS ako každý ročník stánok 
na folklórnych slávnostiach 
v amfiteátri. V ňom naše 
členky predávali domáce 
koláče a lokše. Poďakovanie 
patrí všetkým, ktorí ste 
nám napiekli a pomohli                                
s predajom. Taktiež firme 
KIPA, za ich sponzorský dar. 
   Výťažok použijeme buď na 
výlet alebo návštevu divadla. 

  Koniec júna (28.6.) sme 
uzavreli jednodňovým 
výletom, ktorý nám ponúkla 
JDS Borovce, aby sme im 
doplnili miesta v autobuse. 
Tak 19 našich členov 
navštívilo a prezrelo si vodný 
mlyn v Jelke pri Galante. 
Tam sme si pochutili aj na 
pečených rybách v rybárskej 
reštaurácii. 
 Teraz máme 2 mesiace 
prázdnin a dovoleniek, ale to 
neznamená, že neplánujeme 
žiadne  aktivity.  Koncom  júla

pripravujeme tradičnú 
opekačku na poľovníckej 
chate. Už teraz vás všetkých 
pozývame, termín oznámime 
dodatočne. Tiež vás radi 
privítame na prehliadke 
seniorských         speváckych
súborov, ktorá sa bude 
konať 20. augusta                                                       
v Piešťanoch (pod mušľou).  
Plánujeme tiež aj návštevu 
nejakého kúpaliska, termín 
včas oznámime. Koncom 
augusta ideme aj do divadla 
v Piešťanoch – nezabudnite. 
   Milí naši členovia i všetci 
občania. Toľko z našich 
aktivít. Ďakujeme, že ste 
si článok prečítali, a ak 
máte chuť prísť medzi nás, 
radi vás privítame, tak ako 
nových členov - manželov 
Gonových. Cíťte sa s nami 
dobre. Záverom zdravím 
všetkých členov, aj jubilantov,  
ktorí zo zdravotných dôvodov 
nemôžu prísť medzi nás. 
Všetkým prajem, aby ste si 
oddýchli s rodinou, priateľmi, 
vnúčatami. Venujte sa tomu, 
čo máte radi, naberte silu               
a energiu z lúčov slnka. 
Prajem vám leto bohaté 
na zážitky, pekné okamihy                                                  
a hlavne veľa zdravia                         
a pohody. Celé tajomstvo a 
snáď jediný recept na šťastie 
je mať rád ľudí a milovať ich. 
                           (Jan Werich)
   Za výbor pozdravujem a v 
septembri sa na vás všetkých 
teším. 
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Zadávateľ: Obec Krakovany – 
Kultúrna komisia zriadená Obecným 
zastupiteľstvom obce Krakovany

Zadanie: Vytvoriť nadčasové logo 
a vizuálnu identitu pre „Folklórne 
slávnosti Krakovany“.

Autor musí vychádzať z tradičného 
odevu obce Krakovany a jeho 
farebnosti. Farebnosť je potrebné 
dodržať podľa fotiek odevu, ktoré 
tvoria prílohu k tomuto zadaniu. 
Vybraté boli fotky rukávcov, kde 
je geometrický vzor babkovej 
paličkovanej čipky, aj kvetinové vzory 
dierkovej výšivky, ktoré sú pre obec 
Krakovany typické.

A. Logo
Musí obsahovať vo svojej základnej 

plnej verzii názov „Folklórne slávnosti 
Krakovany“. Logo musí vychádzať zo 
zadania a plne ho zachovávať.

B. Použitie loga
     Vytvorte plagát podujatia.
C. Vizuálna identita
Vytvorte vizuálne prvky podujatia, 

ktoré budú použité na všetkých 
materiáloch, ako napr.: pozvánky, 
program, web banner, reklamné 
predmety, použitie v sociálnych 
médiách (titulné fotky, príspevky, 
príbehy, reklamy… najmä Facebook, 
Instagram)…

Spôsob a formát doručenia: 
Termín: do 30. septembra 2023  
Formát: A4

Výstup: 3 strany PDF, písmo 
prevedené do kriviek (jednotlivé 
prevedenia loga/použitie loga/prvky 
vizuálnej identity)

Doručenie: elektronicky na 
emailovú adresu: slavnosti@
krakovany.sk

Vyhodnotenie: Vyhodnotenie 
prebehne najneskôr do 31. 
októbra 2023. O víťazovi rozhodne 
komisia menovaná Obecným 
zastupiteľstvom obce Krakovany. 
Zloženie komisie bude verejné. Víťaz 
dodá do 30 dní, od oznámenia 
výsledkov, manuál vizuálnej identity 
v krivkách obsahujúci minimálne: 
logo, sub-verzie loga, typografiu                       
a definíciu použitých fontov, vzorový 
plagát podujatia, vzorový program 
podujatia, vzorová pozvánka na 
podujatie, titulná fotka, príspevok            
a reklama na Facebook, príspevok, 
príbeh a reklama na Instagram, 
webový banner a príklady použitia na 
reklamných predmetoch. Víťaz získa 
celkovú odmenu vo výške 500,- € za 
dodanie manuálu „Vizuálna identita 
Folklórnych slávností Krakovany“, 
podľa vyššie uvedeného zadania. 
Obec Krakovany si vyhradzuje právo 
nevyhlásiť žiadneho víťaza súťaže      v 
prípade, že žiadna zo súťažných prác 
nebude spĺňať stanovené kritériá 
kvality. Všetky materiály, prílohy                                       
a podmienky si môžete stiahnuť na 
webovej stránke obce Krakovany.

Jednota dôchodcov informuje  Súťaž - Logo a vizuálna 
identita Folklórnych slávností Anna Kubranová

za výbor JDS Krakovany
V nedeľu 11. júna 2023 sa 
konala posviacka kaplnky 
Najsvätejšej Krvi Ježiša Krista, 
spojená s procesiou.

Kaplnka bola ešte                                  
v roku 2014 výrazne 
zdevastovaná; strecha 

aj múry sa rozpadávali, železný 
kríž na vrchole chýbal, sochy aj 
vnútorná výmaľba boli zničené 
a celá stavba bola zarastená 
burinou. Zdalo sa, že sa toto 
dedičstvo našich predkov 
nepodarí udržať. Pár ľudí sa 
však rozhodlo na vlastné náklady             
a vďaka malým dotáciám obce  
Krakovany a darom sponzorov 
kaplnku zrekonštruovať. Dnes, po 
takmer 10 rokoch práce, je vidieť 
výsledok. Pôvodná rozpadajúca 
sa stavba žiari krásou. Je však ešte 
potrebné dokončiť niektoré práce. 
Miesto je teraz vyhľadávané,             
a je častým cieľom prechádzok 
a návštev, či rodinných fotografií. 
Vhodné by bolo doplniť ho o ďalšie 
drevené lavičky a osadiť kameru, 
ktorá by chránila tento priestor 
pred vandalmi. Preto by sme Vás 
veľmi radi poprosili o sponzorský 
príspevok, aby kaplnka mohla byť 
dôstojným miestom spomienky na 
našich predkov a cieľom návštevy 
pre každého, kto sa chce prísť 
na tiché pokojné miesto „trošku 
bližšie k nebu“ stíšiť, poďakovať 
alebo prosiť o pomoc.
 V prípade záujmu o dar, 
transparentný účet: SK08 0200 
0000 0047 8963 1659 (disponent 
Jozef Sedlák a Anna Gonová, 
Krakovany).
   Úprimne ĎAKUJEME.            -js-

Prosba o príspevok
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Po jarných mesiacoch sa 
členovia Miestnej skupiny 
Slovenského Červeného 
kríža v Krakovanoch (ďalej 
len MsSČK) pripravovali 
na stretnutie v rámci 
celosvetového dňa darcov 
krvi. Pri tejto príležitosti boli 
diamantoví a zlatí darcovia 
krvi pozvaní na tradičné 
letné podujatie. 

To sa konalo v sobotu 
17. mája na priehrade 
Čerenec  v príjemnom 

prostredí „u pána Hrádzneho“. 
Darcovia krvi prišli i so svojimi 
deťmi, či vnúčatami, pre 
ktorých bola pripravené 
prehliadka okolia priehrady, 
guláš, občerstvenie a každý 
priniesol aj niečo „pod zub“. 
MsSČK sa takto snaží 
odvďačiť sa darcom za ich 
nezištnú pomoc, aj keď je to 
stále málo za ich veľkú obetu.  
Na stretnutí bola pohodová 
atmosféra, všetci sa dobre 
cítili, ktohovie, možno z detí, 
ktoré tam boli v budúcnosti 
vyrastú noví darcovia krvi. 
Na ďalší májový týždeň sa 
mnoho z prítomných darcov 
zúčastnilo odberu krvi                                       
v piešťanskej nemocnici. Ďalší 
odber krvi sa plánuje 19. júla 
2023, za MsSČK našich 
darcov organizuje Roman 
Gono.
 V júni členovia MsSČK 
zabezpečovali zdravotnú 
službu na viacerých 
podujatiach. V nedeľu 11.6. 
počas procesie a vysviacky 
kaplnky Najsvätejšej Krvi 
Ježiša Krista (zdravotné 
sestry Lucia Žáková, Martina 
Bučková). Počas 55. ročníka 
folklórnych slávností mali 
službu prvej pomoci v piatok 
23.6. Mária Žitnanská a Marta 
Ščepková,    v   sobotu   24.6. 

Marta Masárová a Marcela 
Macejková a v nedeľu 25.6. 
Mária Pekarovičová a Martina 
Bučková.
  Už teraz v rámci výboru 
MsSČK prebiehajú prípravy 
programu, technického a 
organizačného zabezpečenia 
18. ročníka Slávností jesene (s 
podtitulom „Sladká jeseň na 
tekvicovom dvore“), ktoré sa 
tento rok uskutočnia v dňoch 
23.-25. septembra 2023. 
Bližšie informácie k tomuto 
podujatiu nám povedala 
predsedníčka MsSČK Elena 
Krestová: „Už v týchto dňoch 
chystáme viazané kytičky zo 
snopov obilia, ktoré spolu s 
inými dekoráciami použijeme 
na aranžovanie výstav počas 
Slávností jesene. Taktiež by 
som bola rada, ak by občania, 
ktorí doma pestujú v záhradke 
rôzne plodiny, mysleli na naše 
podujatie a ako každý rok pre 
nás odložili exponáty, ktoré 
sa budú vystavovať počas 
jesenných slávností. Súťaž o 
najkrajší výpestok, spojená s 
vecnými cenami vo viacerých 
kategóriách nebude chýbať 
ani tento rok.  Okrem toho 
bude pripravený bohatý 
kultúrny program.

 Po slávnostnom otvorení 
v sobotu 23. septembra 
2023 o 15:00 hod. vystúpi 
skupina Vavrinecká 3+, 
večer bude návštevníkom 
jesenných slávností  hrať 
hudobná skupina Country 
Tip z Brezovej pod Bradlom. 
Počas nedeľného popoludnia 
nás bude zabávať Vokálno-
inštrumentálna kapela so 
zameraním na melodickú 
hudbu Lekárovci Band                  
z Drahoviec. Pochutnať si 
bude možné na tradičných 
špecialitách ako sú guláš, 
strukovinové kaše, domáce 
koláče a iné špeciality. 
Pondelok bude patriť areál 
návštevníkom žiakov škôl               
z mikroregiónu nad Holeškou, 
pre ktorých bude nachystaný 
špeciálny edukačno-zábavný 
program.  Pripravené máme 
ešte ďalšie prekvapenia, 
preto sa veľmi tešíme na 
vašu účasť. Momentálne  
prežívame letné obdobie, 
preto by som zaželala 
všetkým členom MsSČK,  
i čitateľom veľa zdravia, 
odpočinku, peknú dovolenku, 
aby ste nabrali silu, a aby sme 
sa mohli stretnúť pri ďalších 
spoločných aktivitách.“

Červený kríž v jarných mesiacoch
Juraj Filo

Stretnutie darcov krvi.                               Foto: L. Žitnanský

Stánok JDS na folklórnych slávnostiach. Foto: P. Seitler

Deň narcisov v našej základnej škole v apríli 2023.                                  Foto: L. ŽitnanskýDeň narcisov v našej základnej škole v apríli 2023.                                  Foto: L. Žitnanský



Gemerského osvetového 
centra si natáčala festivalové 
priestory kultúrneho domu, 
výstavy v múzeu Za krakovskú 
bránu, výstavy v ZOS a potom 
položila otázku: „Aký máte 
rozpočet na toto všetko a 
akú máte podporu?“ Po 
našej odpovedi, stratila reč,  
nechápala ako sa to dá. Dá sa 
to bez nároku na honorár celého 
tímu, ich rodinným príslušníkom 
a dobrovoľníkom. Dá sa to 
vďaka členkám OZ Bábence, 
ktoré okrem dvojtýždňovej 
ťažkej práce ešte aj prispejú 
sladkosťami, chlebíčkami 
a jednohubkami. Vďaka  
folkloristom z Krakovčanky, 
ženám z dediny, ktoré vždy 
prinesú niečo napečené, vďaka 
ženám, ktoré bývajú v susedstve 
výstav a priniesli napečené tým, 
ktorí tam mali službu. Vďaka 
sponzorom  a všetkým, ktorí či 
už finančne, alebo inak podporili 
našu ojedinelú akciu. Všetkým 
patrí obrovské ďakujem. 

Festival čipkárov s rekordnou účasťou

8. ročník festivalu mal 
rekordnú účasť.  2/3 
zahraničných účastníkov 
a 1/3 zo Slovenska. Boli 
zastúpené krajiny: Malta, 
Bulharsko, Belgicko, 
Poľsko, Anglicko, 
Maďarsko, Fínsko, 
Taliansko, Španielsko, 
Chorvátsko a Česko.

Z niektorých krajín mali záujem 
prísť aj viaceré výpravy. Jedna 
výprava sú dvaja ľudia, ktorým 
hradíme ubytovanie, stravu a 
dopravu v rámci Slovenska 
hlavne dovoz a odvoz z letiska. 
Viacej výprav z jednej krajiny, 
nám nedovolia naše finančné 
možnosti. Duplicitné výpravy 
z jednej krajiny, ktoré sa chceli 
zúčastniť festivalu,  si všetko 
uhrádzali sami.  
   Že je o náš festival enormný 
záujem, a že ho máme na 
danej úrovní vďačíme Matejovi 
Piscovi. Ako sme už spomínali 
v predchádzajúcich článkoch, 
začali sme našu čipku vysielať do 
sveta a svet ju začal objavovať.  
Množstvo pozvaní na festivaly a 
kurzy v zahraniční nemôžeme 
absolvovať z kapacitných a 
finančných dôvodov. Členky 
klubu sú už zrelšie ženy a aj pre 
jazykovú bariéru sa zúčastňujú  
festivalov v Poľsku, Česku a 
Slovensku.  Matej má flexibilné 
zamestnanie, výborne ovláda 
techniku pletenia našej čipky, vie 
anglicky a rád cestuje. Absolvuje 
festivaly ktoré sú ďalej, získava 
nové priateľstvá, nové kontakty 
a popritom robí pozvania na 
festival. Tento rok prijal pozvanie 
a bol veľkým lákadlom čipkár z 
Fínska Tarmo Thorström , ktorý 
paličkuje okrem iného portréty.
   Na európskych festivaloch je 
zvykom, že s čipkármi chodí 
aj primátor mesta. Tento rok k 
nám zavítala prvý krát Talianska 
výprava na čele s primátorom 
mesta  Novedrate - Serafinom 
Grassim a mestským radcom  - 
Alessandrom Colombom.  
 Ich i zástupcov všetkých 
zahraničných výprav prijal na 
Obecnom úrade starosta obce 
PhDr. František Klinovský. Všetci 
boli nadšení z milého prijatia, z 
pohostenia a darčekov.
    Piatkový  večer  bol   iba  pre

pozvaných hostí. Okrem 
vernisáž výstav a otvorenia 
festivalu sme zároveň mali malú 
oslavu zápisu našej čipky do 
Reprezentatívneho zoznamu 
nehmotného kultúrneho 
dedičstva Slovenska.  Pozvanie 
prijal aj podpredseda TTSK 
Mgr. Rastislav Mráz a riaditeľka 
Západoslovenského múzea 
v Trnave PhDr. Martina 
Bocánová, ktorá nám bola 
veľmi nápomocná pri príprave 
materiálov na zápis.
  Že má festival stúpajúci trend 
bolo vidieť v priestoroch KD, 
ktorý je nám tesný. Tento 
rok sme na výstavy využili i 
momentálne nevyužívaný Dom 
opatrovateľskej služby.  Počas 
troch dní prebiehali výstavy 
„Zbierka z múzea“ – múzeum 
z Arenys de Mar, Španielsko, 
„25 rokov časopisu Krajka“, 
„75/30 Môj život s čipkou“ – 
retrospektívna výstava Terézie 
Vítkovej, „Čipka v prírode, 
príroda v čipke“ – výstava 
súťažných prác. V múzeu 
Za krakovskú bránu okrem 
stálej expozície krakovianskej 
paličkovanej babkovej čipky 
mohli návštevníci vidieť  výstavu 
„Paličkovaná čipka z Gemera“ 
„Maľované svetlom“ výstava 
fotografií tradičného odevu z 
produkcie CTK v Myjave.
 Sprievodnou akciou bola 
výstava v ZOS „Bytové textílie 
našich babičiek“ zo zbierky 
múzea, ktorá trvala až do 
26.6.2023.
   Pripravované  festivalové  ak-
tivity sa zobrazili na návštevnosti. 

Viacerí ľudia  z Čiech a 
Slovenska,  si zabezpečili 
ubytovanie v blízkosti Krakovian, 
aby mohli absolvovať s nami dva 
dni. Tak isto návštevníci z celého 
okolia. Ďakujeme.  V priebehu 
dvoch hodín vošlo do sály 300 
ľudí, tam sa už nedalo hýbať a 
dýchať. Prišli na autobusoch, 
mikrobusoch, autách - úžasné.
 Perlička festivalu č. 1: 
Organizátorka festivalu v 
Chorvátskej Lepoglave Ljubica 
Dubovečak sa spýtala:  „Tým 
ľuďom ste zaplatili autobusy, 
aby sem prišli? “
  Môžeme skonštatovať, že 8 
ročník Festivalu paličkovanej 
čipky v Krakovanoch bol 
veľmi úspešný. O čom svedčia 
prichádzajúce poďakovania. 
Bola rekordná účasť.  Bez 
jedného problému či už s 
návštevníkmi, alebo účastníkmi 
alebo interné. Čoho sa obáva 
určite každý organizátor 
akejkoľvek akcie. 
     Perlička festivalu č.2:  Riaditeľka 
Geermského

Daniela Piscová
predsedníčka OZ Bábence
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Zuzana Floreková
„Dieťatko rastie na dieťa, 
už nenosia ho v náručí. 
Samo sa púšťa do sveta 
okolo domu na skusy, len 
čo sa chodiť naučí.“ 
(Ján Kostra). 

Pár slov z básne 
Jána Kostru stačí na 
vyjadrenie skutočnosti, 

že všetko v živote sa mení. A 
tak prišiel čas, keď sme sa aj 
my     v     materskej      škole 

museli opäť rozlúčiť s našimi 
kamarátmi – predškolákmi, 
ktorí v septembri vstúpia po 
prvý krát do brány základnej 
školy. Vo štvrtok 29. júna 
sa s básničkami, spevom 
a spoločným tancom s 
kamarátmi a pani učiteľkami 
lúčilo dvanásť predškolákov. 
Na „maturitu“ svojich ratolestí 
sa prišli pozrieť aj rodičia, 
starí rodičia i súrodenci. Po 
rozlúčke       a        spoločnom 

občerstvení sa boli 
predškoláci spolu s tablom 
predstaviť na obecnom 
úrade, kde zaspievali a 
zarecitovali svoje báne 
pracovníčkam úradu. Potom 
sme spoločne vyvesili tablo 
na úradnú tabuľu. Milí naši 
predškoláci, želáme vám na 
vašej ďalšej ceste životom 
veľa síl, úspechov, šťastia, 
radosti zo života a nového 
poznania.

Zbohom škôlka, škola volá

Cesta do krajiny 
“Zázračno”

V utorok 13. júna k nám do 
materskej školy zavítalo 
zábavné divadielko “Na 
traky” s interaktívnym 
predstavením “Ako 
namaľovať dúhu.” 

Spoločne sme si užili 
cestu na oblakoch do 
krajiny Zázračno, kde 

deti hľadali postrácané farby 
dúhy  popletenej čarodejnici. 
Modrú farbu našli u motýlej 
rodinky, zelenú u žabiek v 
rybníku, s ktorými si aj zanôtili 
žabiu pesničku, červenú 
priniesli plávajúce raky, žltú 
usilovné včielky. Keď pohľadali 
aj ostatné farby, čarodejnica 
opäť vyčarovala krásnu 
dúhu na farebnom dáždniku. 
Ďakujeme obom hercom 
Richardovi a Jarke za krásny 
zážitok. 
                                                              -zf- 

Ide ježko okolo rybníka a uvidí 
elegantne sedieť žabu na lekne. 
Podíde k nej a     pýta sa: 

  -Tak čo, aká je vodička?
  A žaba na to:
  - Ty  Dežo,  ja  tu  sedím  ako 
    dáma  a  nie  ako  teplomer!
                    
Hladná veverička si sadne 

na strom a začne netrpezlivo 
lúskať oriešky.     Rozlúskne prvý, 
vypadnú nové šaty. Rozlúskne 
druhý, vypadnú strieborné šaty.  
Rozlúskne tretí, vypadnú zlaté 
šaty. Zúfalá veverička zalomí 
labkami a začne  vzlykať:

 - Och, ja nešťastnica, kvôli tej 
rozprávke asi zahyniem od hladu.

Džokej sa pýta svojho 
krátkozrakého koňa:

     - Budeme dnes štartovať na 
dostihoch?

 -Jasné! Nevidím žiadne 
prekážky!

V noci zvoní telefón:
- Zachráňte ma, do izby mi 

vbehla mačka!
 - Zbláznili ste sa? Kto volá?
 - papagáj Freddy!

Rozprávajú sa dva slimáky a 
jeden hovorí druhému:

- Pred pol rokom mi ušla žena 
aj s dieťaťom a ja ich ešte tamto 
vidím. 

                                                 -r-

Zasmejte sa...

Festival paličkovanej čipky 2023.                                                           Foto: 2x archív OZ Bábence

Zo života materskej školy
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Termíny odvozov 
separovaného 

odpadu
     do konca roka 2023

PAPIER 

  Vždy v utorok, a to: 5. 
septembra a 31. októbra 
2023. Zbiera sa do plastovej 
nádoby. Zberajú sa: noviny, 
časopisy, brožúry, katalógy, 
cenníky, knihy, lepenky, 
vlnité lepenky. Nezberá sa: 
pergamenový, asfaltový, 
dechtový papier a lepenka, 
brúsny, mastný, lakovaný 
a napustený papier a 
lepenka, hygienicky závadný 
papier, obuvnícka lepenka, 
papierový prach a výseky 
dierkovačiek, papier a plasty 
znečistené potravinami. 
Nádoba nesmie obsahovať 
nečistoty (piesok, uhlie, 
kovy, sklo, cement, škváru, 
drevo, kožu, gumu a iné).

PLASTY, KOVY,             
TETRAPAKY – trojzber

  Rôzne dni v týždni, a to:  
18. augusta (piatok), 29. 
septembra (piatok) a 6. 
decembra 2023 (streda). 
Zberá sa do plastových 
vriec. Zberajú sa PET 
fľaše z nealko nápojov                                      
v stlačenom stave, sáčky, 
fólie, igelity, plastové nádoby 
z kozmetiky – potravín, 
tetrapakové obaly z džúsov, 
mlieka, smotany, vína a iné 
s označením C/PAP. Obaly 
odporúčame prerezať po 
dĺžke a vypláchnuť, rozložiť 
rohy a stlačiť. Do tohto vreca 
sa zberajú sa aj kovové 
obaly – vyčistené konzervy 
z kompótov a potravín, 
nápojové plechovky, kovové 
výrobky a súčiastky, železo, 
hliník a pod., iné nečistoty.

Sklo
   Vždy v piatok, a to: 11. 
augusta, 15. septembra, 20. 
októbra a 1. decembra 2023. 
Zberá sa do veľkých nádob 
na sklo rozmiestnených po 
obci.                      
 Za dôslednú separáciu vám 
ďakujeme!                            -map-

Ako každý rok, ani rok 2023 
nebol výnimkou a opäť sme 
sa okrem bežných povinností 
venovali v rámci voľného 
času pobytu na rybách. Nejde 
vždy len o ulovenie ryby, ale 
základom je čas strávený so 
skvelou partiou ľudí v prírode, 
oddych a odreagovanie od 
každodenného stresu a 
povinností. 

V minulom čísle Hlasu Krakovian 
som spomínala, že nás na 
jar a v lete čaká množstvo 

zaujímavých akcií. Prišiel ten čas 
a ako ubiehali týždne takmer 
každý víkend sme sa s radosťou 
zúčastňovali najrôznejších akcií 
spojených s lovom rýb. Koncom 
apríla sa uskutočnilo sústredenie 
seniorskej spolu s juniorskou 
reprezentáciou v love na prívlač 
na rieke Revúca v Ružomberku. 
Z Krakovian sme sa zúčastnili 
v zložení Matej Augustín, Soňa 
Predná a Patrik Predný spolu             
s našimi otcami Palom Predným 
a Mirom Augustínom, ktorí nás 
neustále podporujú vo všetkých 
smeroch, aby sme mali možnosť 
robiť to, čo nás baví a napĺňa a aby 
sme sa neustále zlepšovali, za čo 
im touto cestou patrí jedno veľké 
ďakujeme! Počas tohto sústredenia 
sme sa opäť mali šancu učiť od 
tých najlepších na Slovensku, čo 
je pre nás každým razom veľkým 
prínosom a získavame množstvo 
nových skúseností. Mali sme 
možnosť skúsiť si lov pstruhov 
potočných v nie veľmi ľahkých 
podmienkach, ktoré si pre nás aj 
počasie v tom čase pripravilo, no 
aj napriek tomu sme nezaháľali                     
a podarilo sa nám uloviť množstvo 
pekných pstruhov. 
  V dňoch 13. a 14.5.2023 sa 
uskutočnili majstrovstvá sveta 
v LRU prívlač v Bulharsku.                                     
Z Krakovian sa v rámci podporného 
tímu zúčastnili Patrik Predný spolu 
s Palom Predným, ktorí mali 
možnosť zažiť a sledovať svetovú 
špičku v love na prívlač. Zistili, že 
to je úplne iná úroveň, organizácia 
pretekov musí byť na vysokej 
úrovni, aby všetko prebiehalo podľa 
vopred vypracovaných plánov                                  
a harmonogramov a aby nenastal 
žiaden problém. Bol to pre nich 
opäť jeden z nezabudnuteľných 
zážitkov, kedy boli súčasťou tímu, 
ktorý sa umiestnil na skvelom 6. 
mieste vo veľmi veľkej konkurencii. 
  V dňoch 3. a 4.6. sa uskutočnili 
majstrovstvá Slovenskej republiky 
v LRU prívlač na rieke Poprad vo 
Svite. Na tomto podujatí sme sa 
za Krakovian zúčastnili ja a Paťo 
Predný. Vo veľmi veľkej konkurencii 
40 najúspešnejších prívlačiarov 
na Slovensku z roku 2022 sa nám 
podarilo           obsadiť          slušné 

umiestnenia.
  Paťo skončil na 8. mieste a ja 
som skončila na 23.mieste. opäť to 
bola veľká skúsenosť pre nás. Na 
týchto pretekoch sa lovili prevažne 
pstruhy potočné veľkostí 30-
50cm. Ryby boli aktívne a bojovné                                     
a vďaka tomu sme si užili skvelý čas 
v krásnej tatranskej prírode v super 
spoločnosti a s krásnymi úlovkami    
v podberákoch.
  O týždeň neskôr v dňoch 10.                                   
a 11.6. sa uskutočnili medzinárodné 
majstrovstvá Slovenskej republiky 
juniorov v LRU prívlač. Na 
týchto pretekoch sa z Krakovian 
predstavili Lukáš Horňák, Matej 
Augustín a Patrik Predný. Ani 
jeden z nich nezaháľal a aj napriek 
nepriaznivým podmienkam kedy                                              
v predchádzajúcich dňoch výdatne 
pršalo a preto bola aj voda vyššia 
ako obvykle a chytanie bolo 
náročnejšie, vedeli pochytať slušné 
množstvo rýb a umiestniť sa na 
popredných priečkach. V kategórii 
do 15 rokov sa umiestnil Lukáš 
Horňák na krásnom 5. mieste,                
v kategórii do 20 rokov obsadil 
Matej Augustín nádherné 3.miesto a 
v kategórii do 25 rokov sa umiestnil 
Patrik Predný na 7.mieste. treba 
podotknúť že chalani bojovali vo 
veľmi silnej konkurencii nakoľko sa 
zúčastnila aj česká reprezentácia, 
ktorá je plný veľmi kvalitných a 
šikovných prívlačiarov, takže im patrí 
veľký obdiv za ich výsledky. Zase 
to boli nové skúsenosti a hlavne 
zážitky pre všetkých zúčastnených. 
 V dňoch 17.a 18.6. sa uskutočnilo 
1.dvojkolo 1.ligy v LRU prívlač, 
ktorej sme súčasťou už druhý 
rok. Za tím Partizánske sme boli 
nominovaní na chytanie ja, Paťo        
a Maťo a ani jeden z nás sa nestratil 
za veľmi silnou konkurenciou 
chalanov, ktorí sú zväčša 
súčasťou slovenskej prívlačovej 
reprezentácie. Vďaka množstvo 
rád našich dobrých kamarátov, 
ktorí majú viac skúseností a rieku 
Studený potok na Orave majú za tie 
roky kvalitne zmapovanú, sme boli 
schopní zabodovať a dostať tak tím 
Partizánske na priebežné 5.miesto 
v 1.lige.  Dúfame,  že  sa  nám  bude 

obdobne dariť aj na ďalších dvoch 
kolách, ktoré sa uskutočnia. 
 Po tejto vlne pretekov nasledoval 
po dlhej dobe voľný víkend, ktorí 
sme však netrávili iným spôsobom 
ako na rybách.  Okrem pretekov 
sme sa zúčastnili v dňoch 30.6.-
2.7. 2023 sústredenia juniorov                
v LRU prívlač, ktoré sa uskutočnilo 
na VN Čerenec, kde sme boli celý 
víkend zakempovaní a odtiaľ sme 
sa presúvali na rieku Váh, kde 
sme trénovali lov jalcov, ostriežov 
a boleňov. Rozhodli sme sa toto 
sústredenie trochu ozvláštniť a 
preto sme šli splavovať rieku Váh na 
úseku Nové Mesto nad Váhom až 
Horná Streda. Zažili sme opäť niečo 
nové, trávili sme čas s mladšími 
rybármi, aby sme si navzájom všetky 
odovzdali svoje skúsenosti a rady, 
zažili sme množstvo zábavy a okrem 
toho sme pochytali veľké množstvo 
rýb. Na organizácii tejto akcie 
sa podieľali hlavne Pavol Predný             
a Miroslav Augustín spolu s trénermi 
juniorov Jurajom Václavíkom                                                                  
a Lukášom Hollým, za čo im 
všetkým patrí veľké ďakujeme, 
nakoľko bolo všetko zabezpečené 
od logistiky, dopravy, príbytku, 
stravy až po skvelú atmosféru. 
  Mimo  týchto  akcií  trávime 
čas tiež na rybách, kedy sa 
snažíme zlepšovať v jednotlivých 
disciplínach. Zväčša sa venujeme 
prívlači či už na Váhu, alebo na VN 
Čerenec alebo VN Chtelnica lovu 
ostriežov a zubáčov. Lov zubáčov 
je obzvlášť náročný a som veľmi 
rada že sa darí Lukášovi Horňákovi 
a jeho ocinovi Marcelovi, ktorým 
sa už podarilo pochytať viacero 
pekných kúskov, ktorých dôkazom 
je aj priložená fotografia. 
  Som veľmi rada, že nás baví 
rybačka. Je to krásny šport                      
a dobrý spôsob aj stráviť voľný čas, 
nakoľko pobyt v prírode prispieva  k 
fyzickému, aj psychickému zdraviu. 
Vždy sme radi, ak sa opäť niekto 
nový objaví, kto rád chytá ryby                                                                                  
a bude sa  nami zúčastňovať 
rôznych podujatí, na ktorých je 
možnosť naučiť sa nové veci a 
zlepšovať sa v tomto krásnom 
koníčku. 

Jar a úvod leta na rybách

Soňa Predná

Mladý rybár Lukáš Horňák.                         Foto: archív OZMladý rybár Lukáš Horňák.                         Foto: archív OZ

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
V tomto školskom roku 
padol dátum zápisu 
budúcich prvákov na 
stredu 12. apríla. Čakala 
ich vyzdobená trieda a 
test zrelosti, ktorým deti 
prešli pod vedením pani 
učiteliek.    

Všetci štrnásti budúci 
prváci prišli trošku neistí 
a vystrašení, ale po 

chvíľke osmelenia dokázali, 
že sú šikovní v počítaní, 
vyjadrovaní, rozprávaní, 
recitovaní i spievaní.
 Predškoláci absolvovali  
jednoduché orientačné testy 
a motivačný rozhovor, pri 
ktorom p. učiteľky zisťovali 
úroveň správnej výslovnosti, 
jazykových zručností a 
školskej zrelosti dieťaťa,(či 
rozozná, farby, základné 
geometrické tvary, pomerové 
množstvo, veľkosť, prípadne 
kreslí obrázok, alebo rozpráva 
podľa obrázku, recituje 

básničku, alebo spieva 
pesničku). Ide o orientačné 
posúdenie spôsobilosti 
dieťaťa na školu. Po splnení 
jednotlivých úloh všetci dostali  
odmenu v podobe drobných 
darčekov, ktoré im zhotovujú  
žiaci školy, ako i darčeky od 
školy. Rodič dostal  základné 
informácie,  čo  je  potrebné  v 

septembri prváčikovi zakúpiť. 
  Budúci prváci odchádzali 
zo školy naplnení pocitmi 
šťastia, spokojnosti a radosti. 
Všetkým budúcim prvákom 
prajeme ešte bezstarostné 
dni bez školských povinností!
ĎAKUJEME RODIČOM za 
prejavenú dôveru a tešíme sa 
na stretnutie v septembri.

Zápis do školy
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Exkurzia u poľnohospodárov
Žiaci  z našej školy   
zavítali  8. júna na  pole 
PŠD, kde  krásne kvitla  
Facélia. Porozprávali nám  
čo to o živej pôde.

Prečo je dôležitá 
diverzita, spravili  nám  
aj        malú       ukážku 

botaniky a na záver  pohostili 
vynikajúcimi makovými 
štrúdľami. Aj keď nás na 
konci trošku polial letný 
dážď, tak sme odchádzali 
nabití pozitívnou energiou. 
Na Poľnohospodársko-
šľachtiteľské             družstvo 

Krakovany sme zavítali ešte 
aj 29.  júna,      tentoraz            
sme sa pozreli do jeho areálu.
Popozerali sme  si stroje, 
pozberovú linku, včelnicu 
a mali sme skvelé zážitky. 
Ďakujeme!
                                  -es-

Informácie pre voliča
Dátum a čas konania volieb

 Voľby do Národnej rady Slovenskej 
republiky sa konajú v sobotu 30. 9. 2023 
od 7:00 do 22:00 h.

Právo voliť
  Právo voliť do Národnej rady Slovenskej 
republiky má občan Slovenskej republiky, 
ktorý najneskôr v deň konania volieb 
dovŕšil 18 rokov veku. Prekážkou práva 
voliť je zákonom ustanovené obmedzenie 
osobnej slobody z dôvodu ochrany 
verejného zdravia, ak osobitný zákon v 
čase pandémie neustanoví inak.

Spôsob voľby
  Volič môže voliť na území Slovenskej 
republiky:
- vo volebnom okrsku, v ktorého 
zozname voličov je zapísaný, alebo
-  v ktoromkoľvek volebnom okrsku na 
základe hlasovacieho preukazu.

  Volič môže voliť mimo územia Slovenskej 
republiky poštou, ak:
- nemá trvalý pobyt na území Slovenskej 
republiky a bol na základe žiadosti 
zapísaný do osobitného zoznamu voličov,
-  má trvalý pobyt na území Slovenskej 
republiky a v čase volieb sa zdržiava 
mimo jej územia a bol na základe žiadosti 
zapísaný do osobitného zoznamu voličov.

Hlasovací preukaz
  Volič, ktorý má trvalý pobyt na území 
Slovenskej republiky a v deň konania 
volieb nebude môcť voliť v mieste 
svojho trvalého pobytu vo volebnom 
okrsku, v ktorého zozname voličov je 
zapísaný, môže požiadať obec svojho 
trvalého pobytu o vydanie hlasovacieho 
preukazu. Obec na základe žiadosti 
vydá najskôr 45 dní predo dňom konania 
volieb (t.j. najskôr 16. 8. 2023) voličovi 
hlasovací preukaz a zo zoznamu voličov 
ho vyčiarkne s poznámkou o vydaní 
hlasovacieho preukazu. Hlasovací 
preukaz oprávňuje na zápis do zoznamu 
voličov v ktoromkoľvek volebnom okrsku. 
Bližšie informácie o možnosti vydania 
hlasovacieho preukazu sú uverejnené 
na webovom sídle Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky.

Voľba poštou
  Volič, ktorý nemá trvalý pobyt na 
území Slovenskej republiky a volič, ktorý 
má trvalý pobyt na území Slovenskej 
republiky a v čase volieb sa zdržiava mimo 
jej územia, môže požiadať najneskôr 
52 dní predo dňom konania volieb (t.j. 
najneskôr 9. 8. 2023) Ministerstvo vnútra 
Slovenskej republiky o voľbu poštou, a 
to elektronicky (prostredníctvom služieb 
informačného systému pre voľbu poštou 
alebo prostredníctvom ústredného 
portálu verejnej správy) alebo v listinnej 
podobe. Bližšie informácie o voľbe 
poštou sú uverejnené na webovom sídle 
Ministerstva vnútra Slovenskej republiky.

* * *
Informácie k voľbám do Národnej rady 
Slovenskej republiky sú uverejnené 
na webovom sídle Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky 
www.minv.sk/?volby-nrsr

Voľby do NR SR



Za nami je ďalší školský 
rok naplnený radosťami, 
starosťami, úspechmi, 
usilovnou prácou, 
tvorivosťou, plným kopcom 
zážitkov a šťastných 
usmiatych detí. Ako na to? 

Našou prioritou je učiť 
deti hrou cez zážitok. 
Doprajeme im radosť 

v získavaní vedomostí,                                
k samostatnému hľadaniu 
riešení v priateľskej atmosfére 
a radosti z práce. Pre učiteľa 
príprava náročnejšia, ale 
efektívnejšia. Šikovnosť našich 
pani učiteliek, kreativita, 
pripravenosť a chuť do práce, 
vzájomnej spolupráce prináša 
v našej materskej škole aj dobrú 
úrodu. Kreatívnymi nápadmi 
spestrujeme deťom pobyt 
medzi rovesníkmi, rozvíjame 
ich šikovnosť, zručnosť, 
pohybové schopnosti. 
Netradičná POKLADOVKA 
BOSONOŽKOVÁ mala                       
u detí veľký úspech. S bosými 
malými nôžkami skúmali svet, 
riešili hádanky, spoznávali 
farby, prekonávali prekážky, 
precvičovali klenbu chodidla 
pričom  rozvíjali všetky zmysly. 
Krakovianske deti poznajú 
už široko ďaleko. Svojou 
prezentáciou v mestskej 
knižnici v Piešťanoch či už 
počas adventného obdobia, 
alebo pri príležitosti krstov 
kníh rozdávajú radosť iným 
deťom, spisovateľom, hosťom 
prostredníctvom  dramatizácie  
rozprávok či ľudových 
pásiem. Ocenenie dostali i 
pánom primátorom Piešťany. 

Svojou šikovnosťou obohatili 
detskú knižnicu v materskej 
škole. To , že sú dobrými 
maliarmi a zvládnu výtvarne 
zobraziť rôznorodú tému 
svedčia  o tom aj úspechy 
výtvarných súťaží do ktorých 
sme sa počas školského 
roka zapojili. Vyhlásená súťaž 
firmy PLANTEX o Najkrajšiu 
jahodu kde boli deti ocenené 
ako kolektív, vo výtvarnej 
súťaži Vesmír očami detí  nás 
reprezentoval Jurko Miklovič s 
prácou Raketa, ktorá postúpila 
do celoslovenského kola, 
Tomáško Machaj úspešne 
zvládol výtvarnú tému „Ľudový 
kroj očami detí“ a získal 
1.miesto ocenenie získal 
na Folklórnych slávnostiach               
v Krakovanoch, Žuvačkového 
ježka farebne namaľovala 
Eliška Miklovičová a získala 
2. miesto na výstave v MsK             
v Piešťanoch.
 Počas enviromentálneho 
týždňa a sviatku našej 
Zeme pozvanie do našej 
materskej školy prijali 
sokoliari majstra Vagana zo 
Starej Ľubovne. Zážitkovým 
učením oboznámili deti so 
životom lesa, nádhernými 
dravcami, ktoré deti mohli 
pohladiť a pozorovať z blízka. 
Obohatením každodenných 
aktivít bola aj  návšteva 
Lujzičkineho deduška s ktorým 
si deti poriadne precvičili svoje 
malé pršteky. Výsledok bol za 
to úžasný – krásny upletený 
korbáč zvládol popri šikovnom 
prútikárovi Vladimírovi 
Vadíkovi každý jeden  veľkáč.                                                              
Naši usilovní predškoláci sa so 
škôlkou rozlúčili a ukázali svoju 
šikovnosť  pred svojimi rodičmi, 

starými rodičmi kamarátmi 
na školskom dvore. Prajeme 
im veľa úspechov v škole, 
aby ich ručičky poslúchali pri 
písaní prvých čiar a písmeniek 
a hlavičky dobre rozmýšľali. 
Držíme Vám palce: Eliška, 
Lujzička, Izabelka, Marko, 
Damianko, Lukáško, Timko, 
Tomáško, Jakubko, Tomáško, 
Kristiánko a Jakubko.
 Na záver školského roka 
sme na dvore materskej školy  
vytvorili jednu velikánsku 
veľkú rodinu. Spoločne 
sme sa postarali o príjemnú  
zábavu nielen pre deti, ale 
aj pre rodičov: futbalový 
turnaj, streľbu vodnou 
pištoľou na cieľ, jumping, 
hokej, netradičnú tombolu                                                     
v duchu prosocionálnych 
hier. Samozrejme nechýbali 
ani výborné koláčiky, torta 
pre mlsné jazýčky, ktoré 
nám napiekli šikovné 
mamičky. Oteckovia sa 
postarali                       o opekačku, 
pitný režim                           a 
chutný guláš, ktorý rozvoniaval 
po celom školskom dvore. 
  Touto cestou sa chceme 
poďakovať všetkým rodičom, 
ktorí sa podieľali a  zabezpečili 
či už materiálne, alebo  finančne 
toto bohaté občerstvenie pod 
vedením Mareka Urbana, 
ako aj hlavného kuchára,                             
a spoločne s deťmi sme si 
užívali pohodovú, príjemnú, 
priateľskú atmosféru. A čo 
dodať na záver Dňa rodiny? 
Želajme si, aby rodina bola 
miestom, kde život začína 
a láska nikdy nekončí. Užite 
si krásne leto plné zážitkov, 
objavovania, pohody                                 
a oddychu.

Šťastné deti - ako na to?
Zo života materskej školy

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ
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Pletenie korbáčov
v našej škôlke

Deň rodiny v MŠ Krakovany.                                                                                Foto: archív MŠDeň rodiny v MŠ Krakovany.                                                                                Foto: archív MŠ

Bosonohá 
olympiáda

Návšteva sokoliarov
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Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Medzinárodný deň 
hasičov sa pripomína 
od roku 1999. Vznikol na 
podnet pripomenutia si 
piatich obetí – hasičov, 
ktorí za tragických 
okolností zomreli pri 
požiari v Austrálii. 

Sv. Florián, patrón 
hasičov, sa zobrazuje 
ako rímsky vojak s 

prilbou  na hlave, v ľavej 
ruke so zástavou, v pravej 
s nádobou na vodu, ktorou 
zalieva oheň na horiacom 
dome. Vyjadruje vlastnosti 
každého hasiča, ako je 
odvaha, vytrvalosť, česť, 
ochota nezištne pomôcť 
blížnemu a schopnosť 
sebaobetovania.
 ZŠ v spolupráci s 
Dobrovoľným hasičským 
zborom Krakovany  12. apríla 
pripravili pre žiakov podnetné 
podujatie  v našej škole. Na 
začiatku si žiaci vyskúšali 
evakuáciu , ak by v škole bol 
vyhlásený poplach. Hasiči  
nás zasvätili do tajomstva 
tohto krásneho povolania... 
Spolu s pani učiteľkami  sme 

si prezreli zásahovú techniku. 
Iný kolega z radu hasičov 
nám povedal pár slov o 
živote jednotky a priebehu 
služby.  Zároveň medzi žiakmi 
robili nábor do detského 
hasičského krúžku. Nakoniec 
nám predviedli ukážku 
použitia vozidla.
  Hasiči  boli veľmi milí a 
priateľskí a veľmi trpezlivo a 
podrobne nám rozprávali o 
svojom povolaní. Ukázali nám 
nástroje, ktoré hasiči pri svojej 
práci používajú, vysvetlili nám 
aj to, ako  auto zasahuje pri 
rôznych   udalostiach   –    pri 

požiari domu, pri nehode 
na ceste alebo pri požiari 
v lese.  Žiakom názorne 
predviedli  maják na aute. 
Deťom žiarili  očká nadšením, 
keď  si mohli vyskúšať, aké 
je to sedieť v hasičskom 
aute.  Bol to proste pre nich 
veľký zážitok. Nakoniec  
sme sa všetci poďakovali 
našim „záchrancom“ za ich 
obetavú prácu a zaželali 
im všetko dobré v živote. 
Odchádzali sme  s pocitom, 
že aj na budúci rok sa spolu 
stretneme   už aj spolu s 
mladými hasičmi.      -es-

Hasiči v našej škole

Dni v kalendári  neúprosne 
odkrajovali deň za dňom 
a nastal deň, keď sme 
slávnostne oblečení, nastúpení 
na školskom dvore  30.6. sa 
rozlúčili  so školským rokom. 
Riaditeľka školy zhodnotila 
úspešne zvládnutý  školský rok. 

V yzdvihla žiakov, ktorí úspešne 
reprezentovali našu školu, 
žiakov, ktorí dosiahli v tomto 

školskom roku vynikajúce výsledky  
a  poďakovala všetkým žiakom 
a učiteľom za vykonanú prácu. 
Slávnostné ukončenie zavŕšila 
rozlúčka našich štvrtákov. Pre našich 
absolventov  bol tento rok posledným 
na tejto škole. Poďakovali sa 
všetkým pedagógom za vedomosti, 
prístup a  trpezlivosť, ktorú s nimi 
za tie roky mali. Po rozlúčke sa 
žiaci rozišli do tried, kde ich čakala 
celoročná výplata – vysvedčenie. 
Mnohí odchádzali s usmiatou tvárou, 
niektorí si snáď uvedomili, že musia 
na sebe ešte popracovať. Teraz nás 
čaká dvojmesačný oddych, aby 
sme  načerpali nové sily do ďalšieho 
školského roka. Všetkým žiakom, 
pedagógom a zamestnancom školy 
prajeme príjemný oddych, veľa 
slnečných dní počas prázdnin a 
dovolenky. 
  A teraz už len treba skonštatovať 
VITAJ LETO, HURÁ PRÁZDNINY! a 
vidíme sa 4.  septembra.

Slávnostné ukončenie
šk. roka 2022/23

                Eva SEITLEROVÁ

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Na Slovensku pribudne 
ročne okolo 40 000 
onkologických pacientov.  
Život občas “bodne”, 
obráti sa naruby a to 
v mnohých prípadoch 
oznámenia onkologickej 
diagnózy.  

Dňa 20. apríla 2023 
sa na našej škole 
uskutočnila šľachetná 

akcia pri príležitosti „Dňa 
narcisov“.
   Tento  deň sa  totiž uskutočni-
la verejno-prospešná zbierka 
Ligy proti rakovine. Každý, 
kto si narcis pripne  na svoj 
odev, vyjadrí týmto gestom 
podporu a spolupatričnosť s 
tými, ktorí bojujú s rakovinou. 
Vhodením dobrovoľného 
príspevku do pokladničky 
pomôže zozbierať finančné 
prostriedky na pomoc 
chorým pacientom a ich 

rodinám. Pripnutím žltého 
kvietku v Deň narcisov 
vysielame onkologickým 
pacientom odkaz, že nie sú 
vo svojom ochorení sami, že 
ich boj sa týka nás všetkých a 
že majú našu podporu.
  Do tejto zbierky sa zapojili 
aj naši žiaci, pedagógovia 
a zamestnanci školy. Veľa 
školákov si prinieslo peniažky 
zo svojej pokladničky, len aby 
týmto gestom pomohli svojim 

rovesníkom, deťom, ktoré 
bojujú s touto zákernou 
chorobou. Za svoj šľachetný 
čin dostali narcis, ktorý si 
mohli pripnúť na odev alebo 
tašku. Celá naša škola bola 
zaplavená žltými narcismi. 
Keďže pomáhať je pekná 
vlastnosť, patrí im veľké 
ďakujem. Taktiež rodičom za 
spolupatričnosť a podporu, 
veď bez ich prispenia by sa 
žiaci pripojiť nevedeli.

Deň narcisov 2023
Naše motýle

  Z maličkého vajíčka, 
vyliahla sa larvička.
Z larvy bola kukla, 

ktorá neskôr pukla.
Motýlik z nej vyletel, 
našu školu obletel.

Zážitkovým učením si  žiaci                   
3. ročníka osvojili nové 
poznatky zo vzdelávacej 

oblasti človek a príroda. Spoločne 
pozorovali každú fázu vývinu motýľa. 
Kŕmenie húseníc, zakuklenie, 
liahnutie a samotné staranie sa 
o krásnych motýľov, ktorým sme 
pripravovali sladký nektár a  sladké 
ovocie . Bolo zaujímavé nie len pre 
deti ale aj pre pani učiteľky. Teší nás, 
že sme sa dokázali dobre postarať 
o motýľov a v plnej sile ich mohli 
vypustiť v areáli našej školy. Dúfame, 
že sa im tu bude páčiť, pretože 
voňavých kvietkov nám tu tento rok 
narástlo viac než dosť.
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Zuzana Floreková
V týždni, na ktorý pripa-
dol sviatok tých najmen-
ších – Medzinárodný 
deň detí sme podnikli                
v našej materskej škole 
„Cestu okolo sveta“.   
Každý deň bol tematicky 
venovaný nejakej krajine 
alebo svetadielu. 

V pondelok sa deti 
oboznámili s krajinami 
p r o s t r e d n í c t v o m 

pútavej prezentácie, maľovali 
vlajky, plagáty jednotlivých 
krajín a zážitkovo spoznávali 
Taliansko – stavali koloseum 
z piesku, pochutnali si na 
národnom jedle – pizzi. 
V utorok sme ostali na 
Slovensku a zúčastnili sa 
slávnostného vyhodnotenie 
výtvarnej súťaže „Kde bolo, 
tam nebolo“ v Mestskej 
knižnici mesta Piešťany. 
Podrobnejšie v ďalšom 

článku venovanom tomuto 
dňu. V stredu sme  navštívili 
Havajské ostrovy. Deti si 
vyrábali havajské kostýmy – 
sukne, náhrdelníky, masky 
Tiki a totemy na označenie 
svojich ostrovov. Zatancovali 
sme si národný tanec Hula 
a na svojich ostrovoch – 
pieskoviskách si vytvorili 
sopky, ktoré prostredníctvom 
pokusu chrlili lávu. 
  Vo štvrtok, priamo na Deň 
detí sme už tradične navštívili 
Legovňu a mestský park v 
Piešťanoch. Tento krát nás 
čakal kontinent Austrália 
a deti v Legovni skladali 
aligátora. V mestskom parku 
sme absolvovali rozcvičku, 
zúčastnili sa rôznych 
pohybových hier a zašantili 
si na miestnom ihrisku. 
Celý týždeň sme zakončili                          
v piatok výletom do Afriky.   V 
ranných hodinách sa vyrábali 
zvieracie čelenky. Zmenili 

sme sa na opice, žirafy                      
a tigre. Veľkým prekvapením 
pre všetkých bola návšteva 
afrických maskotov leva               
a tigra, s ktorými sme si dali 
poriadnu tanečnú rozcvičku 
a zúčastnili sa hľadania 
Tajomstva džungle. 
   Deti museli zdolať tri úlohy 
– nakŕmiť hladného leva 
cestou cez bludisko, plaziť sa 
džungľou a pozbierať kokosy 
a prostredníctvom indícií nájsť 
stratené pierka papagája 
Pepeho a tým aj Tajomstvo 
džungle – darčekové balíčky 
s prekvapením. 
  Počas celého týždňa sa 
aktívne zapájali aj naše 
praktikantky zo Strednej 
odbornej školy pedagogickej 
v Modre Viki a Sofi. Postarali 
sa o tanečné choreografie, 
viedli a zapájali sa do všetkých 
vzdelávacích aktivít počas 
tohto i predchádzajúcich 
dvoch týždňov.

Cestovali sme okolo sveta

Pre naše mamičky
  V nedeľu 21. mája sme sa zúčastnili 
kultúrneho programu pri príležitosti oslavy 
Dňa matiek v Kultúrnom dome Krakovany. 
Naše deti vystúpili s pripraveným recitačno – 
tanečným pásmom. Pani učiteľky si v oboch 

triedach pripravili vlastný tematický program. 
Mladšie deti vystúpili na ľudovú nôtu                                                                                                  
v detských krojoch a staršie deti sa predstavili                                                                                           
v country štýle v pestrých country 
kostýmoch.                                           -zf-

V utorok 30.5. 2023 sme 
sa zúčastnili slávnostného 
vyhodnotenia výtvarnej súťaže 
„Kde bolo, tam nebolo“ v Knižnici 
mesta Piešťany.

Medzi víťazmi – laureátmi 
tejto výtvarnej súťaže bola 
aj naša predškoláčka 

Eliška Miklovičová so svojou 
prácou Žuvačkový ježko, ktorá sa 
umiestnila na krásnom 2. mieste                                          
a vyhrala hodnotné ceny. V tento deň 
zároveň naši „veľkáči“ reprezentovali 
materskú školu s dramatickým 
pásmom tvorby Kristy Bendovej                                                               
z knižiek Čačky Hračky a Osmijankove 
rozprávky, z ktorej zdramatizovali 
rozprávku O žuvačkovom ježkovi. 
Za toto predstavenie zožali veľký 
úspech. 

Na počesť spisovateľky 
Kristy Bendovej

Zuzana Floreková

Výlet
za hviezdami

V utorok 16. mája sa autobus 
plný našich detí vybral do 
Hvezdárne a planetária M. R. 
Štefánika v Hlohovci.

Zúčastnili sme sa vzdelávacieho 
programu o vesmíre: Kamilka 
na potulkách vesmírom                  

s  premietaním na kopulu -  umelú 
oblohu. Pútavou detskou formou 
sme sa oboznámili so súhvezdiami 
severnej oblohy a  základnými 
poznatkami o slnečnej sústave. Po 
vzdelávacom programe nás zabavili 
vtipnou rozprávkou Krava na mesiaci 
a najväčší úspech mala laserová 
show plná hudby a svetiel. Po tomto 
zážitku sme navštívili astronomickú 
pozorovateľňu so skutočným 
hvezdárskym ďalekohľadom.       -zf-

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ

30. mája  2023 sa                     
v priestoroch  školy 
uskutočnilo veľmi 
zaujímavé a edukačne 
prínosné podujatie               
s názvom “S kamarátkou 
energiou”.    

Keďže nám záleží na 
tom, aby naši žiaci 
vedeli, ako môžu ušetriť 

energiu, poznali obnoviteľné 
zdroje energie a mali                       
z vyučovania na tieto témy 
atraktívny zážitok, využili sme 
možnosť zorganizovať toto 
podujatie v rámci projektu 
bezplatného energetického 
poradenstva ŽIŤ ENERGIOU. 
Bolo to dopoludnie plné 
zábavy i poučenia. Celé 
podujatie moderovala známa 
herečka Zuzana Haasová 
- alias Teta Eta, ktorá deti 
počas celého doobedia 
skvele bavila a motivovala          
k lepším výsledkom a viedla 

ich k tímovej spolupráci. 
 Realizátorom akcie je 
Slovenská inovačná 
energetická agentúru (SIEA), 
ktorá pre žiakov pripravila 
náučno-zábavný projekt. 
Témou podujatia sú rôzne 
druhy energie, zdroje energie 
a jej efektívne využitie.
 Deti boli rozdelené do 
tímov, ktoré si mohli vzájome 
zasúťažiť a používať pri tom 
profesionálne            vedecké 

prístroje (napr. termokameru, 
merač vetra, elektromer 
atď.). Deti získali množstvo 
zaujímavých cien, no 
najdôležitejším darom bolo 
množstvo nových skúseností 
a poznatkov, ktoré deti počas 
zábavných aktivít získali. 
Za aktivitu a preukázané 
vedomosti boli žiaci odmenení 
darčekmi a zdravou desiatou. 
Žiakom sa netradičné 
vyučovanie veľmi páčilo.

S kamarátkou energiou
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Školský olympijský deň
Myšlienkou olympionizmu 
– Citius, Altius, Fortius 
– rýchlejšie, vyššie, 
silnejšie sa riadili žiaci 
z našej školy, ktorí 
sa zúčastnili 27. júna 
školskej olympiády , ktorá 
sa už niekoľko rokov 
úspešne realizuje na 
našej škole.

Cieľom tohto projektu 
je prehlbovanie                           
a rozvíjanie pozitívneho 

vzťahu k športu a pohybovým 
aktivitám, ktoré výrazne 
ovplyvňujú zdravý vývoj detí 
a mládeže. Jeho snahou 
je nielen šíriť myšlienky 
olympionizmu, ale aj osloviť 
deti a mládež a získať ich 
pre pravidelné športovanie. 
Žiaci, ktorí sa zúčastnili 
tohto športového podujatia, 
si tak vyskúšali svoje sily                               
a schopnosti v behu na 
60 m,  v behu na 300 m,                                     
v skoku do diaľky a v hode 
kriketovou loptičkou v dvoch 
kategóriach : 1. a 2. ročník 
chlapci a dievčatá a 3. a 4. 
ročník chlapci a dievčatá.                                               
V stredu  sme si túto 
olympiádu vyhodnotili a určili 

víťazov jednotlivých disciplín, 
ktorí boli odmenení diplomami 
a madailami  a aj naj športovca 
vo všetkých 4 disciplínach. 
Najlepším športovcom školy 
bol M. Tarkoš. Zo štyroch 
disciplín bol 2 krát prvý                                     
a dvakrát druhý. Tento deň 
bol jednoducho nádherný, 
naplnený                 zážitkami,                                   

i súťažnými slzičkami..., 
preberaním cien.  Malú 
pozornosť dostali aj všetci tí, 
ktorí olympiádu absolvovali, 
ale neumiestnili sa. Naším 
heslom naďalej ostáva: “Nie je 
dôležité vyhrať, ale zúčastniť 
sa.” Takže, tešíme sa opäť                 
o rok.
                                        -es-

Druhá májová nedeľa už 
tradične patrí všetkým mamám. 
Je to deň, keď oslavujú svoj 
sviatok, v ktorom sa zrkadlí ich 
jedinečnosť a nenahraditeľnosť. 

Vďaku môžeme prejaviť rôznymi 
spôsobmi. Tento rok sme  si 
pre naše mamičky  pripravili 

slávnostnú  školskú akadémiu. 
Pre veľkú chorobnosť sme ju však 
museli odložiť  a predviedli sme ju až                         
v utorok  27. mája v kultúrnom dome 
nielen pre mamičky ale pre všetkých.
  Naši žiaci pod vedením svojich 
učiteľov zo školy i učiteľov ZUŠ 
sv. Gorazda vo Vrbovom  pripravili 
nádherný príbeh siroty , ktorý sa 
odohrával v prostredí cirkusu. Cirkus 
– to bol názov slávnostnej akadémie 
a aspoň takýmto spôsobom sa 
poďakovali malí i veľkí žiaci svojim 
rodičom za ich starostlivosť, 
trpezlivosť a predovšetkým úprimnú 
a čistú lásku. Veľký potlesk bol 
dostatočnou odmenou pre všetky 
vystupujúce deti, ktoré predviedli 
vynikajúci program
                           Eva SEITLEROVÁ

Klobúkový deň
Klobúky a pokrývky hlavy sú 
rovnako staré ako ľudstvo samé. 
Sprevádzajú nás dejinami našej 
civilizácie v rôznych podobách, 
tvaroch a materiáloch.

Aj deti v školskom klube 
si nedávno mali možnosť 
vyskúšať rôzne variácie 

klobúčikov.
 Predposledný deň v tomto 
školskom roku bol  plný klobúkov a 
šiltoviek.
    Cieľom akcie školského klubu bolo 
upozorniť deti na nosenie prikrývky 
hlavy pri slnení (prevencia slnečného 
úpalu) a zabaviť sa pred blížiacimi 
sa prázdninami.Prežili sme pekné 
popoludnie plné zábavy, hudby a 
detskej radosti.                          -es-

Školská akadémia



Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ

1.jún je najobľúbenejší 
dátum na svete pre 
všetky deti. Sviatok detí, 
ktorého cieľom je urobiť 
všetkým deťom radosť.   

A nebolo veru tomu inak 
ani na našej škole.  Hoci 
sme ho poriadne  oslávili 

až 2. júna. Pre všetky naše 
deti pripravili ich pedagógovia 
pestrý, pohybový, zábavný 
a dobrodružný program. 
Dopoludnia  deti strávili 
na plavárni na Myjave, 
popoludní ich čakal  
dobrodružný program, 
športovo-zábavné aktivity, 
opekačka na poľovníckej 
chate, privítali nás poľovníci 
a  horiaca vatra, opekanie 
prebehlo bez väčších strát,  
diskotéka a nakoniec spanie 
v škole.  Všetky naše deti boli 
odmenené pri príležitosti Dňa 
detí aj malým prekvapením,  
pani učiteľka Jurdová 

piekla gofri so šľahačkou, 
čokoládou a jahodami.   Prví  
sa začali ukladať na spánok 
prváci. Zaspali okolodesiatej 
a poslední naši štvrtáci okolo 
polnoci. Ráno  vstávali okolo 
šiestej  zas prví druháci. Na 
deti čakali raňajky, vianočka 
s maslom a džemom. O pol 
deviatej  sa posledné deti 
pobrali domov. Ďakujeme 
ZRŠ,  pani učiteľkám za 
program a starostlivosť, 
našim      bývalým     žiačkam 

V. Chromjákovej a V. 
Hadvigovej a Poľovníckemu 
združeniu Králik. Milí naši žiaci, 
veríme, že tento deň bol pre 
Vás naozaj výnimočný, plný 
krásnych zážitkov. Vieme, že 
šťastie sa dá získať z činností, 
ktoré nám robia radosť.  
Spoločné aktivity, zábava a 
spoločne netradične trávený 
čas, Vám vyčarili úsmev na 
tvári, a tak veríme, že sme k 
Vašej radosti a šťastiu prispeli 
aj my, Vaši pedagógovia.

Deň detí v našej ZŠ
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Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Kedy inokedy  môže  
byť  pravý aprílový 
Deň naruby  ak nie  na            
1. apríla? Keďže 1. apríl 
bol v sobotu,  trochu 
popletené dopoludnie si 
užili  žiaci  v pondelok 
3.apríla. 

Do školy prišli oblečení 
v niečom, čo do 
školy bežne nenosia 

a zároveň bol vyhlásený aj  
deň vtipných a netradičných 
účesov. Žiacivstupovali ráno 
do našej školy žiaci so šialene 
bombastickými a kreatívnymi 
účesmi. Prvú  vyučovaciu 
hodinu  sa  prezentovali          
a oceňovali  vtipné a 
zaujímavé  oblečenia a účesy. 
Porota sa pri rozhodovaní 
poriadne zapotila, keďže 
účesy boli naozaj famózne.  
Všetkým žiakom ďakujeme 
za ich tvorivosť a odvahu sa 
prezentovať a rodičom patrí 
veľká vďaka za pomoc pri 
realizácií nápadov ich detí.
   Tento deň si  aj učitelia          
a žiaci vymenili úlohy. 
Chlapci a dievčatá  3. a 4. 
ročníka  si vyskúšali  aké to 

je byť jeden deň  pedagógom                           
a zaujať svojím učením 
mladších kamarátov.  Žiaci 
mali pripravené  vyučovacie 
hodiny a učili nielen 
spolužiakov, ale  i učiteľov.  
Učitelia sedeli v laviciach 
v úlohe  žiakov, niekedy 
dobrých, vnímavých, niekedy 
trošku  neposlušných,                    
a sledovali ako sú  úspešní 
ich žiaci. Cieľom podujatia je  
aj     viesť    deti    k    umeniu 

 prezentovať svoju prácu, viesť 
kolektív, zvládať komunikáciu 
i poriadok. Tradičný Deň  
naruby si užívali  jednak  žiaci  
no i učitelia.  Toto podujatie je 
šancou prežiť deň  veselým  
žartovaním,  pretože vážnych 
vecí máme v živote veľa.
 Celá akcia prebehla                       
v príjemnej atmosfére                       
a veríme, že si ju budúci rok 
zopakujeme.
          Eva SEITLEROVÁ

Deň naruby
Medzinárodný deň mlieka sa 
oslavuje tretí májový utorok 
už od roku 1957, pod záštitou 
Medzinárodnej mliekarskej 
federácie. Mlieko a mliečne 
výrobky sú prírodným zdrojom 
vápnika, ktorý je dôležitý pre 
zdravý rast kostry a zubov. 

V utorok 16.5. sme si  spríjemnili 
popoludnie v ŠKD súťažno-
pohybovou aktivitou pod 

názvom Putovanie po Mliečnej 
dráhe, zameranou na tému mlieko. 
A keďže i naša Slnečná sústava patrí 
do galaxie Mliečna dráha, prepojili 
sme tieto dve témy navzájom. Deti 
“cestovali” po Mliečnej dráhe a plnili 
úlohy na jednotlivých stanovištiach 
pomenovaných po planétach 
našej Slnečnej sústavy. Úlohy na 
stanovištiach boli zamerané na tému 
mlieka pri príležitosti Dňa mlieka: 
riešenie osemsmerovky,  hádanie  
mliečných výrobkov zaviazanými 
očami,  hod loptičkou a ďalšie. 
Žiaci tretieho a štvrtého ročníka 
pripravili pre svojich kamarátov 
zaujímavé putovanie. „Cestovaním“ 
po Mliečnej dráhe sa deti oboznámili 
nielen s jednotlivými planétami, ale 
aj s priaznivými účinkami mlieka 
a mliečnych výrobkov na náš 
organizmus. Po “precestovaní” 
Mliečnej dráhy a splnení všetkých 
úloh čakala deti na jej konci odmena. 
Aktivita bola pre deti zábavná, 
zaujímavá i poučná.

Putovanie po mliečnej
dráhe

                Eva SEITLEROVÁ

Olympiáda neplnoorganizovaných škôl
okresu Piešťany

V utorok  23.05.2023 
sa  na futbalovom 
ihrisku vo Veselom  po 
trojročnej pauze rozhorel 
oheň a zaviala zástava   
dvadsiateho druhého  
ročníka Olympiády 
neplnoorganizovaných 
škôl okresu Piešťany 
2023.

Za účasti  škôl:  
Krakovany,  Trebatice,  
Dubovany,   Veselé  

a  Dolný Lopašov. Je 
to podujatie, na ktorom 
dostanú šancu najlepší 
žiaci zo zúčastnených škôl,  
vyskúšať si svoje športové 
umenie v troch individuálnych 
disciplínach – v behoch na 60 
či 500 m (minimaratón) a v 
hode s kriketovou loptičkou,  
v kategóriách mladší žiaci, 
žiačky – 1.-2. ročník a starší 
žiaci, žiačky – 3.-4. ročník,  
ako aj vo dvoch kolektívnych 
športoch – vybíjaná (dievčatá 
1.-4. ročník) a malý futbal ( 
chlapci 1.-4. ročník). Krásne 
počasie nám prialo celý deň 
- našim žiakom sa darilo 
vo všetkých disciplínach 

a celkovo sa naša škola 
umiestnila na 2. mieste. 
Ďakujeme a gratulujeme našim 
zúčastneným športovcom za 
úžasnú reprezentáciu našej 
školy a za ich skvelé výkony 
- boli fantastickí, veľmi sa 
všetci tešíme a sme na našich 
žiakov pyšní. Vďaka patrí aj 
pani učiteľkám, ktoré žiakov 
pripravovali a všetkým, ktorí 
povzbudzovali a držali palce.    
   Z našich žiakov dosiahli na 

stupeň víťazov títo žiaci: N. 
Klčová  3. miesto a A. Kuruc 
2. m beh 60 m mladší žiaci,  
M. Filová  2. m  beh 60 m 
starší žiaci,  Ch . Urbanová  
1.miesto  a T.Seitler 2. m  
hod kriketovou loptičkou 
starší žiaci. Malý futbal 1. m 
a vybíjaná 2. m.  Srdečne  
blahoželáme všetkým 
zúčastneným a tešíme sa 
znova o rok pod olympijskými 
kruhmi.                             -es-

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Od  26. mája  do 2. júna  
žiaci 1. až 4. ročníka 
absolvovali základný 
plavecký kurz. Konal sa 
v priestoroch  plavárne 
Myjava  pod vedením 
skúsených inštruktorov 
plávania.  

Inštruktori plávania veľmi 
profesionálnym a vhodným 
pedagogickým  prístupom 

preklenuli zábrany a prvotný 
strach i tých menej smelých 
a zdatných.  Tí odvážnejší 
a plavecky zručnejší sa 
už od prvého dňa mohli 
realizovať i v zložitejších 
plaveckých disciplínach. Deti 
boli rozdelené do štyroch  
družstiev podľa výkonnosti  
a počas celého  kurzu  
zlepšovali svoje plavecké 
zručnosti. Každý sa snažil 
a robil pokroky vlastným 
tempom. Najdôležitejšia 
bola radosť detí z pobytu 

vo vode, čo bolo na ich 
tvárach aj vidieť. Boli sme 
na našich žiakov pyšné. 
Boli disciplinovaní, snaživí 
a každý urobil veľa práce. 
Počas  štyroch  dní si žiaci 
osvojili splývanie, plávanie 
pod vodou, kraul, skok do 
hlbokej vody a vyplávanie z 
nej. Plávanie  bolo  spestrené 

rôznymi hrami a súťažami vo 
vode. Na záver kurzu každá 
skupina predviedla všetko, čo 
sa počas celého plaveckého 
výcviku naučili. Najlepšia 
skupina plávala 50 m, druhá 
25 m, tretia a štvrtá 12,5 m 
na čas.Na konci každý získal 
“mokré vysvedčenie” a malú 
odmenu.

Plavecký výcvik

Nás všetkých – učiteľov, žiakov 
i rodičov uplynulých desať 
mesiacov čosi spájalo. Aj keď 
každý z nás prežil v školskom 
roku 2022/2023 svoj vlastný 
príbeh, svoje starosti, radosti, 
stresy i úsmevné chvíle, predsa 
máme niečo spoločné. 

Tým je táto škola, ktorá sa stala, 
či chceme alebo nechceme, 
súčasťou nášho života. Chcem 

sa  poďakovať učiteľom, že  svoje 
povolanie počas tohto školského 
roka vykonávali zodpovedne                      
a z láskou.
 Chcem poďakovať aj všetkým 
nepedagogickým zamestnancom 
za to, že nám svojou každodennou 
prácou pomáhali  zvládnuť školský 
rok,   výboru ZRŠ a rodičom za ich 
finančnú, ale aj morálnu pomoc, 
za všetko, čo pre nás urobili,                               
a stále robia.  Vám, milí rodičia, patrí 
úprimné uznanie a poďakovanie 
celého kolektívu, ktorý sa stará 
o výchovu a vzdelávanie vašich  
detí. Vrelé ďakujem posielame aj 
OU Krakovany, JD, MS SČK, PZ 
Králik, PŠD Krakovany  a všetkým 
sponzorom, ktorí pomáhajú                      
a spolupracujú so školou.
                           Eva SEITLEROVÁ

Na dopravnom ihrisku
Po viacročnej prestávke si naši 
žiaci v piatok  16.júna doplnili 
poznatky z dopravnej výchovy 
na Dopravnom ihrisku vo 
Vrbovom. Ráno o 7,45 pre nás 
prišiel autobus.

Ani sme sa nenazdali a už sme 
tam boli. V teoretickej časti 
si deti zopakovali dopravné 

značky a situácie, ktoré môžu zažiť 
ako cyklisti prípadne chodci na ceste. 
Potom nasledovala praktická časť, 
v ktorej si teóriu precvičili prakticky 
na bicykloch a šliapacích autíčkach.  
Dopravné ihrisko dáva žiakom 
možnosť vyskúšať si simulované 
situácie, s ktorými sa môžu stretnúť 
v reálnom živote. Tam sa však 
nemôžu opraviť či predviesť si to 
druhý krát. Dopravné ihrisko nám 
ponúka takúto možnosť a sme radi, 
že ho môžeme naplno využívať. Žiaci 
realizujú ponúkané dopravné hry a 
aktivity s nadšením a s radosťou. 
A čo už je lepšie ako sa niečo 
naučiť a ani si to neuvedomovať? 
Nenásilnou a hravou formou ide 
všetko jednoduchšie. A keď vidíme 
pozitívne výsledky u žiakov či už 
v rozvoji poznatkov v tejto oblasti 
alebo v správnej reakcii žiakov 
na jednotlivé dopravné situácie 
môžeme si povedať, že to nie je 
márne a má to veľký prínos pre nás 
všetkých.                                   -es-

Poďakovanie



Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ

1.jún je najobľúbenejší 
dátum na svete pre 
všetky deti. Sviatok detí, 
ktorého cieľom je urobiť 
všetkým deťom radosť.   

A nebolo veru tomu inak 
ani na našej škole.  Hoci 
sme ho poriadne  oslávili 

až 2. júna. Pre všetky naše 
deti pripravili ich pedagógovia 
pestrý, pohybový, zábavný 
a dobrodružný program. 
Dopoludnia  deti strávili 
na plavárni na Myjave, 
popoludní ich čakal  
dobrodružný program, 
športovo-zábavné aktivity, 
opekačka na poľovníckej 
chate, privítali nás poľovníci 
a  horiaca vatra, opekanie 
prebehlo bez väčších strát,  
diskotéka a nakoniec spanie 
v škole.  Všetky naše deti boli 
odmenené pri príležitosti Dňa 
detí aj malým prekvapením,  
pani učiteľka Jurdová 

piekla gofri so šľahačkou, 
čokoládou a jahodami.   Prví  
sa začali ukladať na spánok 
prváci. Zaspali okolodesiatej 
a poslední naši štvrtáci okolo 
polnoci. Ráno  vstávali okolo 
šiestej  zas prví druháci. Na 
deti čakali raňajky, vianočka 
s maslom a džemom. O pol 
deviatej  sa posledné deti 
pobrali domov. Ďakujeme 
ZRŠ,  pani učiteľkám za 
program a starostlivosť, 
našim      bývalým     žiačkam 

V. Chromjákovej a V. 
Hadvigovej a Poľovníckemu 
združeniu Králik. Milí naši žiaci, 
veríme, že tento deň bol pre 
Vás naozaj výnimočný, plný 
krásnych zážitkov. Vieme, že 
šťastie sa dá získať z činností, 
ktoré nám robia radosť.  
Spoločné aktivity, zábava a 
spoločne netradične trávený 
čas, Vám vyčarili úsmev na 
tvári, a tak veríme, že sme k 
Vašej radosti a šťastiu prispeli 
aj my, Vaši pedagógovia.

Deň detí v našej ZŠ
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Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Kedy inokedy  môže  
byť  pravý aprílový 
Deň naruby  ak nie  na            
1. apríla? Keďže 1. apríl 
bol v sobotu,  trochu 
popletené dopoludnie si 
užili  žiaci  v pondelok 
3.apríla. 

Do školy prišli oblečení 
v niečom, čo do 
školy bežne nenosia 

a zároveň bol vyhlásený aj  
deň vtipných a netradičných 
účesov. Žiacivstupovali ráno 
do našej školy žiaci so šialene 
bombastickými a kreatívnymi 
účesmi. Prvú  vyučovaciu 
hodinu  sa  prezentovali          
a oceňovali  vtipné a 
zaujímavé  oblečenia a účesy. 
Porota sa pri rozhodovaní 
poriadne zapotila, keďže 
účesy boli naozaj famózne.  
Všetkým žiakom ďakujeme 
za ich tvorivosť a odvahu sa 
prezentovať a rodičom patrí 
veľká vďaka za pomoc pri 
realizácií nápadov ich detí.
   Tento deň si  aj učitelia          
a žiaci vymenili úlohy. 
Chlapci a dievčatá  3. a 4. 
ročníka  si vyskúšali  aké to 

je byť jeden deň  pedagógom                           
a zaujať svojím učením 
mladších kamarátov.  Žiaci 
mali pripravené  vyučovacie 
hodiny a učili nielen 
spolužiakov, ale  i učiteľov.  
Učitelia sedeli v laviciach 
v úlohe  žiakov, niekedy 
dobrých, vnímavých, niekedy 
trošku  neposlušných,                    
a sledovali ako sú  úspešní 
ich žiaci. Cieľom podujatia je  
aj     viesť    deti    k    umeniu 

 prezentovať svoju prácu, viesť 
kolektív, zvládať komunikáciu 
i poriadok. Tradičný Deň  
naruby si užívali  jednak  žiaci  
no i učitelia.  Toto podujatie je 
šancou prežiť deň  veselým  
žartovaním,  pretože vážnych 
vecí máme v živote veľa.
 Celá akcia prebehla                       
v príjemnej atmosfére                       
a veríme, že si ju budúci rok 
zopakujeme.
          Eva SEITLEROVÁ

Deň naruby
Medzinárodný deň mlieka sa 
oslavuje tretí májový utorok 
už od roku 1957, pod záštitou 
Medzinárodnej mliekarskej 
federácie. Mlieko a mliečne 
výrobky sú prírodným zdrojom 
vápnika, ktorý je dôležitý pre 
zdravý rast kostry a zubov. 

V utorok 16.5. sme si  spríjemnili 
popoludnie v ŠKD súťažno-
pohybovou aktivitou pod 

názvom Putovanie po Mliečnej 
dráhe, zameranou na tému mlieko. 
A keďže i naša Slnečná sústava patrí 
do galaxie Mliečna dráha, prepojili 
sme tieto dve témy navzájom. Deti 
“cestovali” po Mliečnej dráhe a plnili 
úlohy na jednotlivých stanovištiach 
pomenovaných po planétach 
našej Slnečnej sústavy. Úlohy na 
stanovištiach boli zamerané na tému 
mlieka pri príležitosti Dňa mlieka: 
riešenie osemsmerovky,  hádanie  
mliečných výrobkov zaviazanými 
očami,  hod loptičkou a ďalšie. 
Žiaci tretieho a štvrtého ročníka 
pripravili pre svojich kamarátov 
zaujímavé putovanie. „Cestovaním“ 
po Mliečnej dráhe sa deti oboznámili 
nielen s jednotlivými planétami, ale 
aj s priaznivými účinkami mlieka 
a mliečnych výrobkov na náš 
organizmus. Po “precestovaní” 
Mliečnej dráhy a splnení všetkých 
úloh čakala deti na jej konci odmena. 
Aktivita bola pre deti zábavná, 
zaujímavá i poučná.

Putovanie po mliečnej
dráhe

                Eva SEITLEROVÁ

Olympiáda neplnoorganizovaných škôl
okresu Piešťany

V utorok  23.05.2023 
sa  na futbalovom 
ihrisku vo Veselom  po 
trojročnej pauze rozhorel 
oheň a zaviala zástava   
dvadsiateho druhého  
ročníka Olympiády 
neplnoorganizovaných 
škôl okresu Piešťany 
2023.

Za účasti  škôl:  
Krakovany,  Trebatice,  
Dubovany,   Veselé  

a  Dolný Lopašov. Je 
to podujatie, na ktorom 
dostanú šancu najlepší 
žiaci zo zúčastnených škôl,  
vyskúšať si svoje športové 
umenie v troch individuálnych 
disciplínach – v behoch na 60 
či 500 m (minimaratón) a v 
hode s kriketovou loptičkou,  
v kategóriách mladší žiaci, 
žiačky – 1.-2. ročník a starší 
žiaci, žiačky – 3.-4. ročník,  
ako aj vo dvoch kolektívnych 
športoch – vybíjaná (dievčatá 
1.-4. ročník) a malý futbal ( 
chlapci 1.-4. ročník). Krásne 
počasie nám prialo celý deň 
- našim žiakom sa darilo 
vo všetkých disciplínach 

a celkovo sa naša škola 
umiestnila na 2. mieste. 
Ďakujeme a gratulujeme našim 
zúčastneným športovcom za 
úžasnú reprezentáciu našej 
školy a za ich skvelé výkony 
- boli fantastickí, veľmi sa 
všetci tešíme a sme na našich 
žiakov pyšní. Vďaka patrí aj 
pani učiteľkám, ktoré žiakov 
pripravovali a všetkým, ktorí 
povzbudzovali a držali palce.    
   Z našich žiakov dosiahli na 

stupeň víťazov títo žiaci: N. 
Klčová  3. miesto a A. Kuruc 
2. m beh 60 m mladší žiaci,  
M. Filová  2. m  beh 60 m 
starší žiaci,  Ch . Urbanová  
1.miesto  a T.Seitler 2. m  
hod kriketovou loptičkou 
starší žiaci. Malý futbal 1. m 
a vybíjaná 2. m.  Srdečne  
blahoželáme všetkým 
zúčastneným a tešíme sa 
znova o rok pod olympijskými 
kruhmi.                             -es-

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Od  26. mája  do 2. júna  
žiaci 1. až 4. ročníka 
absolvovali základný 
plavecký kurz. Konal sa 
v priestoroch  plavárne 
Myjava  pod vedením 
skúsených inštruktorov 
plávania.  

Inštruktori plávania veľmi 
profesionálnym a vhodným 
pedagogickým  prístupom 

preklenuli zábrany a prvotný 
strach i tých menej smelých 
a zdatných.  Tí odvážnejší 
a plavecky zručnejší sa 
už od prvého dňa mohli 
realizovať i v zložitejších 
plaveckých disciplínach. Deti 
boli rozdelené do štyroch  
družstiev podľa výkonnosti  
a počas celého  kurzu  
zlepšovali svoje plavecké 
zručnosti. Každý sa snažil 
a robil pokroky vlastným 
tempom. Najdôležitejšia 
bola radosť detí z pobytu 

vo vode, čo bolo na ich 
tvárach aj vidieť. Boli sme 
na našich žiakov pyšné. 
Boli disciplinovaní, snaživí 
a každý urobil veľa práce. 
Počas  štyroch  dní si žiaci 
osvojili splývanie, plávanie 
pod vodou, kraul, skok do 
hlbokej vody a vyplávanie z 
nej. Plávanie  bolo  spestrené 

rôznymi hrami a súťažami vo 
vode. Na záver kurzu každá 
skupina predviedla všetko, čo 
sa počas celého plaveckého 
výcviku naučili. Najlepšia 
skupina plávala 50 m, druhá 
25 m, tretia a štvrtá 12,5 m 
na čas.Na konci každý získal 
“mokré vysvedčenie” a malú 
odmenu.

Plavecký výcvik

Nás všetkých – učiteľov, žiakov 
i rodičov uplynulých desať 
mesiacov čosi spájalo. Aj keď 
každý z nás prežil v školskom 
roku 2022/2023 svoj vlastný 
príbeh, svoje starosti, radosti, 
stresy i úsmevné chvíle, predsa 
máme niečo spoločné. 

Tým je táto škola, ktorá sa stala, 
či chceme alebo nechceme, 
súčasťou nášho života. Chcem 

sa  poďakovať učiteľom, že  svoje 
povolanie počas tohto školského 
roka vykonávali zodpovedne                      
a z láskou.
 Chcem poďakovať aj všetkým 
nepedagogickým zamestnancom 
za to, že nám svojou každodennou 
prácou pomáhali  zvládnuť školský 
rok,   výboru ZRŠ a rodičom za ich 
finančnú, ale aj morálnu pomoc, 
za všetko, čo pre nás urobili,                               
a stále robia.  Vám, milí rodičia, patrí 
úprimné uznanie a poďakovanie 
celého kolektívu, ktorý sa stará 
o výchovu a vzdelávanie vašich  
detí. Vrelé ďakujem posielame aj 
OU Krakovany, JD, MS SČK, PZ 
Králik, PŠD Krakovany  a všetkým 
sponzorom, ktorí pomáhajú                      
a spolupracujú so školou.
                           Eva SEITLEROVÁ

Na dopravnom ihrisku
Po viacročnej prestávke si naši 
žiaci v piatok  16.júna doplnili 
poznatky z dopravnej výchovy 
na Dopravnom ihrisku vo 
Vrbovom. Ráno o 7,45 pre nás 
prišiel autobus.

Ani sme sa nenazdali a už sme 
tam boli. V teoretickej časti 
si deti zopakovali dopravné 

značky a situácie, ktoré môžu zažiť 
ako cyklisti prípadne chodci na ceste. 
Potom nasledovala praktická časť, 
v ktorej si teóriu precvičili prakticky 
na bicykloch a šliapacích autíčkach.  
Dopravné ihrisko dáva žiakom 
možnosť vyskúšať si simulované 
situácie, s ktorými sa môžu stretnúť 
v reálnom živote. Tam sa však 
nemôžu opraviť či predviesť si to 
druhý krát. Dopravné ihrisko nám 
ponúka takúto možnosť a sme radi, 
že ho môžeme naplno využívať. Žiaci 
realizujú ponúkané dopravné hry a 
aktivity s nadšením a s radosťou. 
A čo už je lepšie ako sa niečo 
naučiť a ani si to neuvedomovať? 
Nenásilnou a hravou formou ide 
všetko jednoduchšie. A keď vidíme 
pozitívne výsledky u žiakov či už 
v rozvoji poznatkov v tejto oblasti 
alebo v správnej reakcii žiakov 
na jednotlivé dopravné situácie 
môžeme si povedať, že to nie je 
márne a má to veľký prínos pre nás 
všetkých.                                   -es-

Poďakovanie
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Zuzana Floreková
V týždni, na ktorý pripa-
dol sviatok tých najmen-
ších – Medzinárodný 
deň detí sme podnikli                
v našej materskej škole 
„Cestu okolo sveta“.   
Každý deň bol tematicky 
venovaný nejakej krajine 
alebo svetadielu. 

V pondelok sa deti 
oboznámili s krajinami 
p r o s t r e d n í c t v o m 

pútavej prezentácie, maľovali 
vlajky, plagáty jednotlivých 
krajín a zážitkovo spoznávali 
Taliansko – stavali koloseum 
z piesku, pochutnali si na 
národnom jedle – pizzi. 
V utorok sme ostali na 
Slovensku a zúčastnili sa 
slávnostného vyhodnotenie 
výtvarnej súťaže „Kde bolo, 
tam nebolo“ v Mestskej 
knižnici mesta Piešťany. 
Podrobnejšie v ďalšom 

článku venovanom tomuto 
dňu. V stredu sme  navštívili 
Havajské ostrovy. Deti si 
vyrábali havajské kostýmy – 
sukne, náhrdelníky, masky 
Tiki a totemy na označenie 
svojich ostrovov. Zatancovali 
sme si národný tanec Hula 
a na svojich ostrovoch – 
pieskoviskách si vytvorili 
sopky, ktoré prostredníctvom 
pokusu chrlili lávu. 
  Vo štvrtok, priamo na Deň 
detí sme už tradične navštívili 
Legovňu a mestský park v 
Piešťanoch. Tento krát nás 
čakal kontinent Austrália 
a deti v Legovni skladali 
aligátora. V mestskom parku 
sme absolvovali rozcvičku, 
zúčastnili sa rôznych 
pohybových hier a zašantili 
si na miestnom ihrisku. 
Celý týždeň sme zakončili                          
v piatok výletom do Afriky.   V 
ranných hodinách sa vyrábali 
zvieracie čelenky. Zmenili 

sme sa na opice, žirafy                      
a tigre. Veľkým prekvapením 
pre všetkých bola návšteva 
afrických maskotov leva               
a tigra, s ktorými sme si dali 
poriadnu tanečnú rozcvičku 
a zúčastnili sa hľadania 
Tajomstva džungle. 
   Deti museli zdolať tri úlohy 
– nakŕmiť hladného leva 
cestou cez bludisko, plaziť sa 
džungľou a pozbierať kokosy 
a prostredníctvom indícií nájsť 
stratené pierka papagája 
Pepeho a tým aj Tajomstvo 
džungle – darčekové balíčky 
s prekvapením. 
  Počas celého týždňa sa 
aktívne zapájali aj naše 
praktikantky zo Strednej 
odbornej školy pedagogickej 
v Modre Viki a Sofi. Postarali 
sa o tanečné choreografie, 
viedli a zapájali sa do všetkých 
vzdelávacích aktivít počas 
tohto i predchádzajúcich 
dvoch týždňov.

Cestovali sme okolo sveta

Pre naše mamičky
  V nedeľu 21. mája sme sa zúčastnili 
kultúrneho programu pri príležitosti oslavy 
Dňa matiek v Kultúrnom dome Krakovany. 
Naše deti vystúpili s pripraveným recitačno – 
tanečným pásmom. Pani učiteľky si v oboch 

triedach pripravili vlastný tematický program. 
Mladšie deti vystúpili na ľudovú nôtu                                                                                                  
v detských krojoch a staršie deti sa predstavili                                                                                           
v country štýle v pestrých country 
kostýmoch.                                           -zf-

V utorok 30.5. 2023 sme 
sa zúčastnili slávnostného 
vyhodnotenia výtvarnej súťaže 
„Kde bolo, tam nebolo“ v Knižnici 
mesta Piešťany.

Medzi víťazmi – laureátmi 
tejto výtvarnej súťaže bola 
aj naša predškoláčka 

Eliška Miklovičová so svojou 
prácou Žuvačkový ježko, ktorá sa 
umiestnila na krásnom 2. mieste                                          
a vyhrala hodnotné ceny. V tento deň 
zároveň naši „veľkáči“ reprezentovali 
materskú školu s dramatickým 
pásmom tvorby Kristy Bendovej                                                               
z knižiek Čačky Hračky a Osmijankove 
rozprávky, z ktorej zdramatizovali 
rozprávku O žuvačkovom ježkovi. 
Za toto predstavenie zožali veľký 
úspech. 

Na počesť spisovateľky 
Kristy Bendovej

Zuzana Floreková

Výlet
za hviezdami

V utorok 16. mája sa autobus 
plný našich detí vybral do 
Hvezdárne a planetária M. R. 
Štefánika v Hlohovci.

Zúčastnili sme sa vzdelávacieho 
programu o vesmíre: Kamilka 
na potulkách vesmírom                  

s  premietaním na kopulu -  umelú 
oblohu. Pútavou detskou formou 
sme sa oboznámili so súhvezdiami 
severnej oblohy a  základnými 
poznatkami o slnečnej sústave. Po 
vzdelávacom programe nás zabavili 
vtipnou rozprávkou Krava na mesiaci 
a najväčší úspech mala laserová 
show plná hudby a svetiel. Po tomto 
zážitku sme navštívili astronomickú 
pozorovateľňu so skutočným 
hvezdárskym ďalekohľadom.       -zf-

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ

30. mája  2023 sa                     
v priestoroch  školy 
uskutočnilo veľmi 
zaujímavé a edukačne 
prínosné podujatie               
s názvom “S kamarátkou 
energiou”.    

Keďže nám záleží na 
tom, aby naši žiaci 
vedeli, ako môžu ušetriť 

energiu, poznali obnoviteľné 
zdroje energie a mali                       
z vyučovania na tieto témy 
atraktívny zážitok, využili sme 
možnosť zorganizovať toto 
podujatie v rámci projektu 
bezplatného energetického 
poradenstva ŽIŤ ENERGIOU. 
Bolo to dopoludnie plné 
zábavy i poučenia. Celé 
podujatie moderovala známa 
herečka Zuzana Haasová 
- alias Teta Eta, ktorá deti 
počas celého doobedia 
skvele bavila a motivovala          
k lepším výsledkom a viedla 

ich k tímovej spolupráci. 
 Realizátorom akcie je 
Slovenská inovačná 
energetická agentúru (SIEA), 
ktorá pre žiakov pripravila 
náučno-zábavný projekt. 
Témou podujatia sú rôzne 
druhy energie, zdroje energie 
a jej efektívne využitie.
 Deti boli rozdelené do 
tímov, ktoré si mohli vzájome 
zasúťažiť a používať pri tom 
profesionálne            vedecké 

prístroje (napr. termokameru, 
merač vetra, elektromer 
atď.). Deti získali množstvo 
zaujímavých cien, no 
najdôležitejším darom bolo 
množstvo nových skúseností 
a poznatkov, ktoré deti počas 
zábavných aktivít získali. 
Za aktivitu a preukázané 
vedomosti boli žiaci odmenení 
darčekmi a zdravou desiatou. 
Žiakom sa netradičné 
vyučovanie veľmi páčilo.

S kamarátkou energiou
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Školský olympijský deň
Myšlienkou olympionizmu 
– Citius, Altius, Fortius 
– rýchlejšie, vyššie, 
silnejšie sa riadili žiaci 
z našej školy, ktorí 
sa zúčastnili 27. júna 
školskej olympiády , ktorá 
sa už niekoľko rokov 
úspešne realizuje na 
našej škole.

Cieľom tohto projektu 
je prehlbovanie                           
a rozvíjanie pozitívneho 

vzťahu k športu a pohybovým 
aktivitám, ktoré výrazne 
ovplyvňujú zdravý vývoj detí 
a mládeže. Jeho snahou 
je nielen šíriť myšlienky 
olympionizmu, ale aj osloviť 
deti a mládež a získať ich 
pre pravidelné športovanie. 
Žiaci, ktorí sa zúčastnili 
tohto športového podujatia, 
si tak vyskúšali svoje sily                               
a schopnosti v behu na 
60 m,  v behu na 300 m,                                     
v skoku do diaľky a v hode 
kriketovou loptičkou v dvoch 
kategóriach : 1. a 2. ročník 
chlapci a dievčatá a 3. a 4. 
ročník chlapci a dievčatá.                                               
V stredu  sme si túto 
olympiádu vyhodnotili a určili 

víťazov jednotlivých disciplín, 
ktorí boli odmenení diplomami 
a madailami  a aj naj športovca 
vo všetkých 4 disciplínach. 
Najlepším športovcom školy 
bol M. Tarkoš. Zo štyroch 
disciplín bol 2 krát prvý                                     
a dvakrát druhý. Tento deň 
bol jednoducho nádherný, 
naplnený                 zážitkami,                                   

i súťažnými slzičkami..., 
preberaním cien.  Malú 
pozornosť dostali aj všetci tí, 
ktorí olympiádu absolvovali, 
ale neumiestnili sa. Naším 
heslom naďalej ostáva: “Nie je 
dôležité vyhrať, ale zúčastniť 
sa.” Takže, tešíme sa opäť                 
o rok.
                                        -es-

Druhá májová nedeľa už 
tradične patrí všetkým mamám. 
Je to deň, keď oslavujú svoj 
sviatok, v ktorom sa zrkadlí ich 
jedinečnosť a nenahraditeľnosť. 

Vďaku môžeme prejaviť rôznymi 
spôsobmi. Tento rok sme  si 
pre naše mamičky  pripravili 

slávnostnú  školskú akadémiu. 
Pre veľkú chorobnosť sme ju však 
museli odložiť  a predviedli sme ju až                         
v utorok  27. mája v kultúrnom dome 
nielen pre mamičky ale pre všetkých.
  Naši žiaci pod vedením svojich 
učiteľov zo školy i učiteľov ZUŠ 
sv. Gorazda vo Vrbovom  pripravili 
nádherný príbeh siroty , ktorý sa 
odohrával v prostredí cirkusu. Cirkus 
– to bol názov slávnostnej akadémie 
a aspoň takýmto spôsobom sa 
poďakovali malí i veľkí žiaci svojim 
rodičom za ich starostlivosť, 
trpezlivosť a predovšetkým úprimnú 
a čistú lásku. Veľký potlesk bol 
dostatočnou odmenou pre všetky 
vystupujúce deti, ktoré predviedli 
vynikajúci program
                           Eva SEITLEROVÁ

Klobúkový deň
Klobúky a pokrývky hlavy sú 
rovnako staré ako ľudstvo samé. 
Sprevádzajú nás dejinami našej 
civilizácie v rôznych podobách, 
tvaroch a materiáloch.

Aj deti v školskom klube 
si nedávno mali možnosť 
vyskúšať rôzne variácie 

klobúčikov.
 Predposledný deň v tomto 
školskom roku bol  plný klobúkov a 
šiltoviek.
    Cieľom akcie školského klubu bolo 
upozorniť deti na nosenie prikrývky 
hlavy pri slnení (prevencia slnečného 
úpalu) a zabaviť sa pred blížiacimi 
sa prázdninami.Prežili sme pekné 
popoludnie plné zábavy, hudby a 
detskej radosti.                          -es-

Školská akadémia



Za nami je ďalší školský 
rok naplnený radosťami, 
starosťami, úspechmi, 
usilovnou prácou, 
tvorivosťou, plným kopcom 
zážitkov a šťastných 
usmiatych detí. Ako na to? 

Našou prioritou je učiť 
deti hrou cez zážitok. 
Doprajeme im radosť 

v získavaní vedomostí,                                
k samostatnému hľadaniu 
riešení v priateľskej atmosfére 
a radosti z práce. Pre učiteľa 
príprava náročnejšia, ale 
efektívnejšia. Šikovnosť našich 
pani učiteliek, kreativita, 
pripravenosť a chuť do práce, 
vzájomnej spolupráce prináša 
v našej materskej škole aj dobrú 
úrodu. Kreatívnymi nápadmi 
spestrujeme deťom pobyt 
medzi rovesníkmi, rozvíjame 
ich šikovnosť, zručnosť, 
pohybové schopnosti. 
Netradičná POKLADOVKA 
BOSONOŽKOVÁ mala                       
u detí veľký úspech. S bosými 
malými nôžkami skúmali svet, 
riešili hádanky, spoznávali 
farby, prekonávali prekážky, 
precvičovali klenbu chodidla 
pričom  rozvíjali všetky zmysly. 
Krakovianske deti poznajú 
už široko ďaleko. Svojou 
prezentáciou v mestskej 
knižnici v Piešťanoch či už 
počas adventného obdobia, 
alebo pri príležitosti krstov 
kníh rozdávajú radosť iným 
deťom, spisovateľom, hosťom 
prostredníctvom  dramatizácie  
rozprávok či ľudových 
pásiem. Ocenenie dostali i 
pánom primátorom Piešťany. 

Svojou šikovnosťou obohatili 
detskú knižnicu v materskej 
škole. To , že sú dobrými 
maliarmi a zvládnu výtvarne 
zobraziť rôznorodú tému 
svedčia  o tom aj úspechy 
výtvarných súťaží do ktorých 
sme sa počas školského 
roka zapojili. Vyhlásená súťaž 
firmy PLANTEX o Najkrajšiu 
jahodu kde boli deti ocenené 
ako kolektív, vo výtvarnej 
súťaži Vesmír očami detí  nás 
reprezentoval Jurko Miklovič s 
prácou Raketa, ktorá postúpila 
do celoslovenského kola, 
Tomáško Machaj úspešne 
zvládol výtvarnú tému „Ľudový 
kroj očami detí“ a získal 
1.miesto ocenenie získal 
na Folklórnych slávnostiach               
v Krakovanoch, Žuvačkového 
ježka farebne namaľovala 
Eliška Miklovičová a získala 
2. miesto na výstave v MsK             
v Piešťanoch.
 Počas enviromentálneho 
týždňa a sviatku našej 
Zeme pozvanie do našej 
materskej školy prijali 
sokoliari majstra Vagana zo 
Starej Ľubovne. Zážitkovým 
učením oboznámili deti so 
životom lesa, nádhernými 
dravcami, ktoré deti mohli 
pohladiť a pozorovať z blízka. 
Obohatením každodenných 
aktivít bola aj  návšteva 
Lujzičkineho deduška s ktorým 
si deti poriadne precvičili svoje 
malé pršteky. Výsledok bol za 
to úžasný – krásny upletený 
korbáč zvládol popri šikovnom 
prútikárovi Vladimírovi 
Vadíkovi každý jeden  veľkáč.                                                              
Naši usilovní predškoláci sa so 
škôlkou rozlúčili a ukázali svoju 
šikovnosť  pred svojimi rodičmi, 

starými rodičmi kamarátmi 
na školskom dvore. Prajeme 
im veľa úspechov v škole, 
aby ich ručičky poslúchali pri 
písaní prvých čiar a písmeniek 
a hlavičky dobre rozmýšľali. 
Držíme Vám palce: Eliška, 
Lujzička, Izabelka, Marko, 
Damianko, Lukáško, Timko, 
Tomáško, Jakubko, Tomáško, 
Kristiánko a Jakubko.
 Na záver školského roka 
sme na dvore materskej školy  
vytvorili jednu velikánsku 
veľkú rodinu. Spoločne 
sme sa postarali o príjemnú  
zábavu nielen pre deti, ale 
aj pre rodičov: futbalový 
turnaj, streľbu vodnou 
pištoľou na cieľ, jumping, 
hokej, netradičnú tombolu                                                     
v duchu prosocionálnych 
hier. Samozrejme nechýbali 
ani výborné koláčiky, torta 
pre mlsné jazýčky, ktoré 
nám napiekli šikovné 
mamičky. Oteckovia sa 
postarali                       o opekačku, 
pitný režim                           a 
chutný guláš, ktorý rozvoniaval 
po celom školskom dvore. 
  Touto cestou sa chceme 
poďakovať všetkým rodičom, 
ktorí sa podieľali a  zabezpečili 
či už materiálne, alebo  finančne 
toto bohaté občerstvenie pod 
vedením Mareka Urbana, 
ako aj hlavného kuchára,                             
a spoločne s deťmi sme si 
užívali pohodovú, príjemnú, 
priateľskú atmosféru. A čo 
dodať na záver Dňa rodiny? 
Želajme si, aby rodina bola 
miestom, kde život začína 
a láska nikdy nekončí. Užite 
si krásne leto plné zážitkov, 
objavovania, pohody                                 
a oddychu.

Šťastné deti - ako na to?
Zo života materskej školy

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ
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Pletenie korbáčov
v našej škôlke

Deň rodiny v MŠ Krakovany.                                                                                Foto: archív MŠDeň rodiny v MŠ Krakovany.                                                                                Foto: archív MŠ

Bosonohá 
olympiáda

Návšteva sokoliarov
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Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Medzinárodný deň 
hasičov sa pripomína 
od roku 1999. Vznikol na 
podnet pripomenutia si 
piatich obetí – hasičov, 
ktorí za tragických 
okolností zomreli pri 
požiari v Austrálii. 

Sv. Florián, patrón 
hasičov, sa zobrazuje 
ako rímsky vojak s 

prilbou  na hlave, v ľavej 
ruke so zástavou, v pravej 
s nádobou na vodu, ktorou 
zalieva oheň na horiacom 
dome. Vyjadruje vlastnosti 
každého hasiča, ako je 
odvaha, vytrvalosť, česť, 
ochota nezištne pomôcť 
blížnemu a schopnosť 
sebaobetovania.
 ZŠ v spolupráci s 
Dobrovoľným hasičským 
zborom Krakovany  12. apríla 
pripravili pre žiakov podnetné 
podujatie  v našej škole. Na 
začiatku si žiaci vyskúšali 
evakuáciu , ak by v škole bol 
vyhlásený poplach. Hasiči  
nás zasvätili do tajomstva 
tohto krásneho povolania... 
Spolu s pani učiteľkami  sme 

si prezreli zásahovú techniku. 
Iný kolega z radu hasičov 
nám povedal pár slov o 
živote jednotky a priebehu 
služby.  Zároveň medzi žiakmi 
robili nábor do detského 
hasičského krúžku. Nakoniec 
nám predviedli ukážku 
použitia vozidla.
  Hasiči  boli veľmi milí a 
priateľskí a veľmi trpezlivo a 
podrobne nám rozprávali o 
svojom povolaní. Ukázali nám 
nástroje, ktoré hasiči pri svojej 
práci používajú, vysvetlili nám 
aj to, ako  auto zasahuje pri 
rôznych   udalostiach   –    pri 

požiari domu, pri nehode 
na ceste alebo pri požiari 
v lese.  Žiakom názorne 
predviedli  maják na aute. 
Deťom žiarili  očká nadšením, 
keď  si mohli vyskúšať, aké 
je to sedieť v hasičskom 
aute.  Bol to proste pre nich 
veľký zážitok. Nakoniec  
sme sa všetci poďakovali 
našim „záchrancom“ za ich 
obetavú prácu a zaželali 
im všetko dobré v živote. 
Odchádzali sme  s pocitom, 
že aj na budúci rok sa spolu 
stretneme   už aj spolu s 
mladými hasičmi.      -es-

Hasiči v našej škole

Dni v kalendári  neúprosne 
odkrajovali deň za dňom 
a nastal deň, keď sme 
slávnostne oblečení, nastúpení 
na školskom dvore  30.6. sa 
rozlúčili  so školským rokom. 
Riaditeľka školy zhodnotila 
úspešne zvládnutý  školský rok. 

V yzdvihla žiakov, ktorí úspešne 
reprezentovali našu školu, 
žiakov, ktorí dosiahli v tomto 

školskom roku vynikajúce výsledky  
a  poďakovala všetkým žiakom 
a učiteľom za vykonanú prácu. 
Slávnostné ukončenie zavŕšila 
rozlúčka našich štvrtákov. Pre našich 
absolventov  bol tento rok posledným 
na tejto škole. Poďakovali sa 
všetkým pedagógom za vedomosti, 
prístup a  trpezlivosť, ktorú s nimi 
za tie roky mali. Po rozlúčke sa 
žiaci rozišli do tried, kde ich čakala 
celoročná výplata – vysvedčenie. 
Mnohí odchádzali s usmiatou tvárou, 
niektorí si snáď uvedomili, že musia 
na sebe ešte popracovať. Teraz nás 
čaká dvojmesačný oddych, aby 
sme  načerpali nové sily do ďalšieho 
školského roka. Všetkým žiakom, 
pedagógom a zamestnancom školy 
prajeme príjemný oddych, veľa 
slnečných dní počas prázdnin a 
dovolenky. 
  A teraz už len treba skonštatovať 
VITAJ LETO, HURÁ PRÁZDNINY! a 
vidíme sa 4.  septembra.

Slávnostné ukončenie
šk. roka 2022/23

                Eva SEITLEROVÁ

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
Na Slovensku pribudne 
ročne okolo 40 000 
onkologických pacientov.  
Život občas “bodne”, 
obráti sa naruby a to 
v mnohých prípadoch 
oznámenia onkologickej 
diagnózy.  

Dňa 20. apríla 2023 
sa na našej škole 
uskutočnila šľachetná 

akcia pri príležitosti „Dňa 
narcisov“.
   Tento  deň sa  totiž uskutočni-
la verejno-prospešná zbierka 
Ligy proti rakovine. Každý, 
kto si narcis pripne  na svoj 
odev, vyjadrí týmto gestom 
podporu a spolupatričnosť s 
tými, ktorí bojujú s rakovinou. 
Vhodením dobrovoľného 
príspevku do pokladničky 
pomôže zozbierať finančné 
prostriedky na pomoc 
chorým pacientom a ich 

rodinám. Pripnutím žltého 
kvietku v Deň narcisov 
vysielame onkologickým 
pacientom odkaz, že nie sú 
vo svojom ochorení sami, že 
ich boj sa týka nás všetkých a 
že majú našu podporu.
  Do tejto zbierky sa zapojili 
aj naši žiaci, pedagógovia 
a zamestnanci školy. Veľa 
školákov si prinieslo peniažky 
zo svojej pokladničky, len aby 
týmto gestom pomohli svojim 

rovesníkom, deťom, ktoré 
bojujú s touto zákernou 
chorobou. Za svoj šľachetný 
čin dostali narcis, ktorý si 
mohli pripnúť na odev alebo 
tašku. Celá naša škola bola 
zaplavená žltými narcismi. 
Keďže pomáhať je pekná 
vlastnosť, patrí im veľké 
ďakujem. Taktiež rodičom za 
spolupatričnosť a podporu, 
veď bez ich prispenia by sa 
žiaci pripojiť nevedeli.

Deň narcisov 2023
Naše motýle

  Z maličkého vajíčka, 
vyliahla sa larvička.
Z larvy bola kukla, 

ktorá neskôr pukla.
Motýlik z nej vyletel, 
našu školu obletel.

Zážitkovým učením si  žiaci                   
3. ročníka osvojili nové 
poznatky zo vzdelávacej 

oblasti človek a príroda. Spoločne 
pozorovali každú fázu vývinu motýľa. 
Kŕmenie húseníc, zakuklenie, 
liahnutie a samotné staranie sa 
o krásnych motýľov, ktorým sme 
pripravovali sladký nektár a  sladké 
ovocie . Bolo zaujímavé nie len pre 
deti ale aj pre pani učiteľky. Teší nás, 
že sme sa dokázali dobre postarať 
o motýľov a v plnej sile ich mohli 
vypustiť v areáli našej školy. Dúfame, 
že sa im tu bude páčiť, pretože 
voňavých kvietkov nám tu tento rok 
narástlo viac než dosť.
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Termíny odvozov 
separovaného 

odpadu
     do konca roka 2023

PAPIER 

  Vždy v utorok, a to: 5. 
septembra a 31. októbra 
2023. Zbiera sa do plastovej 
nádoby. Zberajú sa: noviny, 
časopisy, brožúry, katalógy, 
cenníky, knihy, lepenky, 
vlnité lepenky. Nezberá sa: 
pergamenový, asfaltový, 
dechtový papier a lepenka, 
brúsny, mastný, lakovaný 
a napustený papier a 
lepenka, hygienicky závadný 
papier, obuvnícka lepenka, 
papierový prach a výseky 
dierkovačiek, papier a plasty 
znečistené potravinami. 
Nádoba nesmie obsahovať 
nečistoty (piesok, uhlie, 
kovy, sklo, cement, škváru, 
drevo, kožu, gumu a iné).

PLASTY, KOVY,             
TETRAPAKY – trojzber

  Rôzne dni v týždni, a to:  
18. augusta (piatok), 29. 
septembra (piatok) a 6. 
decembra 2023 (streda). 
Zberá sa do plastových 
vriec. Zberajú sa PET 
fľaše z nealko nápojov                                      
v stlačenom stave, sáčky, 
fólie, igelity, plastové nádoby 
z kozmetiky – potravín, 
tetrapakové obaly z džúsov, 
mlieka, smotany, vína a iné 
s označením C/PAP. Obaly 
odporúčame prerezať po 
dĺžke a vypláchnuť, rozložiť 
rohy a stlačiť. Do tohto vreca 
sa zberajú sa aj kovové 
obaly – vyčistené konzervy 
z kompótov a potravín, 
nápojové plechovky, kovové 
výrobky a súčiastky, železo, 
hliník a pod., iné nečistoty.

Sklo
   Vždy v piatok, a to: 11. 
augusta, 15. septembra, 20. 
októbra a 1. decembra 2023. 
Zberá sa do veľkých nádob 
na sklo rozmiestnených po 
obci.                      
 Za dôslednú separáciu vám 
ďakujeme!                            -map-

Ako každý rok, ani rok 2023 
nebol výnimkou a opäť sme 
sa okrem bežných povinností 
venovali v rámci voľného 
času pobytu na rybách. Nejde 
vždy len o ulovenie ryby, ale 
základom je čas strávený so 
skvelou partiou ľudí v prírode, 
oddych a odreagovanie od 
každodenného stresu a 
povinností. 

V minulom čísle Hlasu Krakovian 
som spomínala, že nás na 
jar a v lete čaká množstvo 

zaujímavých akcií. Prišiel ten čas 
a ako ubiehali týždne takmer 
každý víkend sme sa s radosťou 
zúčastňovali najrôznejších akcií 
spojených s lovom rýb. Koncom 
apríla sa uskutočnilo sústredenie 
seniorskej spolu s juniorskou 
reprezentáciou v love na prívlač 
na rieke Revúca v Ružomberku. 
Z Krakovian sme sa zúčastnili 
v zložení Matej Augustín, Soňa 
Predná a Patrik Predný spolu             
s našimi otcami Palom Predným 
a Mirom Augustínom, ktorí nás 
neustále podporujú vo všetkých 
smeroch, aby sme mali možnosť 
robiť to, čo nás baví a napĺňa a aby 
sme sa neustále zlepšovali, za čo 
im touto cestou patrí jedno veľké 
ďakujeme! Počas tohto sústredenia 
sme sa opäť mali šancu učiť od 
tých najlepších na Slovensku, čo 
je pre nás každým razom veľkým 
prínosom a získavame množstvo 
nových skúseností. Mali sme 
možnosť skúsiť si lov pstruhov 
potočných v nie veľmi ľahkých 
podmienkach, ktoré si pre nás aj 
počasie v tom čase pripravilo, no 
aj napriek tomu sme nezaháľali                     
a podarilo sa nám uloviť množstvo 
pekných pstruhov. 
  V dňoch 13. a 14.5.2023 sa 
uskutočnili majstrovstvá sveta 
v LRU prívlač v Bulharsku.                                     
Z Krakovian sa v rámci podporného 
tímu zúčastnili Patrik Predný spolu 
s Palom Predným, ktorí mali 
možnosť zažiť a sledovať svetovú 
špičku v love na prívlač. Zistili, že 
to je úplne iná úroveň, organizácia 
pretekov musí byť na vysokej 
úrovni, aby všetko prebiehalo podľa 
vopred vypracovaných plánov                                  
a harmonogramov a aby nenastal 
žiaden problém. Bol to pre nich 
opäť jeden z nezabudnuteľných 
zážitkov, kedy boli súčasťou tímu, 
ktorý sa umiestnil na skvelom 6. 
mieste vo veľmi veľkej konkurencii. 
  V dňoch 3. a 4.6. sa uskutočnili 
majstrovstvá Slovenskej republiky 
v LRU prívlač na rieke Poprad vo 
Svite. Na tomto podujatí sme sa 
za Krakovian zúčastnili ja a Paťo 
Predný. Vo veľmi veľkej konkurencii 
40 najúspešnejších prívlačiarov 
na Slovensku z roku 2022 sa nám 
podarilo           obsadiť          slušné 

umiestnenia.
  Paťo skončil na 8. mieste a ja 
som skončila na 23.mieste. opäť to 
bola veľká skúsenosť pre nás. Na 
týchto pretekoch sa lovili prevažne 
pstruhy potočné veľkostí 30-
50cm. Ryby boli aktívne a bojovné                                     
a vďaka tomu sme si užili skvelý čas 
v krásnej tatranskej prírode v super 
spoločnosti a s krásnymi úlovkami    
v podberákoch.
  O týždeň neskôr v dňoch 10.                                   
a 11.6. sa uskutočnili medzinárodné 
majstrovstvá Slovenskej republiky 
juniorov v LRU prívlač. Na 
týchto pretekoch sa z Krakovian 
predstavili Lukáš Horňák, Matej 
Augustín a Patrik Predný. Ani 
jeden z nich nezaháľal a aj napriek 
nepriaznivým podmienkam kedy                                              
v predchádzajúcich dňoch výdatne 
pršalo a preto bola aj voda vyššia 
ako obvykle a chytanie bolo 
náročnejšie, vedeli pochytať slušné 
množstvo rýb a umiestniť sa na 
popredných priečkach. V kategórii 
do 15 rokov sa umiestnil Lukáš 
Horňák na krásnom 5. mieste,                
v kategórii do 20 rokov obsadil 
Matej Augustín nádherné 3.miesto a 
v kategórii do 25 rokov sa umiestnil 
Patrik Predný na 7.mieste. treba 
podotknúť že chalani bojovali vo 
veľmi silnej konkurencii nakoľko sa 
zúčastnila aj česká reprezentácia, 
ktorá je plný veľmi kvalitných a 
šikovných prívlačiarov, takže im patrí 
veľký obdiv za ich výsledky. Zase 
to boli nové skúsenosti a hlavne 
zážitky pre všetkých zúčastnených. 
 V dňoch 17.a 18.6. sa uskutočnilo 
1.dvojkolo 1.ligy v LRU prívlač, 
ktorej sme súčasťou už druhý 
rok. Za tím Partizánske sme boli 
nominovaní na chytanie ja, Paťo        
a Maťo a ani jeden z nás sa nestratil 
za veľmi silnou konkurenciou 
chalanov, ktorí sú zväčša 
súčasťou slovenskej prívlačovej 
reprezentácie. Vďaka množstvo 
rád našich dobrých kamarátov, 
ktorí majú viac skúseností a rieku 
Studený potok na Orave majú za tie 
roky kvalitne zmapovanú, sme boli 
schopní zabodovať a dostať tak tím 
Partizánske na priebežné 5.miesto 
v 1.lige.  Dúfame,  že  sa  nám  bude 

obdobne dariť aj na ďalších dvoch 
kolách, ktoré sa uskutočnia. 
 Po tejto vlne pretekov nasledoval 
po dlhej dobe voľný víkend, ktorí 
sme však netrávili iným spôsobom 
ako na rybách.  Okrem pretekov 
sme sa zúčastnili v dňoch 30.6.-
2.7. 2023 sústredenia juniorov                
v LRU prívlač, ktoré sa uskutočnilo 
na VN Čerenec, kde sme boli celý 
víkend zakempovaní a odtiaľ sme 
sa presúvali na rieku Váh, kde 
sme trénovali lov jalcov, ostriežov 
a boleňov. Rozhodli sme sa toto 
sústredenie trochu ozvláštniť a 
preto sme šli splavovať rieku Váh na 
úseku Nové Mesto nad Váhom až 
Horná Streda. Zažili sme opäť niečo 
nové, trávili sme čas s mladšími 
rybármi, aby sme si navzájom všetky 
odovzdali svoje skúsenosti a rady, 
zažili sme množstvo zábavy a okrem 
toho sme pochytali veľké množstvo 
rýb. Na organizácii tejto akcie 
sa podieľali hlavne Pavol Predný             
a Miroslav Augustín spolu s trénermi 
juniorov Jurajom Václavíkom                                                                  
a Lukášom Hollým, za čo im 
všetkým patrí veľké ďakujeme, 
nakoľko bolo všetko zabezpečené 
od logistiky, dopravy, príbytku, 
stravy až po skvelú atmosféru. 
  Mimo  týchto  akcií  trávime 
čas tiež na rybách, kedy sa 
snažíme zlepšovať v jednotlivých 
disciplínach. Zväčša sa venujeme 
prívlači či už na Váhu, alebo na VN 
Čerenec alebo VN Chtelnica lovu 
ostriežov a zubáčov. Lov zubáčov 
je obzvlášť náročný a som veľmi 
rada že sa darí Lukášovi Horňákovi 
a jeho ocinovi Marcelovi, ktorým 
sa už podarilo pochytať viacero 
pekných kúskov, ktorých dôkazom 
je aj priložená fotografia. 
  Som veľmi rada, že nás baví 
rybačka. Je to krásny šport                      
a dobrý spôsob aj stráviť voľný čas, 
nakoľko pobyt v prírode prispieva  k 
fyzickému, aj psychickému zdraviu. 
Vždy sme radi, ak sa opäť niekto 
nový objaví, kto rád chytá ryby                                                                                  
a bude sa  nami zúčastňovať 
rôznych podujatí, na ktorých je 
možnosť naučiť sa nové veci a 
zlepšovať sa v tomto krásnom 
koníčku. 

Jar a úvod leta na rybách

Soňa Predná

Mladý rybár Lukáš Horňák.                         Foto: archív OZMladý rybár Lukáš Horňák.                         Foto: archív OZ

Eva SEITLEROVÁ
riaditeľka ZŠ
V tomto školskom roku 
padol dátum zápisu 
budúcich prvákov na 
stredu 12. apríla. Čakala 
ich vyzdobená trieda a 
test zrelosti, ktorým deti 
prešli pod vedením pani 
učiteliek.    

Všetci štrnásti budúci 
prváci prišli trošku neistí 
a vystrašení, ale po 

chvíľke osmelenia dokázali, 
že sú šikovní v počítaní, 
vyjadrovaní, rozprávaní, 
recitovaní i spievaní.
 Predškoláci absolvovali  
jednoduché orientačné testy 
a motivačný rozhovor, pri 
ktorom p. učiteľky zisťovali 
úroveň správnej výslovnosti, 
jazykových zručností a 
školskej zrelosti dieťaťa,(či 
rozozná, farby, základné 
geometrické tvary, pomerové 
množstvo, veľkosť, prípadne 
kreslí obrázok, alebo rozpráva 
podľa obrázku, recituje 

básničku, alebo spieva 
pesničku). Ide o orientačné 
posúdenie spôsobilosti 
dieťaťa na školu. Po splnení 
jednotlivých úloh všetci dostali  
odmenu v podobe drobných 
darčekov, ktoré im zhotovujú  
žiaci školy, ako i darčeky od 
školy. Rodič dostal  základné 
informácie,  čo  je  potrebné  v 

septembri prváčikovi zakúpiť. 
  Budúci prváci odchádzali 
zo školy naplnení pocitmi 
šťastia, spokojnosti a radosti. 
Všetkým budúcim prvákom 
prajeme ešte bezstarostné 
dni bez školských povinností!
ĎAKUJEME RODIČOM za 
prejavenú dôveru a tešíme sa 
na stretnutie v septembri.

Zápis do školy
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Exkurzia u poľnohospodárov
Žiaci  z našej školy   
zavítali  8. júna na  pole 
PŠD, kde  krásne kvitla  
Facélia. Porozprávali nám  
čo to o živej pôde.

Prečo je dôležitá 
diverzita, spravili  nám  
aj        malú       ukážku 

botaniky a na záver  pohostili 
vynikajúcimi makovými 
štrúdľami. Aj keď nás na 
konci trošku polial letný 
dážď, tak sme odchádzali 
nabití pozitívnou energiou. 
Na Poľnohospodársko-
šľachtiteľské             družstvo 

Krakovany sme zavítali ešte 
aj 29.  júna,      tentoraz            
sme sa pozreli do jeho areálu.
Popozerali sme  si stroje, 
pozberovú linku, včelnicu 
a mali sme skvelé zážitky. 
Ďakujeme!
                                  -es-

Informácie pre voliča
Dátum a čas konania volieb

 Voľby do Národnej rady Slovenskej 
republiky sa konajú v sobotu 30. 9. 2023 
od 7:00 do 22:00 h.

Právo voliť
  Právo voliť do Národnej rady Slovenskej 
republiky má občan Slovenskej republiky, 
ktorý najneskôr v deň konania volieb 
dovŕšil 18 rokov veku. Prekážkou práva 
voliť je zákonom ustanovené obmedzenie 
osobnej slobody z dôvodu ochrany 
verejného zdravia, ak osobitný zákon v 
čase pandémie neustanoví inak.

Spôsob voľby
  Volič môže voliť na území Slovenskej 
republiky:
- vo volebnom okrsku, v ktorého 
zozname voličov je zapísaný, alebo
-  v ktoromkoľvek volebnom okrsku na 
základe hlasovacieho preukazu.

  Volič môže voliť mimo územia Slovenskej 
republiky poštou, ak:
- nemá trvalý pobyt na území Slovenskej 
republiky a bol na základe žiadosti 
zapísaný do osobitného zoznamu voličov,
-  má trvalý pobyt na území Slovenskej 
republiky a v čase volieb sa zdržiava 
mimo jej územia a bol na základe žiadosti 
zapísaný do osobitného zoznamu voličov.

Hlasovací preukaz
  Volič, ktorý má trvalý pobyt na území 
Slovenskej republiky a v deň konania 
volieb nebude môcť voliť v mieste 
svojho trvalého pobytu vo volebnom 
okrsku, v ktorého zozname voličov je 
zapísaný, môže požiadať obec svojho 
trvalého pobytu o vydanie hlasovacieho 
preukazu. Obec na základe žiadosti 
vydá najskôr 45 dní predo dňom konania 
volieb (t.j. najskôr 16. 8. 2023) voličovi 
hlasovací preukaz a zo zoznamu voličov 
ho vyčiarkne s poznámkou o vydaní 
hlasovacieho preukazu. Hlasovací 
preukaz oprávňuje na zápis do zoznamu 
voličov v ktoromkoľvek volebnom okrsku. 
Bližšie informácie o možnosti vydania 
hlasovacieho preukazu sú uverejnené 
na webovom sídle Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky.

Voľba poštou
  Volič, ktorý nemá trvalý pobyt na 
území Slovenskej republiky a volič, ktorý 
má trvalý pobyt na území Slovenskej 
republiky a v čase volieb sa zdržiava mimo 
jej územia, môže požiadať najneskôr 
52 dní predo dňom konania volieb (t.j. 
najneskôr 9. 8. 2023) Ministerstvo vnútra 
Slovenskej republiky o voľbu poštou, a 
to elektronicky (prostredníctvom služieb 
informačného systému pre voľbu poštou 
alebo prostredníctvom ústredného 
portálu verejnej správy) alebo v listinnej 
podobe. Bližšie informácie o voľbe 
poštou sú uverejnené na webovom sídle 
Ministerstva vnútra Slovenskej republiky.

* * *
Informácie k voľbám do Národnej rady 
Slovenskej republiky sú uverejnené 
na webovom sídle Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky 
www.minv.sk/?volby-nrsr

Voľby do NR SR



Gemerského osvetového 
centra si natáčala festivalové 
priestory kultúrneho domu, 
výstavy v múzeu Za krakovskú 
bránu, výstavy v ZOS a potom 
položila otázku: „Aký máte 
rozpočet na toto všetko a 
akú máte podporu?“ Po 
našej odpovedi, stratila reč,  
nechápala ako sa to dá. Dá sa 
to bez nároku na honorár celého 
tímu, ich rodinným príslušníkom 
a dobrovoľníkom. Dá sa to 
vďaka členkám OZ Bábence, 
ktoré okrem dvojtýždňovej 
ťažkej práce ešte aj prispejú 
sladkosťami, chlebíčkami 
a jednohubkami. Vďaka  
folkloristom z Krakovčanky, 
ženám z dediny, ktoré vždy 
prinesú niečo napečené, vďaka 
ženám, ktoré bývajú v susedstve 
výstav a priniesli napečené tým, 
ktorí tam mali službu. Vďaka 
sponzorom  a všetkým, ktorí či 
už finančne, alebo inak podporili 
našu ojedinelú akciu. Všetkým 
patrí obrovské ďakujem. 

Festival čipkárov s rekordnou účasťou

8. ročník festivalu mal 
rekordnú účasť.  2/3 
zahraničných účastníkov 
a 1/3 zo Slovenska. Boli 
zastúpené krajiny: Malta, 
Bulharsko, Belgicko, 
Poľsko, Anglicko, 
Maďarsko, Fínsko, 
Taliansko, Španielsko, 
Chorvátsko a Česko.

Z niektorých krajín mali záujem 
prísť aj viaceré výpravy. Jedna 
výprava sú dvaja ľudia, ktorým 
hradíme ubytovanie, stravu a 
dopravu v rámci Slovenska 
hlavne dovoz a odvoz z letiska. 
Viacej výprav z jednej krajiny, 
nám nedovolia naše finančné 
možnosti. Duplicitné výpravy 
z jednej krajiny, ktoré sa chceli 
zúčastniť festivalu,  si všetko 
uhrádzali sami.  
   Že je o náš festival enormný 
záujem, a že ho máme na 
danej úrovní vďačíme Matejovi 
Piscovi. Ako sme už spomínali 
v predchádzajúcich článkoch, 
začali sme našu čipku vysielať do 
sveta a svet ju začal objavovať.  
Množstvo pozvaní na festivaly a 
kurzy v zahraniční nemôžeme 
absolvovať z kapacitných a 
finančných dôvodov. Členky 
klubu sú už zrelšie ženy a aj pre 
jazykovú bariéru sa zúčastňujú  
festivalov v Poľsku, Česku a 
Slovensku.  Matej má flexibilné 
zamestnanie, výborne ovláda 
techniku pletenia našej čipky, vie 
anglicky a rád cestuje. Absolvuje 
festivaly ktoré sú ďalej, získava 
nové priateľstvá, nové kontakty 
a popritom robí pozvania na 
festival. Tento rok prijal pozvanie 
a bol veľkým lákadlom čipkár z 
Fínska Tarmo Thorström , ktorý 
paličkuje okrem iného portréty.
   Na európskych festivaloch je 
zvykom, že s čipkármi chodí 
aj primátor mesta. Tento rok k 
nám zavítala prvý krát Talianska 
výprava na čele s primátorom 
mesta  Novedrate - Serafinom 
Grassim a mestským radcom  - 
Alessandrom Colombom.  
 Ich i zástupcov všetkých 
zahraničných výprav prijal na 
Obecnom úrade starosta obce 
PhDr. František Klinovský. Všetci 
boli nadšení z milého prijatia, z 
pohostenia a darčekov.
    Piatkový  večer  bol   iba  pre

pozvaných hostí. Okrem 
vernisáž výstav a otvorenia 
festivalu sme zároveň mali malú 
oslavu zápisu našej čipky do 
Reprezentatívneho zoznamu 
nehmotného kultúrneho 
dedičstva Slovenska.  Pozvanie 
prijal aj podpredseda TTSK 
Mgr. Rastislav Mráz a riaditeľka 
Západoslovenského múzea 
v Trnave PhDr. Martina 
Bocánová, ktorá nám bola 
veľmi nápomocná pri príprave 
materiálov na zápis.
  Že má festival stúpajúci trend 
bolo vidieť v priestoroch KD, 
ktorý je nám tesný. Tento 
rok sme na výstavy využili i 
momentálne nevyužívaný Dom 
opatrovateľskej služby.  Počas 
troch dní prebiehali výstavy 
„Zbierka z múzea“ – múzeum 
z Arenys de Mar, Španielsko, 
„25 rokov časopisu Krajka“, 
„75/30 Môj život s čipkou“ – 
retrospektívna výstava Terézie 
Vítkovej, „Čipka v prírode, 
príroda v čipke“ – výstava 
súťažných prác. V múzeu 
Za krakovskú bránu okrem 
stálej expozície krakovianskej 
paličkovanej babkovej čipky 
mohli návštevníci vidieť  výstavu 
„Paličkovaná čipka z Gemera“ 
„Maľované svetlom“ výstava 
fotografií tradičného odevu z 
produkcie CTK v Myjave.
 Sprievodnou akciou bola 
výstava v ZOS „Bytové textílie 
našich babičiek“ zo zbierky 
múzea, ktorá trvala až do 
26.6.2023.
   Pripravované  festivalové  ak-
tivity sa zobrazili na návštevnosti. 

Viacerí ľudia  z Čiech a 
Slovenska,  si zabezpečili 
ubytovanie v blízkosti Krakovian, 
aby mohli absolvovať s nami dva 
dni. Tak isto návštevníci z celého 
okolia. Ďakujeme.  V priebehu 
dvoch hodín vošlo do sály 300 
ľudí, tam sa už nedalo hýbať a 
dýchať. Prišli na autobusoch, 
mikrobusoch, autách - úžasné.
 Perlička festivalu č. 1: 
Organizátorka festivalu v 
Chorvátskej Lepoglave Ljubica 
Dubovečak sa spýtala:  „Tým 
ľuďom ste zaplatili autobusy, 
aby sem prišli? “
  Môžeme skonštatovať, že 8 
ročník Festivalu paličkovanej 
čipky v Krakovanoch bol 
veľmi úspešný. O čom svedčia 
prichádzajúce poďakovania. 
Bola rekordná účasť.  Bez 
jedného problému či už s 
návštevníkmi, alebo účastníkmi 
alebo interné. Čoho sa obáva 
určite každý organizátor 
akejkoľvek akcie. 
     Perlička festivalu č.2:  Riaditeľka 
Geermského

Daniela Piscová
predsedníčka OZ Bábence
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Zuzana Floreková
„Dieťatko rastie na dieťa, 
už nenosia ho v náručí. 
Samo sa púšťa do sveta 
okolo domu na skusy, len 
čo sa chodiť naučí.“ 
(Ján Kostra). 

Pár slov z básne 
Jána Kostru stačí na 
vyjadrenie skutočnosti, 

že všetko v živote sa mení. A 
tak prišiel čas, keď sme sa aj 
my     v     materskej      škole 

museli opäť rozlúčiť s našimi 
kamarátmi – predškolákmi, 
ktorí v septembri vstúpia po 
prvý krát do brány základnej 
školy. Vo štvrtok 29. júna 
sa s básničkami, spevom 
a spoločným tancom s 
kamarátmi a pani učiteľkami 
lúčilo dvanásť predškolákov. 
Na „maturitu“ svojich ratolestí 
sa prišli pozrieť aj rodičia, 
starí rodičia i súrodenci. Po 
rozlúčke       a        spoločnom 

občerstvení sa boli 
predškoláci spolu s tablom 
predstaviť na obecnom 
úrade, kde zaspievali a 
zarecitovali svoje báne 
pracovníčkam úradu. Potom 
sme spoločne vyvesili tablo 
na úradnú tabuľu. Milí naši 
predškoláci, želáme vám na 
vašej ďalšej ceste životom 
veľa síl, úspechov, šťastia, 
radosti zo života a nového 
poznania.

Zbohom škôlka, škola volá

Cesta do krajiny 
“Zázračno”

V utorok 13. júna k nám do 
materskej školy zavítalo 
zábavné divadielko “Na 
traky” s interaktívnym 
predstavením “Ako 
namaľovať dúhu.” 

Spoločne sme si užili 
cestu na oblakoch do 
krajiny Zázračno, kde 

deti hľadali postrácané farby 
dúhy  popletenej čarodejnici. 
Modrú farbu našli u motýlej 
rodinky, zelenú u žabiek v 
rybníku, s ktorými si aj zanôtili 
žabiu pesničku, červenú 
priniesli plávajúce raky, žltú 
usilovné včielky. Keď pohľadali 
aj ostatné farby, čarodejnica 
opäť vyčarovala krásnu 
dúhu na farebnom dáždniku. 
Ďakujeme obom hercom 
Richardovi a Jarke za krásny 
zážitok. 
                                                              -zf- 

Ide ježko okolo rybníka a uvidí 
elegantne sedieť žabu na lekne. 
Podíde k nej a     pýta sa: 

  -Tak čo, aká je vodička?
  A žaba na to:
  - Ty  Dežo,  ja  tu  sedím  ako 
    dáma  a  nie  ako  teplomer!
                    
Hladná veverička si sadne 

na strom a začne netrpezlivo 
lúskať oriešky.     Rozlúskne prvý, 
vypadnú nové šaty. Rozlúskne 
druhý, vypadnú strieborné šaty.  
Rozlúskne tretí, vypadnú zlaté 
šaty. Zúfalá veverička zalomí 
labkami a začne  vzlykať:

 - Och, ja nešťastnica, kvôli tej 
rozprávke asi zahyniem od hladu.

Džokej sa pýta svojho 
krátkozrakého koňa:

     - Budeme dnes štartovať na 
dostihoch?

 -Jasné! Nevidím žiadne 
prekážky!

V noci zvoní telefón:
- Zachráňte ma, do izby mi 

vbehla mačka!
 - Zbláznili ste sa? Kto volá?
 - papagáj Freddy!

Rozprávajú sa dva slimáky a 
jeden hovorí druhému:

- Pred pol rokom mi ušla žena 
aj s dieťaťom a ja ich ešte tamto 
vidím. 

                                                 -r-

Zasmejte sa...

Festival paličkovanej čipky 2023.                                                           Foto: 2x archív OZ Bábence

Zo života materskej školy



Vážení spoluobčania, 
dovoľte mi, aby som vás 
v mene výboru JDS v 
Krakovanoch informovala 
o našich aktivitách za 
uplynulý štvrťrok. 

13. apríla sa naši členova 
zúčastnili záhradkárskej 
výstavy v Trenčíne. 

Tentokrát sme boli vlakom. 
Pokochali sme sa pohľadom 
na vystavené exponáty, niečo 
kúpili, aj si oddýchli a prežili 
pekný deň.
   20. mája nás JDS Dolný 
Lopašov pozvala na Majáles. 
Z Krakovian nás „plesalo“ 
5 členov, ktorí si pri hudbe 
a občerstvení oddýchli a 
nabrali síl do ďalších dní. 23. 
mája sa 12 našich členov 
vybralo na jednodňový výlet 
autobusom do Kroměříža. Tu 
sme absolvovali prehliadku 
biskupského paláca aj so 
sprievodcom, následne 
sme navštívili miestnu 
cukráreň s výrobou čokolády                               
a vychutnali sme si výbornú 
kávičku a nakúpili nejaké 
sladkosti pre naše vnúčatá. 
Následne sme sa presunuli 
do Vizovíc, kde sme nazreli 
do obchodu s liehovinami.                                                  
V Luhačoviciach sme si potom 
prezreli kúpeľný areál. Mali 
sme výborného šoféra, ktorý 
bol aj našim sprievodcom. 
Vždy nás dobre nasmeroval 
a niečo podstatné aj povedal. 
Ďakujeme a určite ešte s vami 
niečo podnikneme.
   Nedá mi nepripomenúť (aj 
keď to nebola naša akcia), ale 
patrí sa poďakovať za pekné 
popoludnie – posedenie ku 
Dňu matiek (v nedeľu 14.5.). 
Milý program mali naše 
detičky, bolo aj pohostenie           
a občerstvenie, dobrá hudba 
a na záver pekná ruža. 
    Na našom májovom stretnutí 
sme preberali účasť na výlete 
do Košíc, aj prípravy na 
folklórne slávnosti. Rozdelili 
sme si, kto a kedy bude 
predávať v našom stánku 
na slávnostiach, kto napečie 
koláče a všetko, čo k tomu 
patrí.  Nasledovné stretnutie 
sme kvôli slávnostiam 
naplánovali o týždeň skôr.
    2.-4. júna sme  absolvovali

vlakový výlet do Košíc, na 
ktorý sme a už veľmi tešili. 
O všetko sa postarala pani 
Sedláková, za čo jej pekne 
ďakujeme. Všetko prebehlo 
na jednotku. Všetkých 16 
členov bolo spokojných, mali 
sme výborného sprievodcu. 
Navštívili sme mnoho 
pamiatok – od košického 
zlatého pokladu až po 
katedrálu sv. Alžbety. Tu sme 
výlet ukončili sv. omšou. Dlho 
budeme spomínať a čo sme 
nestihli – snáď nabudúce.
   24.-25. júna sa mala naša 
JDS ako každý ročník stánok 
na folklórnych slávnostiach 
v amfiteátri. V ňom naše 
členky predávali domáce 
koláče a lokše. Poďakovanie 
patrí všetkým, ktorí ste 
nám napiekli a pomohli                                
s predajom. Taktiež firme 
KIPA, za ich sponzorský dar. 
   Výťažok použijeme buď na 
výlet alebo návštevu divadla. 

  Koniec júna (28.6.) sme 
uzavreli jednodňovým 
výletom, ktorý nám ponúkla 
JDS Borovce, aby sme im 
doplnili miesta v autobuse. 
Tak 19 našich členov 
navštívilo a prezrelo si vodný 
mlyn v Jelke pri Galante. 
Tam sme si pochutili aj na 
pečených rybách v rybárskej 
reštaurácii. 
 Teraz máme 2 mesiace 
prázdnin a dovoleniek, ale to 
neznamená, že neplánujeme 
žiadne  aktivity.  Koncom  júla

pripravujeme tradičnú 
opekačku na poľovníckej 
chate. Už teraz vás všetkých 
pozývame, termín oznámime 
dodatočne. Tiež vás radi 
privítame na prehliadke 
seniorských         speváckych
súborov, ktorá sa bude 
konať 20. augusta                                                       
v Piešťanoch (pod mušľou).  
Plánujeme tiež aj návštevu 
nejakého kúpaliska, termín 
včas oznámime. Koncom 
augusta ideme aj do divadla 
v Piešťanoch – nezabudnite. 
   Milí naši členovia i všetci 
občania. Toľko z našich 
aktivít. Ďakujeme, že ste 
si článok prečítali, a ak 
máte chuť prísť medzi nás, 
radi vás privítame, tak ako 
nových členov - manželov 
Gonových. Cíťte sa s nami 
dobre. Záverom zdravím 
všetkých členov, aj jubilantov,  
ktorí zo zdravotných dôvodov 
nemôžu prísť medzi nás. 
Všetkým prajem, aby ste si 
oddýchli s rodinou, priateľmi, 
vnúčatami. Venujte sa tomu, 
čo máte radi, naberte silu               
a energiu z lúčov slnka. 
Prajem vám leto bohaté 
na zážitky, pekné okamihy                                                  
a hlavne veľa zdravia                         
a pohody. Celé tajomstvo a 
snáď jediný recept na šťastie 
je mať rád ľudí a milovať ich. 
                           (Jan Werich)
   Za výbor pozdravujem a v 
septembri sa na vás všetkých 
teším. 
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Zadávateľ: Obec Krakovany – 
Kultúrna komisia zriadená Obecným 
zastupiteľstvom obce Krakovany

Zadanie: Vytvoriť nadčasové logo 
a vizuálnu identitu pre „Folklórne 
slávnosti Krakovany“.

Autor musí vychádzať z tradičného 
odevu obce Krakovany a jeho 
farebnosti. Farebnosť je potrebné 
dodržať podľa fotiek odevu, ktoré 
tvoria prílohu k tomuto zadaniu. 
Vybraté boli fotky rukávcov, kde 
je geometrický vzor babkovej 
paličkovanej čipky, aj kvetinové vzory 
dierkovej výšivky, ktoré sú pre obec 
Krakovany typické.

A. Logo
Musí obsahovať vo svojej základnej 

plnej verzii názov „Folklórne slávnosti 
Krakovany“. Logo musí vychádzať zo 
zadania a plne ho zachovávať.

B. Použitie loga
     Vytvorte plagát podujatia.
C. Vizuálna identita
Vytvorte vizuálne prvky podujatia, 

ktoré budú použité na všetkých 
materiáloch, ako napr.: pozvánky, 
program, web banner, reklamné 
predmety, použitie v sociálnych 
médiách (titulné fotky, príspevky, 
príbehy, reklamy… najmä Facebook, 
Instagram)…

Spôsob a formát doručenia: 
Termín: do 30. septembra 2023  
Formát: A4

Výstup: 3 strany PDF, písmo 
prevedené do kriviek (jednotlivé 
prevedenia loga/použitie loga/prvky 
vizuálnej identity)

Doručenie: elektronicky na 
emailovú adresu: slavnosti@
krakovany.sk

Vyhodnotenie: Vyhodnotenie 
prebehne najneskôr do 31. 
októbra 2023. O víťazovi rozhodne 
komisia menovaná Obecným 
zastupiteľstvom obce Krakovany. 
Zloženie komisie bude verejné. Víťaz 
dodá do 30 dní, od oznámenia 
výsledkov, manuál vizuálnej identity 
v krivkách obsahujúci minimálne: 
logo, sub-verzie loga, typografiu                       
a definíciu použitých fontov, vzorový 
plagát podujatia, vzorový program 
podujatia, vzorová pozvánka na 
podujatie, titulná fotka, príspevok            
a reklama na Facebook, príspevok, 
príbeh a reklama na Instagram, 
webový banner a príklady použitia na 
reklamných predmetoch. Víťaz získa 
celkovú odmenu vo výške 500,- € za 
dodanie manuálu „Vizuálna identita 
Folklórnych slávností Krakovany“, 
podľa vyššie uvedeného zadania. 
Obec Krakovany si vyhradzuje právo 
nevyhlásiť žiadneho víťaza súťaže      v 
prípade, že žiadna zo súťažných prác 
nebude spĺňať stanovené kritériá 
kvality. Všetky materiály, prílohy                                       
a podmienky si môžete stiahnuť na 
webovej stránke obce Krakovany.

Jednota dôchodcov informuje  Súťaž - Logo a vizuálna 
identita Folklórnych slávností Anna Kubranová

za výbor JDS Krakovany
V nedeľu 11. júna 2023 sa 
konala posviacka kaplnky 
Najsvätejšej Krvi Ježiša Krista, 
spojená s procesiou.

Kaplnka bola ešte                                  
v roku 2014 výrazne 
zdevastovaná; strecha 

aj múry sa rozpadávali, železný 
kríž na vrchole chýbal, sochy aj 
vnútorná výmaľba boli zničené 
a celá stavba bola zarastená 
burinou. Zdalo sa, že sa toto 
dedičstvo našich predkov 
nepodarí udržať. Pár ľudí sa 
však rozhodlo na vlastné náklady             
a vďaka malým dotáciám obce  
Krakovany a darom sponzorov 
kaplnku zrekonštruovať. Dnes, po 
takmer 10 rokoch práce, je vidieť 
výsledok. Pôvodná rozpadajúca 
sa stavba žiari krásou. Je však ešte 
potrebné dokončiť niektoré práce. 
Miesto je teraz vyhľadávané,             
a je častým cieľom prechádzok 
a návštev, či rodinných fotografií. 
Vhodné by bolo doplniť ho o ďalšie 
drevené lavičky a osadiť kameru, 
ktorá by chránila tento priestor 
pred vandalmi. Preto by sme Vás 
veľmi radi poprosili o sponzorský 
príspevok, aby kaplnka mohla byť 
dôstojným miestom spomienky na 
našich predkov a cieľom návštevy 
pre každého, kto sa chce prísť 
na tiché pokojné miesto „trošku 
bližšie k nebu“ stíšiť, poďakovať 
alebo prosiť o pomoc.
 V prípade záujmu o dar, 
transparentný účet: SK08 0200 
0000 0047 8963 1659 (disponent 
Jozef Sedlák a Anna Gonová, 
Krakovany).
   Úprimne ĎAKUJEME.            -js-

Prosba o príspevok
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Po jarných mesiacoch sa 
členovia Miestnej skupiny 
Slovenského Červeného 
kríža v Krakovanoch (ďalej 
len MsSČK) pripravovali 
na stretnutie v rámci 
celosvetového dňa darcov 
krvi. Pri tejto príležitosti boli 
diamantoví a zlatí darcovia 
krvi pozvaní na tradičné 
letné podujatie. 

To sa konalo v sobotu 
17. mája na priehrade 
Čerenec  v príjemnom 

prostredí „u pána Hrádzneho“. 
Darcovia krvi prišli i so svojimi 
deťmi, či vnúčatami, pre 
ktorých bola pripravené 
prehliadka okolia priehrady, 
guláš, občerstvenie a každý 
priniesol aj niečo „pod zub“. 
MsSČK sa takto snaží 
odvďačiť sa darcom za ich 
nezištnú pomoc, aj keď je to 
stále málo za ich veľkú obetu.  
Na stretnutí bola pohodová 
atmosféra, všetci sa dobre 
cítili, ktohovie, možno z detí, 
ktoré tam boli v budúcnosti 
vyrastú noví darcovia krvi. 
Na ďalší májový týždeň sa 
mnoho z prítomných darcov 
zúčastnilo odberu krvi                                       
v piešťanskej nemocnici. Ďalší 
odber krvi sa plánuje 19. júla 
2023, za MsSČK našich 
darcov organizuje Roman 
Gono.
 V júni členovia MsSČK 
zabezpečovali zdravotnú 
službu na viacerých 
podujatiach. V nedeľu 11.6. 
počas procesie a vysviacky 
kaplnky Najsvätejšej Krvi 
Ježiša Krista (zdravotné 
sestry Lucia Žáková, Martina 
Bučková). Počas 55. ročníka 
folklórnych slávností mali 
službu prvej pomoci v piatok 
23.6. Mária Žitnanská a Marta 
Ščepková,    v   sobotu   24.6. 

Marta Masárová a Marcela 
Macejková a v nedeľu 25.6. 
Mária Pekarovičová a Martina 
Bučková.
  Už teraz v rámci výboru 
MsSČK prebiehajú prípravy 
programu, technického a 
organizačného zabezpečenia 
18. ročníka Slávností jesene (s 
podtitulom „Sladká jeseň na 
tekvicovom dvore“), ktoré sa 
tento rok uskutočnia v dňoch 
23.-25. septembra 2023. 
Bližšie informácie k tomuto 
podujatiu nám povedala 
predsedníčka MsSČK Elena 
Krestová: „Už v týchto dňoch 
chystáme viazané kytičky zo 
snopov obilia, ktoré spolu s 
inými dekoráciami použijeme 
na aranžovanie výstav počas 
Slávností jesene. Taktiež by 
som bola rada, ak by občania, 
ktorí doma pestujú v záhradke 
rôzne plodiny, mysleli na naše 
podujatie a ako každý rok pre 
nás odložili exponáty, ktoré 
sa budú vystavovať počas 
jesenných slávností. Súťaž o 
najkrajší výpestok, spojená s 
vecnými cenami vo viacerých 
kategóriách nebude chýbať 
ani tento rok.  Okrem toho 
bude pripravený bohatý 
kultúrny program.

 Po slávnostnom otvorení 
v sobotu 23. septembra 
2023 o 15:00 hod. vystúpi 
skupina Vavrinecká 3+, 
večer bude návštevníkom 
jesenných slávností  hrať 
hudobná skupina Country 
Tip z Brezovej pod Bradlom. 
Počas nedeľného popoludnia 
nás bude zabávať Vokálno-
inštrumentálna kapela so 
zameraním na melodickú 
hudbu Lekárovci Band                  
z Drahoviec. Pochutnať si 
bude možné na tradičných 
špecialitách ako sú guláš, 
strukovinové kaše, domáce 
koláče a iné špeciality. 
Pondelok bude patriť areál 
návštevníkom žiakov škôl               
z mikroregiónu nad Holeškou, 
pre ktorých bude nachystaný 
špeciálny edukačno-zábavný 
program.  Pripravené máme 
ešte ďalšie prekvapenia, 
preto sa veľmi tešíme na 
vašu účasť. Momentálne  
prežívame letné obdobie, 
preto by som zaželala 
všetkým členom MsSČK,  
i čitateľom veľa zdravia, 
odpočinku, peknú dovolenku, 
aby ste nabrali silu, a aby sme 
sa mohli stretnúť pri ďalších 
spoločných aktivitách.“

Červený kríž v jarných mesiacoch
Juraj Filo

Stretnutie darcov krvi.                               Foto: L. Žitnanský

Stánok JDS na folklórnych slávnostiach. Foto: P. Seitler

Deň narcisov v našej základnej škole v apríli 2023.                                  Foto: L. ŽitnanskýDeň narcisov v našej základnej škole v apríli 2023.                                  Foto: L. Žitnanský



Naše farské spolo-
čenstvo v spolupráci 
s Obecným úradom 
v Krakovanoch, 
Poľnohospodárskym 
družstvom, Slovenským 
červeným krížom, 
Hasičským zborom             
a Poľovníckym 
združením pripravilo                                  
a prežilo v nedeľu 11. 
júna 2023 veľmi milú 
akciu, a to posviacku 
kaplnky Najsvätejšej 
Krvi Ježiša Krista. 
Procesia sa uskutočnila 
takmer po 70 rokoch 
a celá akcia sa 
pripravovala takmer 2,5 
roka. 

Hlavná myšlienka 
obnoviť našu 
„kaplonku“  skrsla 

u Michaely Havrlentovej 
ešte v roku 2014 a spolu 
s Danielom Havrlentom 
a bratom Tomášom 
Kubranom sa pustili do 
prvých opráv. Na začiatku 
sa vykonal najväčší kus 
prace a z celkom zničenej                    
a zeleňou zarastenej ruiny sa 
s pomocou Božou opravila 
strecha, múry, podložie 
kaplnky a najbližšie okolie, 
aby kaplnka stála dôstojne 
na oslavu Boha.  
   V roku 2019 sa za pomoci 
Bohu známych ľudí začala 
druhá etapa obnovy a úprav 
kaplnky. Dala sa z dubového 
dreva vyrobiť nová socha 
trpiaceho Pána Ježiša           
v Getsemanskej záhrade, 
urobila sa nová maľovka 
vonkajších aj vnútorných 
stien kaplnky a v interiéri sa 
namaľovala nočná obloha a 
Anjel s kalichom. Vykonali 
sa aj vonkajšie úpravy 
ako skultivovanie trávnika 
okolo kaplnky, vysekanie 
náletových drevín popri 
plote vodojemu, osadila 
sa informačná tabuľa                        
a ďalšie drevené lavičky. 
Postupne sa celé okolie 
kaplnky stávalo útulnejším 
a zároveň vyhľadávaným 
miestom návštev ako oáza 
pokoja. Aj na tomto mieste 
patrí veľká vďaka všetkým,  
ktorí pomáhali akýmkoľvek 
spôsobom pri zorganizovaní 
tejto Bohu milej slávnosti.
  Zostávalo už len túto malú 
religióznu budovu posvätiť. 
Termín posviacky sa posúval 
pre nepriaznivé počasie od 
apríla  a  nakoniec  v  nedeľu
11. júna  2023   po    sviatku

Božieho   Tela   doprial   Pán 
Boh dobré počasie na 
procesiu a samotné 
posvätenie.
   Procesia začala stretnutím 
všetkých účastníkov o 14.00 
hod pri kostole sv. Mikuláša 
v Krakovanoch a odtiaľ sa 
v sprievode putovalo pešo 
ku kaplnke. V sprievode 
boli v krojoch deti aj 
dospelí. Cestou sa sprievod 
modlil bolestný ruženec 
a spievali sa nábožné 
piesne. Zabezpečené 
bolo aj kvalitné ozvučenie,                                  
a tak všetci účastníci mali 
možnosť sa počas celej 
cesty modlitieb aj spevov 
zúčastniť. Starší ľudia boli 
ku kaplnke dovezení autami, 
aby sa aj oni mohli posviacky 
zúčastniť. K posviacke sa tiež 
pri kaplnke pripojili pútnici                                                                     
z Vrbového, Trebatíc, 
Ostrova, návštevníci 
dokonca aj z Piešťan                      
a širšieho okolia a pozvaní 
hostia. 
 O 15.00 hod sa celý 
sprievod pri kaplnke 
stíšil a pomodlil Korunku 
Božieho milosrdenstva. 
Potom náš pán dekan 
Marek Jesenák  spoločne                                                              
s Vrbovským pánom farárom  
Jaroslavom Hanzlíkom  
vykonali posvätenie kaplnky. 
Nasledovali modlitby                        
a litánie ku Kristovej krvi. 
Po posviacke vystúpil Dr. 
Vladimír Krupa, riaditeľ 
Balneologického múzea                    
v Piešťanoch, ktorý 
podrobne poinformoval 
o histórii tohto vzácneho 
miesta. Po oficiálnej časti 
posviacky nasledovalo 
pekné agapé, pohostenie 
s koláčikmi, zákuskami                
a rôznymi dobrotami, ktoré 
pripravili domáce ženičky 
a MsSČK. Starosta obce 
Krakovany, František 
Klinovský sa postaral                                     
o lavičky, pivo a prenosné 
toalety    a      PD Krakovany
o  vínko  a  kávu. Po 360 ks.

oškvarkových pagáčikoch, 
ktoré priniesol Peter   Straka    
sa   len   tak  zaprášilo. O 
dobrú náladu sa postarali 
chrámové spevokoly                 
z  Krakovian a Vrbového. 
  Po takmer 70 rokoch 
od poslednej procesie 
ku kaplnke došlo k jej 
rekonštrukcii a znovu sa 
obnovila tradícia procesie 
k nej. Je krásne, ako sa 
celé spoločenstvo ľudí a 
organizácií v obci spojili, aby 
túto krásnu akciu uskutočnili. 
Hlavné posolstvo celej 
akcie je nasledovné: Aby 
sme nezabúdali na dávne 
tradície našich predkov, 
vážili si posvätné miesta, 
ktoré v prírode vybudovali a 
nachádzali v nich vždy ticho 
a tak potrebný pokoj pre 
našu dušu.
  Pri príležitosti posviacky 
kaplnky sa zriadil 
Transparentný účet                     
a peniaze, ktoré sa vyzbierali 
počas posviacky, alebo 
ľudia dobrej vône poslali 
na účet, budú použité 
na vybudovanie Krížovej 
cesty pri kaplnke, prípadne 
monitorovacej kamery                    
a ďalších drevených lavičiek. 
Dopredu Pán Boh zaplať              
a odmeň každého za všetky 
milodary. 
   Myslíme si, že posviacka 
našej “kaplonky” bola 
vydarená akcia, pri ktorej 
sa spolu ľudia postretávali, 
porozprávali a prežili krásne 
aj duchovné chvíle. Uvidíme, 
čo prinesie budúcnosť, ale 
snahou je aspoň 1-krát do 
roka ku kaplnke putovať. 
Aby táto posviacka a s ňou 
spojená procesia neboli len 
jednorazová akcia. Snahou 
je, aby sa procesia ku 
kaplnke stala pravidelnou 
tradíciou a aby si aj tie deti, 
ktoré posvätenie v roku 
2023 zažili, pamätali na 
tento deň roku Pána 2023, 
11. júna. Ešte raz, BOHU 
VĎAKA VŠETKÝM. 

Meno a priezvisko 
zosnulého

vek

X Marta Ševčíková 72 r.
X Radovan Vadík 46 r.
X Ján Kosa 65 r.
X Radim Krupa 53 r.

  Zberný dvor. V nasledujúcich 
týždňoch by nám mala byť 
naskladnená technika na 
vybavenie zberného dvora. Mali 
by sme obdržať nový traktor zn. 
Zetor 110, nosič kontajnerov, drvič 
haluzoviny, mulčovač a niekoľko 
kontajnerov.
   Keďže sa v uplynulých dňoch 
skončil školský rok, chcel by 
som srdečne poďakovať našim 
učiteľkám Základnej školy ako 
aj Materskej školy za ich úsilie 
a trpezlivú prácu pre našich 
najmenších. Našim deťom prajem 
príjemné prežitie letných prázdnin, 
plných nových zážitkov prežitých 
bez úrazov.

Od posledného čísla Hlasu 
Krakovian v obci zomreli

Pani Marta Ševčíková 
zomrela už v 1.štvrťroku, 
v minulom čísle však 
omylom nebola uvedená, 
za chybu sa čitateľom 
ospravedlňujeme. Všetkým 
pozostalým vyslovujeme 
úprimnú sústrasť!               
                      * * *
 V tom istom období sa 
narodili Jakub Sedlák, 
Ela Sedláková  a Samuel 
Pekarčík. Želáme im veľa 
zdravia a síl!                   -red-

Dobudovanie kanalizačnej siete sa pomaly 
blíži do záverečnej fázy 

Starosta sa prihovára 

Vážení spoluobčania. Máme 
tu prázdninové obdobie a pri 
tejto príležitosti by som vás 
chcel informovať o novinkách 
v našej obci.

Kanalizácia. Dobudovanie 
kanalizačnej siete sa pomaly 
blíži do záverečnej fázy. 

Vyberá sa zásypový kameň, ktorý 
nahradí vrstva 20 cm železobetónu 
a horná vrstva z asfaltu. Chcem sa 
poďakovať všetkým obyvateľom 
našej obce za trpezlivosť pri 
obmedzeniach spojených                                
s dobudovaním kanalizácie.
  Pripájanie sa na kanalizáciu. 
Veľa ľudí sa pýtalo ako to bude 
po skolaudovaní stavby. Žiadosť o 
pripojenie sa môže podať najskôr 
po skolaudovaní stavby. Žiadosť 
sa bude podávať ako oznámenie 
drobnej stavby stavebný úrad                    
a na TAVOS, nakoľko združenie 
odovzdá dielo do užívania práve 
firme TAVOS. V prípade záujmu 
Vám dávame do pozornosti kontakt 
na osobu, ktorá koná vo veci 
pripojenia na miestnu kanalizáciu: 
Jozef Marko,  tel. č.:  +421 917 723 
001, mail: jozefmarko.stavebko@
gmail.com.Informácie môžete 
žiadať koncom júla. 
  Podujatia v obci. Aj v tomto roku 
v posledný júnový víkend sa konali 
Folklórne      slávnosti     Krakovany,

ktoré písali svoj 55. ročník. 
Boli sme svedkami krásnych 
vystúpení folklórnych skupín 
všetkých vekových kategórií. 
Príjemným spestrením programu 
bolo piatkový koncert hudobných 
skupín Borovienka a Slniečko, 
ktoré sa vystúpením postarali 
o skvelý zážitok. Tohtoročné 
Folklórne slávnosti hodnotím ako 
vydarené. Poďakovanie za hladký 
priebeh podujatia patrí všetkým, 
ktorí sa podieľali na nerušenom 
chode akcie. Hlavne organizačnej 
riaditeľke Zuzane Snohovej,   
členkám Červeného kríža, ktoré sa 
v horúčavách postarali o nasýtenie 
všetkých účinkujúcich, ako aj 

personálu zabezpečujúci chod 
akcie.

personálu zabezpečujúcemu chod 
akcie.
 Počas slávností sme u nás 
privítali návštevu z družobnej 
obce Krakovany v Čechách, ktorí 
sa zvítali so svojimi známymi. 
Absolvovali výlet na Čachtický hrad 
a spoločne sme prebrali problémy 
našich samospráv.
   Kultúrny dom. V týchto dňoch 
prebieha kontrola verejného 
obstarávania na vybavenie 
kultúrneho domu. Po jeho ukončení 
naša obec získa techniku na 
osvetlenie a ozvučenie ako aj 
vynovenie interiéru hľadiska vo 
výške 116 tis. eur. Prostriedky by 
sme získali z Ministerstva kultúry. 

František Klinovský
starosta obce Krakovany

Spoločenská kronika
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Procesia a posviacka obnovenej kaplnky
Viera Kališová

             ...dokončenie zo str.2
... prednáška a seminár Danky 
Piscovej o Krakovianskej  
paličkovanej babkovej čipke, 
ktorá bola v roku 2022 zapísaná 
do Reprezentatívneho zoznamu 
nehmotného kultúrneho dedičstva 
Slovenska.
 Program bol takisto bohatý 
a zaujímavý. Začínali sme už 
piatok koncertom „Jubilanti na 
scéne“, kde sa predstavila 30 
ročná Borovienka a 40 ročné 
Slniečko. Sobotňajší program začal 
programom „Za Váhom za Váhom“ 
v ktorom sa predstavili súbory 
Žito a Máj z Piešťan a folklórne 
skupiny Krakovčanka z Krakovian                                                   
a Podhoranka z Lančára. Program 
bol zameraný na vzťahy medzi 
mužmi a ženami - prekáravé spevy 
a strofické tance z Piešťanského 
regiónu. Celé hľadisko si 
spolu zaspievalo v programe 
„Zaspievajme si s Barbarou 
Petrgálovou a ĽH FS Máj“, hrdielka 
divákov sa rozozneli pri piesni 
„Pásol  Jano tri  voly“  z  Krakovian. 

„10 rokov vo svojom Živli“ nás 
FS Živel pod vedením Mgr. Art. 
Jana Michálika previedol menej 
známymi regiónmi Slovenska. „Od 
kolísky pod čepiec“ bol záverečný 
program. Program spracovala 
Jarmila Kubranová a Zuzana 
Snohová a previedol nás 30 ročným 
životom FS LUSK z Krakovian. 
  Ani po skončení programu sa 
ešte nešlo domov, veselo bolo pri 
muzike, javisko sa roztancovalo 
znova s ĽH FS Živel. 
   Program v nedeľu začal už v kostole 
programom „Do kostola v kroji“, 
kedy kostol počas svätej omše ožil 
množstvom krojovaných folkloristov 
a detí z DFS Krakovanček, Fsk 
Krakovčanka a FS Lusk. Spolu 
sme sa preniesli do doby, kedy 
bolo chodenie do kostola v kroji 
súčasťou každodenného života 
našich babičiek a deduškov. 
  Hlavný nedeľný program začal 
programom detských súborov 
„Kto nám pomóže copi zapletat“ 
–  domáci DFS Krakovanček, DFS 
Drienka z Trnavy a DFS Tancovadlo 

z Piešťan.
  Javisko nám roztancoval Alfréd 
Lincke s Katarínou Galbičkovou                  
v školičke tanca pre deti.
   Po vyhlásení výsledkov výtvarnej 
súťaže pokračoval program „Okolo 
Trnavy bohatá rovina“ s folklórnymi 
skupinami Špačinčanka, Cífer                     
a Šulekovo. Záver programu patril 
FS Ekonóm z Bratislavy.  
  Opäť sa skončil ďalší úspešný 
ročník Folklórnych slávností                        
v Krakovanoch. Vždy mi je 
ľúto schovávať výzdobu, ktorá 
skrášľovala kultúrny dom počas 
festivalu. Každý rok sa snažíme 
priniesť niečo nové a zaujímavé, 
aby ste si odniesli domov nielen 
plné brušká ale aj krásne pocity 
a radosť. Aby bolo toto všetko 
možné pripraviť, je treba množstvo 
zapálených ľudí a preto chcem 
poďakovať celému organizačnému 
tímu a všetkým ľuďom ktorí sa 
zapojili do organizácie a prípravy. 
Tešíme sa zase o rok. 
 
         Foto na str.1.: Peter Seitler

Folklórne slávnosti oslávili svoje 55. narodeniny

Koncert kapely Slniečko, ktorá oslavuje 40 rokov pôsobenia.                  Foto: Peter Seitler

Tento výrok asi poznáme všetci.  Keď 
sme mladí, zdraví a vitálni, vek vôbec 
neriešime, leda že by sme si želali nejaké 
tie roky pridať, aby sme si mohli dať 
alkoholický nápoj v bare alebo šoférovať 
a byť nezávislí od rodičov. 

Keď sme starší, telo je unavené a začnú 
prichádzať choroby; vtedy by sme si 
najradšej nejaké tie roky odobrali a zase 

sa cítili mladí a silní. 
  Vek však nezastavíme. Je fajn, ak sa                                  
s každoročným zvyšovaním čísla veku 
zmierime a prijmeme túto skutočnosť. Ideálne 
je, ak je k tomu naše telo vitálne a myseľ čulá. 
   Príkladom toho, že aj vo veku 95 rokov života 
môže mať človek telo a myseľ plné života, je 
naša Katka. Katarína Radoská (na fotografii 
dolu) pochádza z našej obce, narodila sa            
v Strážoch ako predposledná z 9 detí a dnes 
je už posledná žijúca. Vždy mala rada život              
a živo okolo seba a tak ako veľmi mladá odišla 
do Bratislavy. Toto mesto a aj celé Slovensko 
jej učarovali. Žila naplno, ale domov na dedinu 
sa vždy rada vracala. V dome pri Holeške mala 
svojich rodičov a potom aj slobodného brata 
Jožka, s ktorým trávila víkendy. Milovali sme 
rodinné oslavy. Pretože z Bratislavy priniesla 
Katka vždy nielen zaujímavé darčeky, ale 
hlavne „nový vietor“ – názory, aké sme doma 
nepoznali, nové myšlienky, nové prístupy.                                                                             
K deťom sa správala ako k seberovným a tak 
umývať s ňou riady na strážovské hody bola 
pre nás deti výsada a nie utrpenie; tie rozhovory 
s Katkou nás formovali na celý život. A čo boli 
tie zaujímavé darčeky? Keďže mnoho rokov 
pracovala na letisku, boli to skladacie lietadlá 
a neskôr hodnotné knihy, hlavne svetové 
bestsellery. 
   Katka sa vždy zaujímala o život okolo seba, 
žila a stále žije naplno. Dnes jej síce neslúžia 
nohy tak, ako kedysi a tak nemôže prísť 
pozrieť do Strážov na svoju milovanú Holešku 
alebo folklórny festival, ale živo sa zaujíma                            
o to, čo sa deje v obci, ako sa obec zveľaďuje 
a ako sa do jej života zapájajú mladí ľudia. 
Oveľa radšej ako televízor sleduje slovenský 
rozhlas a tak aj vo svojom veku 95 rokov 
má vynikajúci prehľad o dianí v našej krajine,                                                                          
o geopolitickej situácii u nás aj u našich 
susedov, o novo otvorených cyklistických 
chodníkoch, ocenených osobnostiach vedy               
a kultúry, modernizácii školstva... 
   V prípade našej Katky je vek ozaj len číslo. 
Nesťažuje si, že ju niečo bolí alebo že by niečo 
nemohla. Robí to, čo jej telo vládze, myslí 
optimisticky a aktívne sa zaujíma o život okolo 
seba. Život ju proste baví a preto je v jej prípade 
vek iba číslo. Katke prajeme do ďalších rokov 
ešte veľa zdravia a optimizmu a vám všetkým, 
milí čitatelia, nech máte chuť žiť, aby váš vek 
bol ozaj len číslo. 
                                    rodina Kubranová 

Vek je len číslo...
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 Festival čipkárov 
s rekordnou

účasťou
reportáž z Festivalu 
paličkovanej čipky 
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ZO ŽIVOTA ZÁKLADNEJ ŠKOLY

PESTRÝ DEŇ DETÍ

V NAŠEJ ŠKOLE

Pre všetky naše 
deti pripravili ich 
pedagógovia pestrý, 
pohybový, zábavný          
a dobrodružný program.
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FUTBALOVÝ TURNAJ

27.ROČNÍK “MARACANA

CAPU” VYHRAL FC PÍPA

Turnaj sa niesol v 
pohodovej atmosfére 
medzi hráčmi aj 
početným diváckym 
zastúpením. 

strana 16

DOSPELÍ FUTBALISTI KRAKOVIAN OBSADILI KONEČNÉ 8.MIESTO

Najvyťaženejšími hráčmi v zápasoch boli Tomáš Mihálik, Pavol Michálek, Erik Spál a Adam Holán.
Najlepším strelcom Šimon Šurín.

Súťažný ročník 2022/23 7. ligy MEVA sa skončil. Tréner Andrísek bilancuje.        strana 16

Folklórne slávnosti oslávili svoje Folklórne slávnosti oslávili svoje 
55. narodeniny55. narodeniny

Zuzana Snohová

Milujem tieto tri dni, kedy 
je kultúrny dom vyzdobený 
a žije folklórom. 55. ročník 
folklórnych slávností nám 
tento rok priniesol veľa 
noviniek. 

Medzi novinky patrili hlavne 
sprievodné podujatia, 
ktoré sa začínali už 

niekoľko hodín pred programom. 
Vytvorili sme novú zónu určenú 
hlavne deťom - gazdovský 
dvor v zadnej časti kultúrneho 
domu. Gazdovský dvor bol plný 
rôznych tradičných aj menej 
tradičných zvieratiek. Okrem 
ovečiek, kozičiek, zajacov, húsok, 
sliepočiek, prepeličiek, tu boli aj 
malé pštrosy. Dravé vtáky a sovy 
predvádzala sokoliarka.
   V tvorivých dielničkách si mohli 
deti pod dohľadom pani učiteliek 
zo školy a škôlky skúsiť rôzne 
techniky a využiť svoju fantáziu 
pri tvorbe a samozrejme si 
svoje výtvory odniesť aj domov.                                     
V sobotu aj v nedeľu bolo pre deti 
pripravené bábkové divadielko 
„Ako sa Jano s drakom porátal“ 
a „Rytier Bajaja“ s tradičnými 
drevenými bábkami marionetami. 
Okrem toho boli na gazdovskom 
dvore pre deti pripravené aj 

rôzne hry, ako preťahovanie 
lanom, závod slimákov, triedenie 
semiačok a lovenie rybičiek. 
Občerstviť ste sa mohli v stánku 
DFS Krakovanček, kde boli 
okrem dobrých koláčov aj ovocné 
limonády.
  Súčasťou gazdovského dvoru 
boli aj výstavy – „Životom v kroji“ 
od Petra Seitlera a „Výstava 
poľnohospodárskeho náradia             
z minulosti“, ktorú pripravil Tomáš 
Kubran.
   Hneď po vstupe do areálu čakalo 
množstvo remeselníkov so svojimi 
výrobkami. Samozrejme nesmelo 
chýbať ani dobré jedlo. Chtelnické 
zemákance s tradičnými aj 
menej tradičnými dobrotami zo 
zemiakového cesta, FS LUSK 
navaril výbornú kapustnicu               
a Jednota dôchodcov ponúkla 
lokše a iné tradičné dobroty. 
Nesmela chýbať ani cigánska                                                  
a pivečko, ktorú zabezpečil 
Čeliga. Koštovsku dobrého vínka 
zaistilo vinárstvo Sabo z Vrbového 
a výbornú kávičku ako aj miešané 
nápoje obľúbená Infúzia. Pre rady 
ste sa mohli zastaviť u známej 
bylinkárky Anny Kopáčovej                  
z Vrbového. Vôňa byliniek naplnila 
celý jej stánok. 
  A keďže myslíme ekologicky, 
novinkou bolo aj asistované 
triedenie odpadu, pri ktorom nám 

pomohli Jakub Havrlent a Matej 
Žák. 
 V priestoroch kultúrneho 
domu boli pripravené výstavy: 
„Z expozície kútnych plachiet 
Kornela Duffeka“, ktorú pripravila 
Mgr. Vladimíra Pribišová                             
z Balneologického múzea 
Imricha Wintera v Piešťanoch. 
Zároveň nám o tejto výstave, ako 
aj o tom čo to kútna plachta je, 
poskytla množstvo informácií                                    
v prednáške v sobotu o 17:00. 
Ďalšou výstavou boli práce detí 
„Ľudové kroje očami detí“, ktorú 
pripravila Mgr. Eva Seitlerová. 
A samozrejme nesmela chýbať 
výstava „Z tradičnej krakovianskej 
izby“ a „Tak išiel čas“ - fotografie 
z uplynulých ročníkov, ktorú 
pripravili Jarmila Kubranová, Lucia 
Kubranová a  Zuzana Snohová. 
    Okrem výstav v kultúrnom dome 
boli pre vás pripravené aj výstavy: 
„Bytové textílie našich babičiek“ 
a „Čo naše ruky upaličkovali“, 
ktoré pripravilo Múzeum za 
krakovskú bránu a OZ Bábence 
pod vedením Danky a Mateja 
Piscových. Počas festivalu boli 
pre vás otvorené aj brány Múzea 
za krakovskú bránu, kde sa pri 
príležitosti Medzinárodného dňa 
čipky konal kurz babkovej čipky 
a spoločné paličkovanie, ako aj ...                      
        ... pokračovanie na str.2

27. ročník “Maracana Capu”
po dlhšej pauze vyhral FC Pípa
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Zhodnotenie jari 
futbalového A-mužstva

 Jarná časť súťaže s názvom  
VII. liga MEVA sa začala 26. 3. 
2023. Prípravu  sme absolvovali 
v domácich tréningových 
podmienkach. Odohrali sme tri 
prípravné zápasy. S Dubovanmi, 
Brestovcom a Radošinou. 
    Tím Krakovian pôsobil naďalej pod 
vedením už menej hrajúceho trénera 
Tomáša Andríska a jeho asistenta 
Petra Gažíka. 
 V tíme nastalo niekoľko zmien. 
Pôsobenie u nás ukončili: Tomáš 
Holán (osobné dôvody), Matúš 
Macháč (žije v Bratislave), Aleš 
Orviský (hosťovanie Hlohovec), 
Róbert Vavrinec (hosťovanie Borovce) 
a Peter Uváček (zranenie).  Šimon 
Šurín - jeden z  najdôležitejších hráčov 
sa pripojil až po siedmom zápase. Bol 
odcestovaný v Austrálii. 
 Posilnil nás Pavol Michálek 
(hosťovanie z Vrbového). Potešilo 
ma postupné zapojenie domácich 
odchovancov, ktorí sa zapojili                     
v priebehu sezóny:  Martin Toplanský 
a Kristián Franko.
   V tíme ešte  pôsobili: Tomáš Mihálik, 
Matúš Macháč, Daniel Stolárik, Andrej 
Toplanský, Matúš Grivalský, Erik 
Spál, Juraj Valo, Tomáš Gažík, Adam 
Holán, Mário Valo, Matej a Šimon 
Pažík, Miloš Potrok, Martin Straka           
a kapitán tímu Matúš Duračka.
   V jarnej  časti  sme  odohrali 13 
zápasov, absolvovali 40 tréningových 
jednotiek. Celkovo sme skončili  na 
8. mieste so ziskom 16 bodov za 4 
víťazstiev a 4 remízy. Nastrieľali sme len 
21 gólov. 7  gólov strelil Šimon Šurín, 
4 Erik Spál, 3 Daniel Stolárik, 2 Šimon 
Pažík, Tomáš Gažík  a po jednom 
Pavol Michálek, Tomáš Andrísek                                                                              
a Miloš Potrok. Vytrápili sme sa hlavne 
s počtom zdravých hráčov. Menší 
káder a viacero zranení spôsobilo, že 
nám museli pomôcť aj hráči zo zálohy. 
Chcel by som poďakovať Michalovi 
Dlhému, Marekovi Urbanovi, Davidovi 
Truhlářovi, Ondrejovi Kubíkovi, Vojtovi 
Kališovi a Martinovi Pavlovičovi, za 
pomoc v niektorých zápasoch, ktoré 
by sme neboli schopní odohrať. 
   Najvyťaženejšími hráčmi v zápasoch 
boli Tomáš Mihálik, Pavol Michálek, 
Erik Spál a Adam Holán.  Vyzdvihujem 
pracovitosť hráčov s najlepšou 
dochádzkou na tréningové jednotky, 
kde z najlepších spomeniem Juraja 
Valu, Pavla Micháleka a Tomáša 
Gažíka.
  V mene trénerov, realizačného tímu 
a hráčov sa chcem poďakovať obci 
Krakovany a vedeniu futbalového 
klubu FK KRAKOVANY, za vytvorené 
tréningové a organizačné podmienky 
na fungovanie futbalového A tímu. 

                                Tomáš ANDRÍSEK

Tradične v prvú júlovú 
sobotu sa konal 
Maracana Cap 2023. 
Vôbec prvý ročník 
sa hral v roku 1993                                           
a vtedy ešte nikto 
netušil, že na myšlienku 
Mira Augustína zavolať 
15 chalanov, rozlosovať 
ich do mužstiev a zahrať 
si turnaj z pasie, vznikne 
tradícia s už  30 ročnou 
históriou.  

A v nasledujúcom roku 
sa mužstvá začali 
vytvárať sami a turnaj 

začal naberať podobné 
kontúry, ako ho poznáme 
dnes.
   V tomto roku sme sa 
všetci tešili na trávnatý 
povrch hracej plochy, aký 
tam doteraz nikdy nebol. 
No skorý ranný dážď rýchlo 
zmenil plány. Otvárací 
zápas v hustom daždi 
odohrali FC Pípa a TMC 
Dutipero s výsledkom 3:0. 
Asi po druhom zápase sa 
hracia plocha zmenila na 
blato. A poobede vyschla 
a hralo sa na hline. Turnaj 
sa hral v základnej časti, 
potom nasledovalo play- 
off. Novinkou bolo, že sa 
hralo v novom formáte                
s počtom hráčov. V prvom 
polčase hrali 4 hráči                                                         
z mužstva, v druhom 

polčase už len 3 hráči                                                        
z mužstva. Víťazom 
základnej časti sa stalo 
mužstvo FC Pípa, keď 
zvíťazilo vo všetkých 
zápasoch. Štvrťfinálové 
zápasy skončili 
nasledovne:
FC Pípa - Dusiči 3:1
TMC Young Boys-Hurican 
3:0
Botafogo - Kapry 1:2
Rýchle kone-TMCDutipero 
1:0
Semifinále:
FC Pípa - Rýchle kone 4:2
MC Young Boys-Kapry 1:1,  
po penaltovom rozstrele 
2:3
zápas o 3. miesto:
TMC Young Boys - Rýchle 
kone 2:0
Finále: FC Pípa - Kapry 1:0
 Finálový zápas mal 
zaujímavý náboj, keď sa 
stretli FC Pípa tradičné 
mužstvo s najväčším 
počtom víťazstiev na 
“Maracana Cape” a Kapry- 
nováčik s mladíckym 
entuziazmom. Skúsenejší si 
to ustrážili a vyhrali. Mladíci 
nabrali skúsenosti.
 Turnaj sa niesol                                      
v pohodovej atmosfére 
medzi hráčmi aj početným 
diváckym zastúpením. 
Je to jedinečná šanca 
postretať ľudí, ktorí sa 

bežne cez rok nestretávajú. 
Zároveň turnaj v obci je už 
etablovaná značka, ktorá 
láka aj divákov. Príjemne 
si posedieť, dať si guláš             
a pivko.
 Treba poďakovať organizá-
torom za organizáciu  
a všetkým, ktorí sa 
zúčastňovali na brigádach 
pred turnajom, a aj na 
upratovaní po turnaji. Aj  
Dobrodenkovi a Žákovi 
Slavovi za výborný guláš. 
Obzvlášť dievčatám                       
z výčapu, bez nich by sme 
boli smädný.
   Tak  zase o rok sa vidíme 
na Maracana Cape.

* * *
Celkové poradie:
1.FC Pípa
2.Kapry
3.TMC Young Boys
4.Rýchle Kone
5.TMC Dutipero
6.Botafogo
7.Dusiči
8.Hurican
9.PSS
Najlepší strelec: Šurin 
Šimon - FC Pípa   12 gólov
Najlepší hráč hlasovaním 
hráčov: Šurin Šimon - FC 
Pípa
Hviezda zápasu, 
bodovanie hráčov                               
v jednotlivých zápasoch: 
Šurin Šimon - FC Pípa

Víťazný tím FC Pípa.                                                         Foto: archív Maracana CapVíťazný tím FC Pípa.                                                         Foto: archív Maracana Cap


